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 גם בגבעות 
מצפים להסדרה

חריש בגבעת רמת מגרון. צילום: אברהם שפירא

הממשלה הבאה יוצרת ציפיות לא רק בהתיישבות הצעירה אלא גם בגבעות, 
שיהיו חלק מהסדרת ההתיישבות. דניאלה ויס הגישה אישית לנתניהו מסמכים 

מאד מפורטים. //אבישג אדרי, עמ' 24

לאהוב ⋅ להאמין ⋅ לקרב
חיים שליחות

מבית 

בואו ללמוד לאהוב, להאמין ולקָרב!

בהשתתפות: הרב שמואל אליהו ⋅ הרב איתמר אלדר ⋅ הרב חיים איידלס ⋅ הרב פרץ 
איינהורן ⋅ הרב לביא אנגלמן ⋅ הרב איתי אסמן ⋅ הרב יעקב אריאל ⋅ ישראל גורן ⋅ הרב 
עופר גיסין ⋅ גבי דניאל ⋅ הרב קובי וולק ⋅ הרב יהושע וידר ⋅ ישראל זעירא ⋅ הרב אסף 
טבצניק ⋅ הרב יגאל לוינשטיין ⋅ הרב חגי לונדין ⋅ ד"ר שמחה ליבוביץ' ⋅ הרב מאיר נאמן 

⋅ הרב יהונתן נמדר ⋅ הרב יעקב קרוגר ⋅ הרב משה שילת ⋅ הרב יהושע שפירא
⋅ הרב אורי שרקי ועוד ועוד...

תוכנית ערב שבועית, 16 מפגשים
ערב פתיחה בירושלים - כ' כסליו, 14.12 

טובי המרצים, הנושאים והכלים בתחום הקירוב

לפרטים נוספים:
זיו 055-6621129
או סירקו את הברקוד:

המהפכההמהפכה
כבר כאןכבר כאן

בואו ללמוד לאהוב,
בואו ללמוד לאהוב,

להאמין ולקרב!
להאמין ולקרב!

חיים אתגרחיים אתגר
בהרצאתו 

איך תופסים מתחזה

יום שלישי 29.11.22
פרטים בעמוד 29



המשך וחידוש: הישן יתחדש והחדש יתקדש

אברהם ויצחק מייצגים שני דורות. אברהם היה בבחינת "מי 
יעלה בהר ה'", סולל דרך חדשה ומקרב אליה את ההמונים. 
ואילו יצחק מייצג את דור ההמשך, בבחינת "ומי יקום במקום קדשו". 

יצחק קיבל דרך סלולה ומציאות מגובשת שהכין לו אברהם אביו.
על פניו נראה שדרכו של אברהם היתה קשה יותר, שהרי היה צריך 
לגשש באפילה ולהתחיל לבדו את הכל מההתחלה. אבל באמת דרכו 
של יצחק היתה קשה יותר. בדרך הנחשונית של אברהם, עם כל הקושי 
שבה, יש בה חלוציות וראשוניות. על כל צעד ושעל הוא מרגיש שהוא 
מחדש ויוצר. מה שאין כן דרכו של יצחק. דווקא השיגרה השוחקת 

היא הפוגעת ביכולת להתמיד ולשרוד. 
בפעולה  לנקוט  עליו  לשרוד,  זאת  בכל  יוכל  ההמשך  שדור  כדי 
כפולה. מצד אחד הוא צריך להיות נאמן לערכי דור המייסדים, ויחד 
עם זאת עליו להיות ער וקשוב למציאות המתחדשת. העתקה עיוורת 

של הרגלי האתמול בלבד, סופה לנוון את החברה ולמוטטה.
דרכו של דור ההמשך חייב להיות 'המשך וחידוש'. ועל הנהגה כזו 
כתב הראי"ה )'אגרות' קס"ד(: "הישן יתחדש והחדש יתקדש, ויחדיו 
יהיו לאבוקות אורים", והנהגה כזו מוצאים אנו גם בהנהגתו של יצחק 

כשהמשיך את דרך אביו לאחר מותו.
באירועים המעטים שהתורה מספרת לנו  בחיי יצחק, תופס סכסוך 
הבארות מקום נרחב, ומתיאור התנהגותו של יצחק אנו לומדים על 
דרכו. אברהם אבינו מצא עולם צמא למים. הוא חפר בארות לרוות 
את צימאון העולם, והפלישתים ברשעותם סתמו את בארות אברהם 

ומלאום עפר.
לבארות הללו שתי משמעויות. האחת כפשוטה: אברהם דאג לישובו 

של עולם במובן הגשמי, לסייע לבריות להפריח את השממה ולרוות 
במקום  ברשעותם,  והפלשתים  החיים,  ובעלי  האדם  צימאון  את 
להשתמש בבארות עבור עצמם, סתמו אותם רק כדי למנוע את הטובה 
מהאדם והבהמה. ויצחק כשהבחין בדבר הלך וחפר מחדש את בארות 
המים שנחפרו בימי אברהם. ובכך חזר יצחק ושיקם את מפעל החסד 

של אברהם.
מי  את  מסמלת  הבאר  רוחנית.  משמעות  גם  יש  הזה  לאירוע  אבל 
התורה, כמו שדרשו במדרש הגדול על הכתוב: "וימצאו שם באר מים 
חיים" – "אין מים חיים אלא תורה, שנאמר: 'מעין גנים באר מים חיים'". 
והבארות מסמלות את מפעלו הרוחני של אברהם ככתוב: "את הנפש 
אשר עשו בחרן" - אברהם השקה את הבריות במי התורה, שקירבם 

תחת כנפי השכינה.
המפעל הזה היה למורת רוחם של הפלישתים. בהזדמנות הראשונה, 
לאחר מות אברהם, הם מנסים לחסל את מפעלו הרוחני של אברהם. 
יצחק ממשיכו של אברהם שב לתקן את הדבר, אבל אין הוא חופר באר 
בימי  ויחפור את בארות המים אשר חפרו  יצחק  "וישב  חדשה, אלא 
אברהם ויסתמום פלשתים". הוא נשאר דבק בדרכו של אביו: "ויקרא 

להן שמות כשמות אשר קרא להן אביו".
ולאחר ששיקם את בארות אביו, אין יצחק מסתפק בהן, אלא מוסיף 
עליהן בארות גם משל עצמו: "ויחפרו עבדי יצחק בנחל וימצאו שם 
באר מים חיים". יצחק ממשיך את בארות העבר ומוסיף בארות משלו. 
כך אנו צריכים לנהוג עם העבר המפואר שלנו, להמשיך אותו, אבל גם 

להוסיף עליו משלנו לפי צורך השעה והדור.

 הרב יעקב פילבר, ממייסדי הישל"צ ומראשיה לשעבר,
ממנהיגי החינוך הדתי וממייסדי רשת 'נועם'

פרשה ופירושה

חימם לנו את ה-

תנועת בית"ר העולמית יצאה השבוע לראשונה 
 למסע בפולין בעקבות הקהילות היהודיות 

שנרצחו בשואה.

בביתן עמותת חיבור חדש בכנס השירות הלאומי
צילום: יח"צ

קליק 
השבוע

חווית גיוס בלתי נשכחת יכולה להיות גם שלך!

הערב יתקיים במרכז הלאומי שלוה, דרך שלוה 1, ירושלים
יום שלישי | י”ט כסלו | 13 בדצמבר 2022 | בשעה 18:45 

אני אהיה שם, ואתה?
לפרטים נוספים ולהרשמה:

שירות משמעותי 
במיוחד

osbogrim@shalva.org  ,0543113158 :יפעת מילר | motishtraus@shalva.org ,0544765560 :מוטי דדוש

 חיילי תכנית 'עולים דרגה' של ארגון שלוה
מזמינים אתכם לערב חשיפה   

נשתף מחוויות 
השירות הצבאי 

ונספר על מסלולי 
הגיוס השונים

נבקר בבית המדרש, 
נפגוש את הרבנים 
ונציג את מסלולי 
הלימוד השונים

נסייר במרכז הספורט 
והבריכה ונספר 

על תכניות הפנאי 
וההעשרה

נשב לקפה 
במתחם 
המגורים 

המרווח שלנו
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הזדמנות של פעם בחיים

הבניההחל מ-
החלה!

07-333-28-777
חפשו ב-              נוף הירדן

ם י ר פ א ה  ל ע מ

צמודי קרקע עם
גינה ענקית

נוף עוצר
נשימה

ליווי בנקאי
ואחריות מלאה

אוכלוסיה צעירה
ומגוונת

25 דקות
מאריאל

מעלה אפרים
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לי  הזכירה  התנהלות המו"מ הקואליציוני 
מקורה  את  זוכר  שאינני  עממית  מעשיה 
יודע מה המקור, אשמח  )אם מישהו מהקוראים 

לשמוע(: 
עגלה  בעל  שכר  באירופה  בעיירה  אחד  סוחר 
המאה  על  שמדובר  )הבנתם  אחרת  לעיר  לנסוע 
ה-19, כן?(. עלה הנוסע לעגלה, והעגלון מתחיל 
באחד  אותם.  ולהדהיר  הסוסים  את  לדרבן 
מעיקולי הדרך העגלה כמעט והתהפכה. הסוחר 
לאט  לנסוע  מוכן  "אתה  לעגלון:  קרא  המבוהל 

יותר? כמעט והתהפכנו...".
עונה העגלון: "זה בסדר. יש לי ניסיון רב בדרך 

הזו. נסעתי כאן עשרות פעמים".
ובעיקול  עגלתו,  את  להדהיר  ממשיך  והעגלון 
קורא  שוב  והתהפכה.  כמעט  העגלה  שוב  הבא 
ריצת  את  להאט  מוכן  "אתה  המפוחד:  הנוסע 

הסוסים? שוב כמעט והתהפכנו...".
עונה שוב העגלון: "אל תדאג. נסעתי בדרך הזו 
כל  כאן  מכיר  אני  ניסיון.  לי  יש  פעמים.  עשרות 

סיבוב. יש לי ניסיון. אין לך מה לדאוג...".
הנוסע  בסיבוב.  והתהפכה  כמעט  העגלה  ושוב 
נענה  ושוב  העגלון,  את  מזהיר  שוב  המפוחד 
בדרך  נסעתי  ניסיון.  לי  יש  בסדר.  "זה  בתשובה 

הזו עשרות פעמים. אני מכיר כאן כל סיבוב...".
התהפכה  העגלה  הסיבובים  באחד  ופתאום, 
"נו,  בכעס:  לעגלון  הנוסע  קורא  מהירות.  מרוב 

אמרת שיש לך ניסיון בדרך הזו...".
משיב העגלון: "נכון, נסעתי כאן עשרות פעמים 
ואני מכיר כל סיבוב. ותמיד בסיבוב הזה העגלה 

מתהפכת!"
המנוסים  האנשים  אחד  הוא  נתניהו  בנימין 
ובאופן  קואליציונים.  ומתנים  במשאים  ביותר 
מסורתי הוא גורם לכך שהשותפים הקואליציונים 
פרצוף  עם  שהקים  לממשלה  מגיעים  תמיד  שלו 
חמוץ במקום בפנים מחייכות, תוצאת התנהלותו 
של ביבי במו"מ. תמיד באותו סיבוב עגלת המו"מ 

שלו מתהפכת. 
סמוטריץ'  בצלאל  את  השבוע  הגדירו  בליכוד 
בגחמות  לתמוך  בלי  החדש'.  בנט  כ'נפתלי 
נדבר  שעליהן  סמוטריץ',  של  המגלומניות 
ב'בנט  פחות  היא  שהבעיה  מאד  סביר  בהמשך, 
גם  המשיך  נתניהו  הישן.  בביבי  ויותר  החדש' 
ליעד  והארוכה  העקומה  בדרך  ללכת  הפעם 
שאליו יש כביש ישר וקצר: אם סמוטריץ' מעוניין 
דרעי  לאריה  התיק  את  יציע  ביבי  האוצר,  בתיק 
הוא  ואז  הביטחון  את  ידרוש  שסמוטריץ'  כדי 
'יקפל' אותו מתיק הביטחון וייתן לו אוצר מעוקר, 
ולדרעי פנים מורחב, ועוד שלל תיקים כולל אחד 
התרגילים  כל  ובסוף  לבן-גביר.  בכלל  שהבטיח 

האלה מתפוצצים לביבי בפרצוף. 
למפלגות  הצביעו  ישראלים  מיליון   2.3
מתקשים  הם  שגם  מניח  אני  הבאה.  הקואליציה 
מרכיביה  שבין  הממשלה  למה  רק  לא  להבין, 
קמה,  לא  עדיין  אידיאולוגית  מחלוקת  שום  אין 
אלא גם למה שבוע וחצי אחרי שהכנסת החדשה 

הושבעה, מיקי לוי הוא עדיין יו"ר הכנסת.
המעשים  את  עושה  מסורתי,  באופן  נתניהו, 
לבן- נתן  הוא  נכונות.  הלא  מהסיבות  הנכונים 
משמעותיים,  הישגים  של  ערימה  במו"מ  גביר 
הצעירה,   ההתיישבות  להסדרת  התחייבות  כמו 
מתווה  קידום  חומש,  על  ההתנתקות  חוק  תיקון 
כבישים  של  והביצוע  התכנון  האצת  אביתר, 
עוקפים והרחבת ציר 60, חוק עונש מינימום על 
'פרוטקשן' והרחבת חוק 'שי דרומי' באופן שיחול 
שביבי  בגלל  לא  אבל  צבאיים.  בסיסים  על  גם 
באמת מאמין שאלו המהלכים הנכונים – אלא כדי 
'להוציא את העיניים' לסמוטריץ'. ובסוף גם בן-
גביר חש השבוע מרומה, אחרי שנתניהו ביטל את 
הליכוד,  של  יוזמה  מלכתחילה  שהיתה  ההצעה, 
ואחרי  והגליל.  הנגב  משרד  את  לבן-גביר  לתת 

הכל דרעי יצא 'המלך'. 

מעשה מרכבה קואליציוני ועגלון בעל ניסיון
ניהול המו"מ הקואליציוני מצד נתניהו גורם לכך שבאופן מסורתי, השרים החדשים 

יגיעו לצילום המסורתי של הממשלה עם הנשיא, בפרצוף חמוץ וחיוכים מאולצים

2.3 מיליון 
ישראלים 

הצביעו 
למפלגות 

הקואליציה 
הבאה. אני 
מניח שגם 

הם מתקשים 
להבין, 

למה שבוע 
וחצי אחרי 
שהכנסת 
החדשה 

הושבעה, 
מיקי לוי הוא 

עדיין יו"ר 
הכנסת

חגי הוברמן

חמוש במקלדת

מו"ל: אלי עציון, שוקי גולובינסקי ניהול מסחרי: אשדיר פרסום והפצה בע"מ יו"ר ועורך ראשי: שאול יהלום 

 עורך: חגי הוברמן משנה לעורך: מנחם רהט רכז מערכת: אביחי טבק הפקה: סטודיו אשדיר עיצוב גרפי: 

גילי פישר, שרה לוי, ציפי שלוש, יעל פישל הפצה: אשדיר בע"מ 03-9100700  סמנכ"ל שיווק: שי מאור 

nadia@ashdir.com ,052-4767098 מנהלת תיקי לקוחות: נדיה לוי

י מ ו א ל י  ת ד ה ר  ו ב י צ ל ן  ו ת י ע ה

מצבהרוח
w w w . m a z a v . c o . i l

מערכת: 03-9100700 פקס: 03-9239393 מייל: matzav100@gmail.com כתובת למשלוח דואר: ת.ד. 8021 פ"ת 4918001 מוקד הפצה: 9248*
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שר הביטחון, לא שר 
C שטחי

טיפס  סמוטריץ'  בצלאל  גם 
וכמעט  אמה,   50 גבוה  עץ  על 
עליו,  תלוי  עצמו  את  מצא 
הביטחון.  שר  להיות  בדרישתו 
שהיה  מה  הבין  שבסוף  טוב 
שכרגע,  מראש,  להבין  צריך 
עדיין, הוא לא יכול להיות שר 
שירת  בגלל שלא  ולא  ביטחון, 
בצבא או שירת שירות מקוצר. 
להיות  חייב  לא  ביטחון  שר 
דווקא  אולי  בדימוס.  גנרל 
אשכול,  לוי  בן-גוריון,  ההיפך. 
שמעון פרס, משה ארנס ונפתלי 
אחד  וכל  גנרלים,  היו  לא  בנט 
די  ביטחון  שר  היה  בתקופתו 
מוצלח. שר ביטחון חייב להיות 
שנים  וכמה  כמה  שישב  מי 
הביטחוני,  בקבינט  טובות 
שימש כשר במשרדים קודמים 
עמד  ממושכת,  לתקופה 
וקבלת  הכרעה  בצמתי  מקרוב 
בניתוח  ניסיון  קיבל  החלטות, 
שהיא  מציאות  והבנת  עובדות 
מאליה  מסובכת  כלל  בדרך 
לתפקיד.  יוכשר  אולי  ואז   –
מנכ"ל  היה  ליברמן  אביגדור 
שר  הממשלה,  ראש  משרד 
ועדת  יו"ר  חוץ,  ושר  תשתיות 
הקבינט  וחבר  וביטחון  חוץ 
לקריה  שנכנס  לפני  הביטחוני 
בת"א. הוא היה שר אוצר גרוע 
יותר משר ביטחון. נפתלי בנט 

היה 6 שנים שר וחבר קבינט לפני שהתמנה 
יכול  היה  פרץ  עמיר  אפילו  ביטחון.  לשר 
היתה  לא  אם  מעולה,  ביטחון  שר  להיות 

פורצת לו מלחמה בתחילת הקדנציה. 
הוא  ביטחון  שר  הנקודה.  בדיוק  וזו 
Cביו"ש,  שטחי   לענייני  השר  רק  לא 
על  החשובה  למערכה  החשיבות  כל  עם 
בצה"ל  התקיים  שעבר  בשבוע  שמירתם. 
בשלוש  מלחמה  שדימה  מטכ"לי,  תרגיל 
בלי  כרגע,  ישראל  של  העיקריות  הזירות 
מעזה  חמאס  מלבנון,  חיזבאללה  איראן: 
בעייתית  מציאות   – ביו"ש  והפלשתינים 
חוזרת  וכאן  ומסובכת.  מורכבת  מיסודה, 
ההשוואה לעמיר פרץ )שבכל זאת היה קצין 
נניח שבעוד  גם אם קצין חימוש(:  בצה"ל, 
באחת  מלחמה  פורצת  פתאום  חודשיים 
היה  הישראלי  הציבור  האם  הללו,  הזירות 
עומדת  הביטחון  משרד  שבראשות  מרגיש 
עליה,  לסמוך  שניתן  ביטחונית  אוטוריטה 
 12 אם סמוטריץ' היה השר? סקר חדשות 
סבורים  ש-65%  הראה  שעבר  מהשבוע 
ו-71%  לביטחון,  מתאים  לא  שסמוטריץ׳ 
סבורים שדרעי לא ראוי להיות שר האוצר. 
עדיין  הממשלה,  מתנגדי  את  ננכה  אם  גם 
הבאה  הממשלה  מתומכי  גדול  ציבור  יש 
ולדרעי  בביטחון  לסמוטריץ'  מתנגדים 

באוצר.
לצילום  החדשים  השרים  יגיעו  וכך 
המסורתי של הממשלה עם הנשיא, בפרצוף 

חמוץ וחיוכים מאולצים. 
ממשלה  תקום  ה',  בעזרת  בסוף,  הרי 
בראשות בנימין נתניהו, ממשלת ימין מלא-
מלא בלי אבני ריחיים מהשמאל, כמו שרוב 
אבל   – לה  ומצפה  בחר  הישראלי  הציבור 

למה הדרך חייבת להיות עקומה?

כל 'הצלחות' המודיעין
אם בענייני ביטחון עסקנו, אני ממליץ לכל 
אחד לקרוא את ספרו החדש של צבי נטע 
'סימנים מעידים' שיצא לאחרונה בהוצאת 
'ידיעות ספרים'. כותרת המשנה של הספר 
הדרום  בפיקוד  המודיעין  'מחדל  היא 
ששימש  נטע,  הכיפורים'.  יום  במלחמת 
כקצין מודיעין בפיקוד הדרום ערב מלחמת 
מודיעין  כקצין  איך  מתאר  הכיפורים,  יום 
על  הידיעות האפשריות  כל  קיבל את  הוא 
למפקדיו,  אותן  העביר  הקרבה,  המלחמה 
ואלו שוב ושוב התעלמו מדבריו. למעשה, 
ערב יום הכיפורים תשל"ד נכתב על הקיר 
וקצין  זעירא  אלי  דאז  אמ"ן  ראש  מול 
גדליה  דוד  המרכז  פיקוד  של  המודיעין 
אדום  בצבע  בוהקות  ענקיות,  באותיות 
והם   – מלחמה'  תפרוץ  הכיפורים  'ביום 
עין  רק  עצם  )דיין  עיניים  לעצום  העדיפו 
הקיר  על  שכתוב  שמה  ולהסביר  אחת( 
יודעים  לא  פשוט  ואתם  כתוב,  באמת  לא 
פושעת  רשלנות  זו  מחדל.  לא  זה  לקרוא. 
הקצינים  ושאר  דיין  משה  זעירא,  של 

הבכירים, שהחליטו משום מה ש'לא תהיה 
חיילי  מאות  של  דמם  ידיהם  על  מלחמה'. 

צה"ל שנהרגו במלחמה.
על  אינו  בספר  יותר  המדהים  הקטע 
מלחמת יום כיפור – כאן הספר כולו מזעזע 
- אלא דווקא על מה שקרה בשנים שאחרי 
 :)197 )עמ'  נטע  צבי  מספר  המלחמה. 
"הניסיון ההיסטורי מוכיח, שברוב המקרים 
ב-1990  בהערכותיו.  טועה  המודיעין 
קיבלנו  בכיר.  קמ"נים  בקורס  השתתפתי 
באמ"ן,  מחקר  חטיבת  מראש  הרצאה 
החצי- המודיעין  מהערכת  חזר  שבדיוק 
שנתית שנותן אמ"ן לוועדת החוץ והביטחון 
של הכנסת. הוא אמר שם שכל האיומם של 
איומי  הם  לכוויית,  לפלוש  חוסיין  סאדם 
דבר  של  שבסופו  לעשות  מה  אבל  סרק. 
גם  לשכנתו?  פלש  זאת  בכל  חוסיין  סדאם 
לא  ב-1980  לאיראן  עיראק  פלישת  את 
המהפיכה  את  לא  וגם   – המודיעין  צפה 
שנים  באיראן  שהתרחשה  החומייניסטית 
את  צפה  לא  המודיעין  לכן.  קודם  אחדות 
לא  ב-1989,  המועצות  ברית  התמוטטות 
יגיעו  מעיראק  בליסטיים  שטילים  צפה 
פרוץ  את  לא  המפרץ,  במלחמת  לישראל 
וגם   ,2000 בשנת  השניה  האינתיפאדה 
לרשות  בחירות  החמאס  ניצחון  את  לא 
משוכנע  היה  אמ"ן  ב-2006.  הפלשתינית 
דווקא  אבל  בהן,  תזכה  הפת"ח  שתנועת 

החמאס ניצח, וברוב מוחץ".

איור: דפני זיוון
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פרוטיאה באלקנה - דיור מוגן לקהילה הדתית
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במיוחד

מרפסת 
סוכה

חניה 
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חוויית  עם  יחד  וקהילתית 
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במיוחד  שעוצבו  מושקעות 
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השורה. 1<  את  מקלקלת  אהבה 
אהבה.  תכסה  פשעים  כל  ועל 
רבים  של  עמדתם  תמצית  בערך  זוהי 
של  חסידיו  הדתית,  הציונות  במחנה 
בנימין נתניהו הנוהים אחריו באש ובמים. 
גם כשהוא  נרצעים,  וכדרכם של חסידים 
עושה זאת מהמקפצה הם מעדיפים להגיד 
שבסך הכל יורד מעט גשם והם בכלל לא 

נרטבים. הכל סבבה.
תלויה  שאינה  אהבה  זוהי  מבחינתם 
בדבר. האיש מהלך קסם עליהם, על אף 

ריחוקו הממשי מתפיסות עולמם החברתית, 
הלאומית והדתית. לא איכפת להם שנתניהו 
ולזלזל  לעלוב  הזדמנות  שום  מפספס  אינו 
במפלגה ובהנהגתה האמורים לייצגם. בדיוק 
כפי שאירע השבוע במסגרת תרגיל מבריק 
)שגם  נתניהו-דרעי  האחים'  'ברית  שניהלה 
משועבד  הדתית,  הציונות  אנשי  כמו  הוא, 

נפשית לנתניהו, אבל זו אופרה אחרת(. 

היעד הראשון של ברית האחים הזו, 2< 
מהעץ  סמוטריץ'  את  להוריד  היה 
האדיר  נצחונו  בזכות  טיפס  שעליו  הגבוה 
של  תקדים  חסר  טייטל  עם  מנדטים,   14  –
הליכוד  אחרי  בגודלה,  השלישית  המפלגה 
המחנה  לפני  ואפילו   ,)24( עתיד  ויש   )32(
התורה  ויהדות   )11( ש"ס   ,)12( הממלכתי 
המזהיר  שהניצחון  הבין  סמוטריץ'   .)7(
תיקים  של  ראשונה  בחירה  זכות  לו  מעניק 
בממשלת נתניהו, ושם עיניו בתיק הביטחון, 
על רקע ההתנהלות הבעייתית שר הביטחון 
היוצא גנץ, שפעל כמעט בכל תחום במהופך 
סמוטריץ':  מצביעי  של  עולמם  מתפיסת 
ההתיישבות הצעירה, הרס בנייה של יהודים, 

חיבוק הרש"פ ועוד. 
היעד השני של ברית האחים, היה לתגמל 
באמצעות  העיוורת,  נאמנותו  על  דרעי  את 
תיק הדתות, שדרעי מאוד חושק בו. אבל מה 
הנידח,  בתיק  חשק  סמוטריץ'  שגם  לעשות 
הקטן, השולי הזה, וזאת בשל משקלו העצום 
ככלות  הדתית?  הציונות  מצביעי  בעיני 
לציונות  ש"ס  שעוללה  במה  להם  די  הכל, 
את  וניהלה  המשרד,  על  כששלטה  הדתית 
לטובת  ורבניה  אנשיה  ובלימת  הדחת  מסע 

העסקנים והרבנים יקירי ש"ס. 

מה 3<  משום  עצמו  שחש  נתניהו, 
הוביל  לדרעי,  כל  קודם  מחוייב 
את מהלך ברית האחים, שנועד להרחיק את 
הברית  הכופתאות.   מן  המנצח  סמוטריץ' 
'העניקה' למנהיג ש"ס תיק שהוא  עם דרעי 
שאינו  האוצר,  תיק  בו,  רצה  לא  מעולם 
חשב  לא  אמנם  דרעי  בעליו.  את  מתגמל 
אחד,  יום  לא  אפילו  האוצר  במשרד  לשבת 
אבל זרם – והפך את האוצר, בהתבצרותו בו, 

לשווה ערך לביטחון.
השלב הבא והסופי בתרגיל היה לפתות את 
סמוטריץ' עם תיק האוצר, בתמורה לנכונותו 

להסיר ידיו מתיק הביטחון.

שניים 4<  יעדים,  ארבעה  הושגו  כך 
סמוטריץ'  את  שהשפילו  מהם 
ירד  סמוטריץ'  דרעי:  את  שרוממו  ושניים 
טובה  כפוי  למשרד  ונכנס  הביטחון;  מעץ 
שמעולם לא תיגמל את מחזיקו; ואילו דרעי 
'הוויתור' על האוצר; ואחרון  יקודם תמורת 
חביב – בתור בונוס תקבל ש"ס גם את תיק 

הדתות הנחשק.
את  לדחוק  נתניהו,  של  טבעו  זהו  כי 
שני  ומצד  התור,  לסוף  הדתית  הציונות 
שותפיו  של  דרישותיהם  לכל  להיענות 
הזה  ליחס  ביטוי  התורה.  ויהדות  מש"ס 
שמענו בדברי השחץ של אחד שלומי וקנין, 
מקורב לנתניהו, בערוץ הכנסת: "יש שבאים 
למו"מ הקואליציוני עם דרישות לגיטימיות 
לראש",  להם  עלה  כשהשתן  שבאים  ויש 
מסמוטריץ',  מופתעים  "כולם  בגסות.  אמר 
מופתעים.  לא  ונתניהו,  בימין  אנחנו  אבל 

הציונות הדתית זה מתיישבים שהם מלח 
עשרות  זה  רקובה,  ההנהגה  אבל  הארץ, 
הזו הפילה שלוש פעמים  שנים. ההנהגה 
אותו  נשאר  סמוטריץ'  ימין.  ממשלות 
סמוטריץ'. הוא למד את זה מחברו בנט. 

אבל בסופו של יום ייצא לו האוויר".

ממשלה 5<  משרדי  לעבר  במירוץ 
יוקרתיים, שמתנהל בין הציונות 
חשוב  משרד  נשמט  לחרדים,  הדתית 
בהחלט, משפיע וערכי, הלוא הוא משרד 

החינוך. 
איזקסון,  מירון  פרופ'  והסופר  המשורר 
טען  הדתי,  הציוני  המגזר  על  הנמנה 
השבוע בשיחה ל'מצב הרוח', שהוא תוהה 
ממשרד  הדתית  הציונות  התעלמות  על 
החינוך והעדפתה משרדים 'תוססים יותר'. 
רק  לא  היה  החינוך  תיק  "בעבר  איזקסון: 
הסיבה  אפילו  היה  אלא  ביותר,  מכובד 
לכניסה לחיים הפוליטיים. כך למשל זבולון 
המר, שראה בתפקיד שר החינוך את פסגת 
קשוב  חינוך  שר  והפך  הציבוריים,  חייו 
ומעולה על אף ההפחדות שהיו סביב מינוי 
זה. הציונות הדתית חייבת מוסרית לעצמה 
בעל  שהוא  זה  משרד  דווקא  לאמץ  ולעם, 
תקציב עצום העשוי לשנות פרמטרים בחיי 

כל צעיר במדינה".
כדוגמה לצורך לשמר את משרד החינוך 
את  איזקסון  הביא  הדתית,  הציונות  בידי 
גלאון, ראשת   זהבה  מיתקפתה של חכל"ש 
עלה  עיתונאי  בראיון  שמדבריה  מרצ, 
מורשתו  את  לבדוק  מעוניינת  איננה  כי 
למורשת  יחסו  ואת  העם  של  תרבותו  ואת 
אומר  הוא  בעבר",  היה  לא  "זה  ישראל. 
ומספר על התנהלותם של קודמיה קברניטי 
מרצ  מייסדת  הגיבה  למשל  כך  השמאל. 
החל  כאשר  רוח,  בקורת  אלוני  שולמית 
פרשת  על  טור  לפרסם  'הסרוג',  איזקסון 
ח"כ  יורשה  ואילו  הארץ.  בעיתון  השבוע, 
כלפי  אמפתיה  הוא  גם  הפגין  שריד  יוסי 
לסעוד  לחבריו  איפשר  ולא  יהדות,  ערכי 
בפריז,  בכנס  בהיותם  כשרה  לא  במסעדה 
איזקסון לסעוד במסעדה  אלא הצטרף אל 

שומרת כשרות.

המו"מ הקואליציוני: זה שעולה וזה שיורד
בתרגיל משותף שביצעה השבוע 'ברית האחים' נתניהו-דרעי, הושגו ארבעה יעדים, 

שניים נגד סמוטריץ' ושניים לטובת דרעי: סמוטריץ' ירד מעץ הביטחון; ונכנס 
למשרד כפוי טובה שמעולם לא תיגמל את מחזיקו; ודרעי יקודם תמורת 'הוויתור' 

על האוצר; ואחרון חביב – בתור בונוס תקבל ש"ס את תיק הדתות הנחשק

מנחם רהט

פולישוק

שלומי וקנין, מקורב לנתניהו. צילום: ערוץ הכנסת
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 הצעת החוק היחידה עליה חתם
בנימין נתניהו בכנסת היוצאת

 מצילה
בצפון השומרוןמבטלת את ׳חוק ההתנתקות׳את חומש

ממשלה
לאומית

זה הזמן לקיים!
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 1
ה-25,  הכנסת  החדשה,  הכנסת  השבעת  מאז  עבר  שבוע 
ועדיין קרבות המשא ומתן כאן. ביום שני האחרון היה נדמה 
יו"ר  עם  נתניהו  של  פגישה  לאחר  הושגה  הדרך  שפריצת 
ש"ס ח"כ אריה דרעי ועם יו"ר הציונות הדתית ח"כ בצלאל סמוטריץ', 

שהתארכה  עד השעה 2:00 בלילה. 
אך נכון לשעת הורדת טור זה לדפוס, ההסכם עדיין נראה רחוק. האם 
בנימין נתניהו ראש הממשלה המיועד מתנהל בשלומיאליות בניהול 
המשא ומתן? נציגים של צוותי המשא ומתן מהמפלגות השונות טענו 

השבוע, כי בליכוד אין ניהול רציני של המשא ומתן. 
תראו מה היה לנו בשבועיים האחרונים. התקדמות עם בן גביר לצד 
משבר עם בצלאל סמוטריץ', והשבוע בדיוק ההיפך, התקדמות עם 
סמוטריץ' ומשבר עם בן גביר. ואותו דבר קרה ממש גם עם המפלגות 
החרדיות. האם יש פה יד מכוונת? בן גביר שהצליח להשיג רק בשבוע 
שעבר להשיג הישגים לא מבוטלים: הסדרת 65 מאחזים בהתיישבות 
מינימום על  עונש  חוק  ישיבת חומש,  יום, הסדרת   60 תוך  הצעירה 
פרוטקשן, קידום מתווה אביתר ועוד, הודיע השבוע על משבר במשא 

ומתן עם הליכוד. 
עכשיו ברור שהסיבה שבליכוד מיהרו לפרסם את רשימת ההישגים 
הזו של בן גביר, הייתה בכדי להפעיל לחץ על סמוטריץ'. אבל אם הכל 
כך כך טוב, איך זה שהשבוע כבר חזרו בליכוד מהסיכום שנעשה עם 

בן גביר על תיק הנגב והגליל והפריפריה? 

 2
המשרד  מלבד  ומתן,  במשא  דרשו  יהודית  עוצמה  נציגי 
לביטחון פנים, את תיקי החינוך והתחבורה. בליכוד שכנעו 
אותם ללכת על הנגב והגליל. והנה, שבוע אחרי, הם נסוגו  
להם  יינתן  החקלאות  תיק  כי  לתקשורת  והדליפו  הזו,  מההבטחה 
אמר  גביר  בן  יהודית.  עוצמה  נציגי  את  לעדכן  מבלי  וזאת  כפיצוי, 

השבוע כי בלי יכולת לדאוג לנגב והגליל הוא לא יהיה בממשלה. 
קחו עוד מקרה: נתניהו שכנע את דרעי לדרוש את האוצר, רק בכדי 
את  לפתור  שעליו  שהבין  לאחר  השבוע,  מסמוטריץ'.  אותו  למנוע 
הפלונטר, היה על נתניהו לשכנע את דרעי להסכים לוותר על האוצר 
בשביל סמוטריץ' ולהעניק לדרעי חבילת כיבודים ופיצויים עם תיקים 
רבים ועם תפקיד ממלא מקום. פיצויים על ויתור על תיק אותו כלל 
לא רצה. האם לא היה פשוט יותר לתת לסמוטריץ' מלכתחילה את 

תפקיד שר האוצר? 

 3
כדי  ומתן,  המשא  בניהול  זמן  מעכב  בכוונה  נתניהו  האם 
להספיק לקיים ערוץ חשאי מול יו"ר המחנה הממלכתי, ח"כ 
בני גנץ, שייקרא ברגע האחרון להציל את המדינה מידי בן 
גביר וסמוטריץ'? וכדי שיספר לאחר מכן כיצד ישכנע את כל חברי 

המחנה הממלכתי להירתם למשימה? 
ואם לא - אז מדוע נתניהו ממשיך להתמהמה? 

 4
נתניהו כצפוי לא מוכן לתת את תיק הביטחון לבצלאל סמוטריץ'. 
אחת הסיבות היא, כפי שכתבנו, חששו ממה שיעשה בצלאל 
שר  לתפקיד  הכבוד  כל  עם  אך  ושומרון.  ביהודה  סמוטריץ' 
לסיפוח,  ההבטחות  כל  עם  מה  סמוטריץ',  לקבל  צפוי  שאותו  האוצר 

ריבונות ושינויים בהתיישבות, ובמיוחד בהתנהלות המנהל האזרחי? 
במשרד  שר  למינוי  הייתה  השבוע,   דובר  עליהן  ההצעות  אחת 
המינהל  על  אחריות  שתקבל  סטרוק,  אורית  הנראה  ככל  הביטחון, 
האזרחי וכו'. לצערי ההצעה הזו לא תחזיק מים. אני מספיק זקן בכדי 
לזכור שבזמן שבוגי יעלון היה שר הביטחון, הרב אלי בן דהן מונה 
אך  האזרחי.  המינהל  על  לאחריות  הבטחה  עם  ביטחון  שר  לתפקיד 

לבסוף תפקידו התרכז בעיקר בביקורים במכינות ובישיבות ההסדר.

 5
בן גביר וסמוטריץ' מדברים במשא ומתן הקמת הממשלה, 
הרבה אידיאולוגיה. מעבר לציניות המובנית שיש לנו כלפי 
יוכלו  בהן  לסמכויות  בעיקר  היא  דרישתם  פוליטיקאים, 
נאחזים  לא  הם  שלהם.  הבחירות  הבטחות  את  לקיים  כדי  לפעול 
בליכוד  כנסת  חברי  נגדם  שמתדרכים  כפי  המשרדים,  בכיסאות 
רוצים  הם  אותם.  יקבלו מדריכה  תיק  לאיזה  הדאגה  שטוענים שרק 

סמכויות לפעול, ולא רק שם מכובד של משרד. 
הסיבה לכך היא לא רק אידיאולוגית. אני לא תמים, אבל ברור לי 
שהשניים מבינים שללא קיום הבטחותיהם, אין להם עתיד בפוליטיקה. 
לכן הם יעשו ככל יכולתם להוציא מנתניהו בהסכמים הקואליציוניים 
כמה שיותר דברים שיהיו חתומים מראש על שמם, בכדי שיוכלו לממש 
הבטחות. בואו נקווה שבקרוב תקום ממשלת ימין שבאמת תפעל כפי 
שהבטיחו ראשי המפלגות במהלך קמפיין הבחירות. כי אכזבות מאנשי 

ימין לשעבר )מישהו יודע איפה בנט?( היו לנו כבר מספיק. 

 6
נגיד בנק ישראל פרופ' אמיר ירון העלה השבוע שוב, בפעם 
השישית ברציפות, את הריבית במשק. לדבריו, הוא מודע 
לפגיעה בציבור כרגע, אך העלייה  הכרחית, מפני החשש 
אין  ירון  שלפרופ'  מניח  אני  בחלשים.  יותר  שפוגעת  מהאינפלציה, 
משכנתא לשלם. אחרת הוא היה בודק עוד אופציות לפתרון בעיית 
האינפלציה, מלבד הפתרון הקל והזמין ביותר. הנה עוד נושא חשוב 

לממשלה הבאה.

דוהרים לקואליציה במהירות של צב

לפני שבועיים חזינו התקדמות עם בן גביר לצד משבר עם בצלאל סמוטריץ', 
והשבוע בדיוק ההיפך: התקדמות עם סמוטריץ' ומשבר עם בן גביר. ואותו דבר 

קרה ממש גם עם המפלגות החרדיות. מהלך מכוון או סתם שלומיאליות?

 nachmanshapira@ | הכנסת ה-25נחמן שפירא

25פוליטיקה עכשיו

עם כל הכבוד לתפקיד שר האוצר שאותו 
צפוי לקבל סמוטריץ', מה עם כל ההבטחות 

לסיפוח, ריבונות ושינויים בהתיישבות, 
ובמיוחד בהתנהלות המינהל האזרחי?
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סופה של הפסקת האש מול החרדים

עוד לא 
התקבלה 

החלטה 
אחת, עוד 
לא חוקק 

חוק אחד, 
וכבר 

הפוליטיקאים 
והתקשורת 

החרדית 
נכנסים 
לעמדה 

המסורתית 
שלהם – 

מגננה

זה לא  – הדימוי כבר התקבע. 
נעים, זה לא אמור להיות כך – 

אבל זה המצב. 
לא  וחבריהם  וגפני  דרעי 
על  אנרגיה  לבזבז  צריכים 
צריכים  לא  אבודים,  קרבות 
אפילו לדבר על 'קירוב לבבות' 
בצד  כי  ישראל',  'אהבת  או 
השני הם לא ימצאו יד מושטת. 
אף אחד לא יבין מדוע, למשל, 
התפילה  את  אומרים  לא  הם 
וחלקם  צה"ל,  חיילי  לשלום 
לשאת  מסכימים  לא  אפילו 
התואר 'שר' בממשלת ישראל. 
האם זה אומר שכל ההחלטות 
והחקיקות, כל המעשים שלהם 
בשלטון עומדים להיות טובים 
אני  לא.  ממש  וטהורים? 
בהחלט מבין את החששות - לא 
רק מצד חילונים או שמאלנים. 
אין שום בעיה לא להסכים עם 
חברי  או  שרים  של  מדיניות 
כנסת. אבל כאן יש משהו אחר, 
הרבה יותר גורף: שמונה עשר 
חלק  יהיו  חרדים  כנסת  חברי 
מהקואליציה, ועדיין ישראלים 
אחת,  מקשה  בהם  יראו  רבים 
בבחינת 'ראית אחד - ראית את 
היחיד  שהדבר  כאילו  כולם'. 
הוא  עליהם  לדעת  שצריך 

הכיפה השחורה שעל ראשם. 
ההזדמנות  דווקא  זו  ואולי 
החרדים  הפוליטיקאים  של 
לא  אחורה,  צעד  לקחת 
להיכנס  שלא  ובטח  להתנצח 
לא  אחד  שאף  בוץ  לקטטות 
יוצא מהם טוב, אלא לנצל את 
ופשוט  הפוליטית  הסיטואציה 
הציבור  בעבודה.  להתרכז 
שלח  לא  )ושלנו(  שלכם 
אתכם לשלטון כדי לשכנע את 
או  לחרדים,  להפוך  החילונים 
ולהלל את  למחוא לכם כפיים 
הזה  הקרב  הישיבות.  בחורי 

כבר נגמר, ואין בו מנצחים.   

החרדיות  למפלגות  קל  היה  לא 
במשך שנה וחצי מחוץ לקואליציה. 
הם נאלצו לראות את עמדות הכוח 
בידי  מוחזקות  שלהם  המסורתיות 
כמו  מרים  אידיאולוגיים  יריבים 
אלכס  )בריאות(,  הורוביץ  ניצן 
ובעיקר  הכספים(  )ועדת  קושניר 
הם  הדתות(.  )משרד  כהנא  מתן 
השלטון  של  השני  בצד  לרגע  היו 
– אופוזיציה שנלחמת על פירורים, 
חוקים  למנוע  בעיקר  שנאבקת 
ו'גזירות', והם אפילו פקפקו לרגע 
משמעית  החד  הפוליטית  בברית 

שלהם עם הליכוד. 
אבל לפחות דבר אחד חשוב נחסך 
לעמוד  הצורך  הזו:  בתקופה  מהם 
ונשנות  החוזרות  המתקפות  מול 
הם  שבו  והאופן  חייהם,  דרך  על 
מנהלים את הקהילות שלהם. אחרי 
שנים של שותפות פעילה בשלטון, 
שהפנה  הקורונה  משבר  אחרי 
אליהם זרקור ואצבעות מאשימות, 
וכאוסף  כציבור   - החרדים  

המנהיגים שלו – זכו לקצת שקט. 
והנה, הממשלה עוד לא הוקמה, 
מהמו"מ  הדלפות  סמך  על  ורק 
החרדים  בתקשורת,  והתבטאויות 
הגדול,  האויב  להיות  חזרו  כבר 
כל  הציבור.  של  החבטות  שק 
ראיון בתקשורת )במיוחד של ח"כ 
כמרואיין  שמסתמן  גולדקנופף, 
פוסט  כל  במיוחד(,  אטרקטיבי 
דרישה  כל  החברתיות,  ברשתות 
קואליציונית  - הכל מגויס לטובת 
כלפי  בוז  ומלא  חדש  קמפיין 

החברה החרדית כולה.
וטבלאות  גרפים  מוצגים  פתאום 
עולים  פתאום  ופריון,  ילודה  על 
על  לתל"ג,  תרומה  על  סרטונים 
אקדמיים,  והישגים  ליבה  לימודי 
הסוכרת  חולי  שיעור  על  אפילו 

בציבור החרדי.
אחת,  החלטה  התקבלה  לא  עוד 
וכבר  אחד,  חוק  חוקק  לא  עוד 
הפוליטיקאים והתקשורת החרדית 
שלהם  המסורתית  לעמדה  נכנסים 

נשלפים  ההתקפות  מול  מגננה.   –
חשיבות  על  המוכרים  הטיעונים 
הגדול  החלק  על  התורה,  לומדי 
החברה  של  פרופורציונלי  והלא 
אחוזי  על  חסד,  בארגוני  החרדית 
פשיעה נמוכים, על הצביון היהודי 
ועל העובדה שרוב הציבור החרדי 
לעבודה, פשוט  והולך  בבוקר  קם 
אולי  עוזר,  לא  כמובן  זה  ככה. 
רק  כזה  טיעון  כל  להיפך:  אפילו 
ומזין  הלהבות,  גובה  את  מעלה 
עמוס  בסיסמאות,  רווי  ויכוח 

בהכללות, ובעיקר בלתי נגמר.
אליה  הפינה  את  כשרואים 
נדחקה החברה החרדית, שנדרשת 
שוב ושוב להצדיק את אורח חייה 
והבחירות שלה, קשה שלא לחשוב 
ציבור  לבין  בינה  הדמיון  על 
יהודים  אלפי  מאות  המתנחלים. 
חיים בתחומי יהודה ושומרון, אבל 
לצערי, כשישראלים רבים בחיפה 
חושבים  הרצליה  או  אשדוד  או 
ברוחם  מעלים  הם  מתנחלים,  על 
דווקא את אותם בודדים שגורמים 
כולה.  להתיישבות  תדמיתי  לנזק 
על  גם  חושבים  לא  שהם  חבל 
משמשים  שם  שהמתיישבים  זה 

שכפ"צ למדינת ישראל כולה. 
כך  על  הסברים  יעזרו  לא 
לא  שבמיעוט,  במיעוט  שמדובר 
יעזרו גינויים או הצגה של אינסוף 
התווית   – הפוכים  חסד  מקרי 

דבקה, וקשה מאד להסיר אותה. 

לא לבזבז אנרגיה על 
קרבות אבודים

בדיאלוג  גדול  מאמין  אני  אמנם 
וקבוצות  קהלים  בין  ובקירוב 
חושב  אני  הפעם  אבל  שונות, 
לומר  צריכה  החרדית  שההנהגה 
שיוצאים  לאלו  וגם  שלה,  לציבור 
רוצים  "מספיק!  בחריפות:  נגדה 
לשחק? אין בעיה, אבל בלעדינו". 
כבר הגענו לנקודה שזה ממש לא 
משנה מה יהיו הטיעונים, ועד כמה 
יהיו מוכשרים  הדוברים החרדיים 

מנחם הורוביץ

איפכא מסתברא



חנוכה 

שבת היכרות

שבת היכרות
כ"ה-כ"ז בכסלו

מספר המקומות מוגבל בהחלט!

היכרות

תלמיד כיתה ח'?
 ישיבת 'צביה' אילת מזמינה אותך 

לשלושה ימי היכרות בחנוכה!

לימודי קודש בשמחה |  רשיון סקיפר (משיט 30 מטעם משרד התחבורה) |  קורס צלילה 2 כוכבים לכל תלמיד  |  

96 אחוזי זכאות לבגרות  |  מרכז למידה פעיל  |  מגמות מדעיות- מגמת ימאות -מגמת חקלאות ימית | 

פעילויות וסיורים |  חוגים |  סדנאות ושטח | סטראטאפ ביוטק ימי - גידול דגים ואלמוגים

של
יום שני כה'- יום רביעי כז' בכסלו 

 עלות סמלית 250 ש"ח | לפרטים והרשמה איילת: 052-4093517

להרשמה ישירה 
סרקו את הברקוד>> 

הצטרפו להצלחה!

בס"ד

> שטח ותצפית <  > לימוד תורה בשמחה <
> שנורקלים בים האדום < > פעילות ימית בהובלת המגמה הימית <

> חשיפה לביוטק ימי בהדרכת תלמידי הסטארטאפ ( גידול אלמוגים) <

 https://rishum.app/yzvia-eilat :לרישום 

ישיבת 'צביה' אילת
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 נקמת הפרידה של גנץ: הרס צריפים בגבעת 'מעלה יונתן' בשומרון 
ע"ש יונתן נתניהו הי"ד

הצריפים נבנו בשבוע שעבר בזמן הלוויתו של תמיר אביחי הי"ד שנרצח 
בפיגוע באריאל. תושבי הגבעה: מצפים לתמיכת הממשלה הבאה

| חגי הוברמן

כוחות של המינהל האזרחי 
מבנים  שני  השבוע  הרסו 
שנבנו בנקודת ההתיישבות 'מעלה 
סמוך  נחלה,  תנועת  של  יונתן' 

ליישוב יונתן במערב השומרון. 
המבנים נבנו בזמן הלוויתו של 
תמיר אביחי הי"ד, שנרצח בשבוע 
בגרעין  באריאל.  בפיגוע  שעבר 
הימין  ממשלת  כי  כעת  מצפים 
המיועדת לקום בימים הקרובים, 
ישובים  בהקמת  ותסייע  תתמוך 

חדשים נוספים. 
מגרעין  כחלק  יונתן  מעלה 
מנקודות  אחד  הוא  קנה,  מרחב 
ההתיישבות שקמו בכ"א בתמוז, 
נחלה,  במבצע הענק של תנועת 

נקרא כך על שם יוני )יונתן( נתניהו, אחיו של ראש הממשלה המיועד, 
בנימין נתניהו. 

היישוב ממוקם בין ברקן לרבבה ונמצא על אדמות שנרכשו על 
ידי יהודים בשנות ה-80. במקום נמצאות 30 משפחות ובכל פעם 

נוספות עוד במטרה לקבוע בו את 
ביתן החדש.

חברת מזכירת הגרעין, ענת מסד 
אמרה ל'מצב הרוח': "מצד אחד 
בתי  מציצים  יהונתן,  מעלה  של 
הכפר ממנו יצא הרוצח, ומן הצד 
השני, בתי היישוב קרית נטפים, 
בו התגורר אחד הנרצחים. אנחנו 
נוותר  לא  החדשים.  החלוצים 
ונפעל בנחישות רבה כדי להחזיר 

את המשילות בארץ שלנו". 
ארבל  הגרעין,  של  מלווה 
בהמשך  "ב"ה  מספרת:  זק, 
סביב  היומיומית  לפעילות 
נקודת ההתיישבות, זכינו להקים 
כוח  את  שמסמלים  מבנים,  שני 
התמדתנו ונחישותנו. המשימה לא 
הייתה פשוטה. עם אמצעים דלים, 
גשם ורוחות. אבל  המטרה הייתה ברורה, היה רצון אדיר. נוער רתום 
שהגיע מרחוק ואמונה גדולה בצדקת דרכנו. וגם אם הפעם הממשלה 
הזו הרסה, בעז"ה נזכה לראות את תחילת שינוי המדיניות בממשלה 

החדשה והרצון ליישב ולהפריח את ארץ ישראל בתפארתה".

הצריפים שהוקמו ב'מעלה יונתן' לפני שנהרסו. צילום: אוריה דה פאו

 הרב מארק שנייר בשיחה עם 'מצב הרוח': "בניגוד לשמועות, קטאר 
לא אסרה תפילות בציבור והגשת מזון כשר חם במונדיאל"

| יצחק הילדסהימר

ולידיעות  לשמועות  בניגוד 
באמצעי  בהרחבה  שהופצו 
תקשורת רבים בארץ, ממשלת האמירות 
של קטאר ושלטונות המונדיאל בדוחה 
מניני  קיום  כלל  אסרו  לא  שבקטאר, 
תפילה והגשת מזון כשר חם במונדיאל 
המתקיים שם בימים אלה. כך אמר הרב 
מארק שנייר, האישיות היחידה שקיימה 
קטאר  של  השלטונות  עם  ומתן  משא 
דוחה  מהבירה  בריאיון  והמונדיאל, 

ל'מצב הרוח'.
עם  בשיחות  בינתיים  העלינו  "אנחנו 
הגורמים המתאימים שלש בקשות: הגשת 
מזון כשר, קיום טיסות ישירות מישראל 
החפץ  לכל  כללית  רשות  ומתן  ואליה, 
גזע,  הבדלי  ללא  למונדיאל  לבוא  בכך 
דת ואזרחות, ונענינו בחיוב לגבי שלושת 

הבקשות.
"בהתאם לכך פתחנו מראש מטבח כשר 
מפואר בסיוע לוגיסטי של חברת התעופה 
הקטארית ובשיתף פעולה עם הרב מנדי 
ויושב  חיטריק, שליח  חב"ד בתורכיה, 

ראש איגוד הרבנים במדינות המוסלמיות. 
גם  הם  אליהו  הרב  ובנו  חיטריק  הרב 
שיוגשו  המוצרים  לכשרות  האחראים 
למעוניינים מבין צופי משחקי הכדורגל 

במונדיאל".
הרב שנייר, העמד בראש ארגון  להבנה 
מוסלמית-יהודית ומכהן כרב ומנהיג של 
קהילה אורתודוקסית גדולה בהמפטון, 
לא  זה  לכתבנו שבשלב  אמר  יורק,  ניו 
כל  שכן  נוספות.  בקשות  כלל  הוגשו 
עוד לא ידוע כמה שומרי כשרות באים 
לקטאר, אין בסיס להכין ארוחות כשרות 
מנייני  אין טעם לחשוב על  וגם  חמות, 
תפילה, כל עוד לא ברור כלל אם יימצא 

במקום מנין של מתפללים.
בשלב זה יוגשו למעונינים כריכים של 
דג  שונים, למשל   כעכים עם ממרחים 
יאפו גם חלות  סלומון מעושן. במטבח 
את  אתם  המביאים  למעוניינים  לשבת 

שאר המצרכים לסעודות השבת.
הרב שנייר: "ישנם כנראה גורמים שצרה 
עינם בהישג שהשגנו של קיום המטבח 
כמו  מוסלמית  במדינה  הראשון  הכשר 

הרב מארק שנייר בוחן את רשימת המוצרים במטבח הכשר הראשון 
 בקטאר המוסלמית יחד עם הרב מני חיטריק ובנו הרב אליהו. 

המשך בעמ' 16צילום: משפחת חיטריק



הבית
השני

שלי

לאלפי המתעניינות בשירות הלאומי, 
 עמותת 'חיבור חדש' מאחלת לכל הנרשמות שירות משמעותי ומהנה.

גאים להיות הבית השני שלכן.

תודה שהתחברתן!

צוות 'חיבור חדש'
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 יעקב אהרוני ז"ל, לוחם האצ"ל שפעל לחלץ יהודים מאיראן 
על סף המהפיכה החומייניסטית, נפטר בגיל 101

| חגי הוברמן

"מנחם בגין שלח את אבא שלי לאיראן 
אחרי שהחלה המהפיכה   ,79 בשנת 
טס  הוא  יהודים.  להציל  החומייניסטית, 
לאיראן, עבר מבית כנסת לבית כנסת מקהילה 
לעלות  צורך  אותם שיש  ושיכנע  לקהילה, 
לארץ". כך מספרת ל'מצב הרוח' הסופרת 
סיקא  יעקב  אביה,  על  אהרוני-רגב  מיכל 
מחנך,  פובליציסט,  אצ"ל,  לוחם  אהרוני, 
עיתונאי, משורר וסופר, שנפטר השבוע בגיל 

101 שנים.
"על סף עליית חומייני, אבא הצליח לשכנע 
לעלות  מאיראן  יהודים  צעירים  מעט  לא 
לארץ", סיפרה מיכל רגב. "הוא עצמו יצא 
בטיסה האחרונה של אל-על מטהרן". באותה 
טיסה היו על המטוס 520 ישראלים ויהודים 
שנמלטו ברגע האחרון ממש משיני המהפכה 
כמה  וגם   – חומיני  ושלטון  האיסלאמית 

יחמורים שהובאו מאיראן לחי-בר בחיפה.
סיפר   1979 בינואר  ל'מעריב'  בראיון 
אהרוני ז"ל: "לא  אשכח לעולם את העיניים 

המבוהלות האלו של היהודים בשדה התעופה. השתדלתי להניס מן 
הדמיון את ההשוואה הנוראה, אבל היא חזרה ונדחקה ולא הירפתה. 
כבר ראיתי פעם העיניים האלו של יהודים אחרים, מארצות אחרות. 
בתמונות ראיתי אותן, תמונותיהם יהודי הונגריה, של יהודי פולין, 
יהודי צ'כוסלובקיה... תמונות השואה. עם החרדה הזאת, עם הזעקה 
האילמת הזאת: למה?! וכאשר המטוס של 'אל על' נחת בסוף ועלינו 
בכבש והמראנו, השתלטה עלי בעתה נוראה: האם נוסיף עוד לראות 

פעם את היהודים האלה?"
חג  על'  'אל  מטוס  טהראן.  של  התעופה  "בשדה  סיפר:  ובהמשך 
הפנים  את  בשדה,  היהודים  את  אשכח  לא  חיי  ימי  כל  בשמיים: 
המבוהלים האלה,  ואת המלים 'קח אותנו לישראל. אל תשאיר אותנו 
כאן'. היה קשה להיפרד מהם. רק האמונה הגדולה, כי ב-1979, יש 
ליהודים מדינה אחת, המוכנה לקלוט אותם בזרועות פתוחות, הפיגה 

קצת את קדרות הרוח".
אהרוני נולד בי"ג באדר א' תרפ"א, פברואר 1921, בשכונת מאה שערים. 

בצעירותו היה חניך בתנועת הנוער בית"ר 
ובגיל 17 התגייס לאצ"ל, בה היה ממקימי 
'היחידות המיוחדות'. הוא השתתף בפעולת 
האצ"ל  מפקד  נהרג  בה  בעיראק  האצ"ל 
יעקב  גם  זו השתתפו  רזיאל. בפעולה  דוד 
מרידור ויעקב טרזי. בסיכון חיים ובהצלחה, 
השלימו יעקב סיקא אהרוני ויעקב טרזי את 
הפעולה שהובילה לכניסת הבריטים לעיראק 
 ולהצלת הקהילה היהודית מפרעות הפרהוד.
בהמשך נמנה עם התוקעים בשופר בכותל 
בתקופת המנדט, בעקבות איסור של השלטון 
המערבי  בכותל  בשופר  לתקוע  הבריטי 
במוצאי יום כיפור בעקבות מאורעות תרפ"ט. 
תוקעי  עם  נמנה  אהרוני  האיסור,  למרות 
ביחד   1938 בשנת  הכותל  ברחבת  השופר 

עם ישראל תבואה.
מספרת מיכל רגב: "משה סגל, תוקע השופר 
המפורסם, לימד אותו לתקוע. הוא היה שליח 
ציבור ותוך כדי תפילה אמר 'היזהרו משוטרי 
הושלך  הוא  בשופר  שתקע  אחרי  החרש'. 
לקישלה עם ישראל תבואה. שם ניצלו חייהם. 
כיוון שאיתם היו עצורים ערבים, הם עשו 
משמרות שמירה בלילה. הם ראו את הערבים לוקחים מקל, מחדדים 
אותו והבינו שהערבים מתכננים לרצוח אותם בלילה. ואז אבא ראה 
את אחד הערבים מרים את הראש, ואיים עליו מיד: 'תוריד את הראש'. 

הערבי נבהל ולא זז".
במאי 1945, בתקופת הסזון, נחטף, עוּנה ונחקר על ידי 'ההגנה' והוסגר 
לבריטים שהגלו אותו למחנות המעצר בסודאן, קניה ואריתריאה. 
.1948 ביולי  ב-12  המדינה,  קום  אחרי  לישראל  משם  חזר   הוא 
עסק  ותנ"ך.  בספרות  אביב  תל  אוניברסיטת  בוגר  היה  אהרוני 
לשליחויות  ויצא  ספר,  בתי  ומנהל  מחנך  כמורה,  ושימש  בחינוך 
שימש  רבות  שנים  העולם.  במדינות  המדינה  מטעם  חינוכיות 
גן. רמת  העיר  יקיר  והיה  גן,  רמת  עיריית  מועצת   כחבר 
אהרוני התחתן עם לוחמת האצ"ל ילידת ירושלים רחל אהרוני לבית 
אבישר. לזוג חמישה ילדים, בהם הסופרת מיכל אהרוני רגב, החוקרת 
והיזמית החברתית ד"ר שלומית אהרוני ליר והמשפטנית ד"ר שרונה 

אהרוני גולדנברג.

יעקב אהרוני ז"ל לפני שנה עם הנשיא לשעבר ראובן ריבלין, 
 באזכרה של דוד רזיאל. לידו בתו הסופרת מיכל רגב. 

צילום: באדיבות המשפחה

הידיעה   גם  כמו  יסוד,  להם  שאין  שמועות  מפריחים  ולכן  קטאר, 
שקבוצה של יהודים עשירים מארצות הברית שביטלה את כוונתה 
לבוא למונדיאל כאשר נודע לאנשיה שבמקום לא תוגשנה סעודות 

כשרות חמות". 
נראה שיש מי שמחפשים דרך להשמיץ את קטאר באנטישמיות 
ולכן מפיצים את השמועה שקטאר אסרה תפילות  יהודים  ושנאת 

גורמים אלה אכן הצליחו במזימתם  במניין והגשת מזון כשר חם. 
בשלב זה, שכן לפחות ששה אמצעי תקשורת בישראל פירסמו את 
ההשמצה ויש מי שהגזימו ופירסמו שהוצא איסור כללי על הגשת 
מזון כשר, כולל אפילו כריכים כשרים, למרות פתיחתו של המטבח 

הכשר בתוככי שטח המונדיאל.

המשך מעמ' 14  הרב מארק

לראשונה: איומים גזעניים נגד יהודים ושחורים גם יחד - בניו יורק
| יצחק הילדסהימר

יהודים  כלפי  איומים  חדשה:  וגזענית  אנטישמית  שיטה 
ושחורים גם יחד התבררה השבוע בניו יורק.

 )NYPD( כוח המשימה לטיפול בפשע שנאה של משטרת ניו יורק
'לא  איומים  של  סידרה  חוקר  שהוא  השבוע  שלישי  ביום  הודיע 

ישירים" על יהודים ושחורים בעת ובעונה אחת.

האיומים נשלחו לכמה מסעדות ובתי עסק בבעלותם של יהודים 
ושחורים ובהם נאמר בין השאר: "יהודים וכושים )באנגלית  'ניגרוס', 
מונח פוגעני  שכבר שנים מקובל לא להשתמש בו( הם חדשות רעות".
בהודעה אחרת שאליה מצורף צלב הקרס נאמר: "המפלגה הנאצית 

שוב פעילה ובראשותה אדולף היטלר", כלומר הזהרו!
כתב 'אלגמיינר" דיון ג' פייר מסר, שלפי שעה לא הסכימה משטרת 

ניו יורק למסור פרטים נוספים בטרם תסתיים החקירה.



בס״ד

כולל מע״מ, הובלה והרכבה
עד 10 מטר ארונות (סנדוויץ אדום), 5 מגירות טריקה שקטה ופירזול BLUM, חזיתות, 

שיש אבן קיסר (עד 4 מטר), כיור בהתקנה שטוחה ומתקן ייבוש כלים נירוסטה אל חלד 

ההנהלה רשאית לבטל את המבצע בכל עת  |  התמונה להמחשה בלבד  |  בכפוף לתקנון   |   ט.ל.ח

נותנים לכם יותר...

הכנסו לאינסטגרם שלנו
להתרשמות ממטבחי עוצרי נשימה

*9902
מישור אדומים נביעות 14ירושלים יד חרוצים 16 פתח תקווה ז׳בוטינסקי 96 סניף חדש!

נובמבר

SALE
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זו לא הדתה, זה חילון

הרכב  לנוכח  מהחילונים,  חלק  בקרב  הגוברת  לחרדה 
הממשלה המיועדת, מתלווה טיעון המדרון החלקלק. החשש 
בלבד  פתיחה  נקודת  הן  השונות  הדתיות  שהתביעות  הוא 
שעלולה להידרדר לפגיעה באורח החיים החופשי או באופיו 
של המרחב הציבורי. אין לזלזל בחרדות אלו, שהרי יש חשיבות 
לתחושות של אנשים גם כשאינן מבוססות, אולם חשוב להיזכר 

מה אירע כאן באמת בעבר.
אין כמו 'הדתה', מושג שהופיע וצבר תאוצה בדור האחרון, 
בו סקירה מדגמית. משמעות המושג היא שתחום  להתחיל 
ויותר מהדת  יותר  נושא מסויימים, מושפעים  או  או מרחב 
ודפוסיה, בהשוואה לעבר. יש להבחין בין הדתה כתופעה לבין 
שיח הדתה שעשוי להתקיים מבלי שאכן משהו באמת יקרה 
במציאות. שיח הדתה, גם אם אז לא נקרא כך, התנהל בעוצמה 
רבה לאחר המהפך ב-1977 ושובם של החרדים לקואליציה, 
ומאז עלה וירד בגלים חוזרים ונשנים. זכייתה של ש"ס ב-17 
נוספים.  הדתה  ושיח  חרדה  לגל  הביאה  ב-1999  מנדטים 
הפורום החילוני, אחד הבולטים ממקדמי שיח ההדתה, קם 
ב-2011 כתגובה לשובו של  הליכוד לשלטון שנתיים קודם לכן. 
רק לפני חמש שנים, ב-2017, התעצם גל חדש של שיח הדתה, 

הפעם בתחום החינוך וכהונתו של נפתלי בנט כשר החינוך.
ומה קורה באמת בכל השנים הללו? תמיד טוב לחזור לספרו 
של פרופ' גיא בן פורת )למיטב היכרותי וידיעתי חילוני על 
מלא(: "הלכה למעשה: חילונו של המרחב הציבורי בישראל". 
ממש באמצע תקופת שלטון הליכוד, ב-2016, כותב בן-פורת 
כך: "למרות מעמדה החזק של הדת במרחב הציבורי בישראל, 
וחולשתה הפוליטית של החילוניות, חילונו של המרחב הציבורי 
בישראל בשני העשורים האחרונים ניכר לעין בחיי היומיום" 
)ע' 12(. שאלתי אותו פעם בבדיחות, איך הוא מעז לצאת כך 
נגד הדימוי, אבל זו הייתה שאלה רטורית כמובן, כי התשובה 
הידועה לשנינו היתה שהוא חוקר, היינו עניינו בחקר המציאות. 
לפני שלוש שנים, ב-2019, פרסם המכון הישראלי לדמוקרטיה 
את חיבורו של פרופ' דני סטטמן 'ממלכתיות, 'הדתה' ודתיים 
כביכול  דחייה של טענות ההדתה  במוקד החיבור  בצה"ל'. 
בצה"ל: "רוב הראיות המובאות כדי לתמוך בטענות על הדתה 
הן אנקדוטליות ואימפרסיוניסטיות. שוב ושוב נשמעים אותם 

סיפורים..." )ע' 37(.
המבוגרים מבין הקוראים זוכרים את המאבק סביב פתיחת 
קולנוע היכל בפ"ת בשבת לפני קרוב לארבעים שנים. מאז, 
נפתחו  ומסחר  בילוי  מקומות  ויותר  יותר  וכמוכח,  כידוע 
החילונים  הארץ.  של  ולרוחבה  לאורכה  ובחגים  בשבתות 
המבוגרים עוד זוכרים את כמות השעות שהם למדו במקצועות 
היהדות השונים. מה שקרה בחינוך הממלכתי איננו הדתה אלא 
ההיפך הגמור: ירידה דרמטית בשעות הלימוד הללו, כשכל 
דור לומד פחות ופחות עד לריקנות אחת גדולה, וזה עוד בטרם 
בוטלו הבחינות החיצוניות. ואם נחזור למרחב הציבורי ביותר, 
הרחוב, תקצר היריעה מלפרט את התפתחות מצעדי הגאווה 
בישראל ממקומות בודדים כמו תל אביב בסוף שנות התשעים 

לכל רחבי הארץ בימינו.
החשש ממדרון חלקלק של הדתה נשען לא פעם על קמפיינים 
המעשיות  ההוכחות  בשטח,  בינתיים,  היטב.  מתוזמנים 

המובהקות יותר הן להידרדרות במדרון החלקלק החילוני.

פרופ' אשר כהן

ר ר דִבֶּ אֵלֶה הַדְבָרִים, אֲשֶׁ

Ronenרונן מחשבים
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התקשרו: 03-9360320, 054-4604918

רק 550 ₪

מושב גיימינג 
מקצועי מתכוונן 

 כולל 
כריות תמיכה לראש 

ולגב התחתון

בית"ר העולמית בפולין. תנועת בית"ר העולמית יצאה השבוע 
לראשונה למסע בפולין, בעקבות הקהילות היהודיות שנרצחו 
בשואה. חלק מרכזי מהמסע התמקד בחברי תנועת בית"ר שפעלו 
בפולין לפני השואה, ורבים מהם נרצחו בה. שמחה פלבר, חבר 
תנועת בית"ר, הצטרף השנה למסע המרגש, וזאת לאחר שבשנת 
2008 היה מיוזמי הצבת האנדרטה ולוח הזיכרון לזכר חברי האצ"י, 
ארגון הצבאי היהודי, שנפלו כפרטיזנים במרד גטו ורשה, יחד עם 

השר לשעבר משה ארנס ז"ל. צילום: דוברות.

התלמידות עטפו את האחיינית השכולה. ימים ספורים לאחר 
הפיגוע הרצחני באזור התעשייה אריאל, בה נרצחו שלושה יהודים, 
-  לעילוי  'סעודת אמנים'  קיימו במדרשת אמית שחרי אשדוד 
נשמת תמיר אביחי הי"ד – דוד של יהל קלפה, תלמידת המדרשה, 
זקן, ראש מדרשת אמית  בן  ולרפואת הפצועים מהפיגוע. תמי 
שחרי אשדוד: "היה חשוב לנו להעביר מסר, כי בשעות קשות אלו, 
נכון להשתמש בארגז הכלים היהודי, בכוחה של תפילה ובחיזוק 

הערבות ההדדית". צילום: ליאורה תורג'מן ויעל שרעבי.



לקוחות טויוטה בירושלים,
אנחנו לשירותכם

אוטופיה ירושלים, סוכנות מורשית טויוטה
במגוון הטבות משתלמות 

בדיקת חורף חינם* | רכב חליפי בכל טיפול - חינם** | 
שירות בדיקת והעברת טסט - חינם | קביעת תור לטיפול מהיום 

למחר - ללא המתנה 

לפרטים ולתיאום חייגו - 073-7583292
*בכפוף לחוזר הנחיות של משרד התחבורה

**בתיאום מראש | בהתאם לזמינות

אוטופיה ירושלים, סוכנות מורשית טויוטה
www.autopia.co.il | החרושת 5, ירושלים

סוכנות מורשית טויוטה מודיעין | ירושלים
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סייב דה דייט
חבר שהוא אב ליצורים שבחרו להתחתן בעידן החדש, נקלע 
שלה  החתונה  טרום  שאינם  בימים  שגם  הכלה,  בתו  למצוקה. 
עצמה, היא ובשרה אינם סובלים מעודף רוגע, הפכה בשבועות 
)רגע  יולדתה, לפקעת עצבים  יחד עם אמה  של טרום החתונה 
אישורי ההגעה  לאפליקציית  בכפייה באברבנאל(.  לפני אשפוז 

חלק נכבד בעניין.
מצריכה  הייתה  לחתונה  הזמנה  כל  בהם  עברו  לשנים  בניגוד 
היא  כיום  אל,  שכוח  ממעלה  דודה  לכל  מפרכת  ידנית  חלוקה 
מטרת   .Save The Date-ה בשיטת  כפתור  בלחיצת  נשלחת 
אפליקציות האישורים כפולה. מחד לקבל בלחיצה סטטוס צפוי 
של משתתפים, ומאידך לחסוך טבין וטקילין בעידן שבו כל מנה 

בחתונה עולה יותר מהדירה שאף זוג צעיר לא יצליח לקנות.
טורחים  לא  האורחים  מרבית  הביצוע,  קלות  למרות  ועדיין 
יצאו  לא  לכלה  האם  תוהה,  ואני  לאירוע.  הגעתם  את  לאשר 
מספיק חצ'קונים? האם אתם מחכים לברית של הבן הבכור? ועד 

מתי אתם מתכוונים למשוך את הזמן? עד שתוסר ההינומה? 

הסטטיסט הפיננסי
אני פונה ללב שלכם. כן, אתם אורחים ערלי לב, המתעקשים 
שלא לאשר הגעה. בין אם המדובר בעצלנות, נקמנות, או סתם 
הזוג  נתונים  בהם  הלחצים  של  ונפשית  פיננסית  הבנה  היעדר 
וההורים המשוועים לוודאות, בעידן של מחירי מנות מאמירים. 

רחמו על אבי הכלה! 
חשוב שתבינו את מצבו של אבי הכלה בחתונה. זוהי הדמות 
להתרגל  עליה  שמוטל  רק  שלא  כזו  באירוע,  ביותר  האומללה 
לעובדה שבתו יקירתו הפכה מילדה של אבא לאשה בוגרת עם 
משלבי  אחד  בכל  בתור  אחרונה  ניצבת  גם  היא  משלה;  חיים 
של  סוג  הינה  עבורה,  הכלה  שמלת  רכישת  ושאפילו  ההכנה, 

אילוץ.
ניצב באירוע החתונה עצמו, ואין המדובר  המדובר בסוג של 
על  ורק  אך  אמון  הכלה  אבי  החופה.  תחת  הצדדי  במיקום  רק 
ורב המלצרים. אבי הכלה הוא האחרון הרוכש  תפעול הארנק, 
הלוגיסטיות  המשימות  בכל  לעסוק  הראשון  לאירוע,  בגדים 
טיפול  קרי:  הנאה,  בדל  מהם  לו  שאין  הנושאים  כל  על  ואמון 
במצבם הנפשי הרעוע של כל נשות המשפחה,  הסעות למדידות, 
לסידור שיער, לצילומים, לאיפור ולשיפוץ. ואת כל האמור לעיל 

הוא מבצע ללא שום זכויות או סמכויות. 
יהודים רחמנים בני רחמנים, לחצו על הכפתור וגאלו את אבי 

הכלה מייסוריו.

עמיעד טאוב

טאוב ישיר

amiadtaub777@gmail.com :לפניות, הערות והארות

pixbay צילום

יש אמונה בילדים. "כשאני כותבת אין לי שום מגבלה לחלום 
עם  ה-17 במפגש מרתק שנערך  ע' בת  כך מספרת  ולהגשים", 
הסופרת והעיתונאית סמדר שיר לרגל יום הילד הבינלאומי שצוין 
השבוע. ע', ביחד עם עוד 15 ילדים מגילאים שונים המתגוררים 
בפנימיית 'אמונה' צבע ע"ש אלעזרקי, התייצבו למפגש המיוחד 
שיר,  וקריאה. סמדר  כתיבה  דרך  והעצמה  להם השראה  שנתן 
טיפים  להם  נתנה  והגיעה בהתנדבות מלאה,  להזמנה  שנענתה 
בדרך לכתיבה ספרותית, כיצד לשלב מציאות ודמיון, איך למצוא 
שקט נפשי ואיך להוביל את החיים בעצמנו ולא להיות מובלים. 

צילום: דוברות.

בטירת הכרמל התקיים השבוע  שירות לאומי למען הסיגד. 
הפנינג משפחות לרגל חג הסיגד. זאת כחלק משת"פ בין האגודה 
בבית  ויתקיים  והעירייה,  הגרעין התורני, המתנ"ס  להתנדבות, 
הספר אפרים צמח. בתמונה: בנות השירות הלאומי מטעם האגודה 
להתנדבות מתכוננות ומכינות שלל הפתעות ופעילות שליוו את 
החגיגה, ובהן משחקים ועבודות יצירה שבמרכזן סיפור עלייתם 
של בני העדה האתיופית לארץ ישראל, הכמיהה לירושלים ולבית 

המקדש. צילום: דוברות.

לקראת ההסכמים  המיסיון.  נגד  חוק  לחקיקת  דרישה 
הקואליציוניים, ארגון 'אור לאחים' קורא למפלגות החרדיות 
אל  במכתב  המיסיון.  נגד  חוק  לחקיקת  להביא  והדתיות, 
אריה דרעי מש"ס, הרב יצחק גולדקנופף מאגודת ישראל; 
הרב משה גפני מדגה"ת; בצלאל סמוטריץ מהציונות הדתית; 
ואבי מעוז מנעם, מביע  יהודית;  גביר מעוצמה  בן  איתמר 
הארגון את הצורך בהתחייבות לחוק המיסיון תמורת כניסה 
לקואליציה. באיגרת כותב 'אור לאחים' כי "בעמדכם לקראת 
כריתת הסכמים קואליציוניים, חובה לזכור את היהודים אשר 
נמצאים בסכנת שמד במדינתם היהודית, ולתקן את החוק, 
כך שיחול גם על שידול להמרת דת מעל גיל שמונה עשרה". 



 הבנות המדהימות
 שהגיעו לכנס

 לקראת שירות
משמעותי!

 עם ישראל מחכה לכן
במקומות השירות

תודה ל

7,386
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התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מדיחי כלים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מקררים ומקפיאים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
שואבי אבק

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מכונות כביסה וייבוש

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
תנורים וכיריים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

עוד היום אצלך בבית שלם וקח

מיקרוגלים טוסטרים וקומקומיםמיקרוגלים טוסטרים וקומקומים
בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר התחייבות למחיר הזול ביותר!!

מיקרוגלים טוסטרים וקומקומיםמיקרוגלים טוסטרים וקומקומים

התחייבות למחיר הזול ביותר!!

מיקסרים ובלנדריםמיקסרים ובלנדרים
בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
גיימינג וטכנולוגיה

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מחשבים ניידיםמחשבים ניידים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
סמארטפונים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר
בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

APPLE

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מסכים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

32"-98"

BLACKBLACKBLACKBLACKBLACKBLACKBLACKBLACKBLACK
"98-"32מסכים

FRIDAYFRIDAYFRIDAY
BLACKBLACKBLACKBLACKBLACKBLACK
FRIDAYFRIDAYFRIDAY
התחייבות למחיר הזול ביותר!!

מזגנים ומוצרי חימום לחורף
בהפתעההתחייבות למחיר הזול ביותר!!

מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר
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התחייבות למחיר הזול ביותר!!
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התחייבות למחיר הזול ביותר!!
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התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מכונות כביסה וייבוש

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
תנורים וכיריים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

עוד היום אצלך בבית שלם וקח

מיקרוגלים טוסטרים וקומקומיםמיקרוגלים טוסטרים וקומקומים
בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר התחייבות למחיר הזול ביותר!!

מיקרוגלים טוסטרים וקומקומיםמיקרוגלים טוסטרים וקומקומים

התחייבות למחיר הזול ביותר!!

מיקסרים ובלנדריםמיקסרים ובלנדרים
בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
גיימינג וטכנולוגיה

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מחשבים ניידיםמחשבים ניידים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
סמארטפונים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר
בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר

APPLE

התחייבות למחיר הזול ביותר!!
מסכים

בהפתעה
מחירמחירבהפתעה

מתפרסם בסניפים ובאתר
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BLACKBLACKBLACKBLACKBLACKBLACKBLACKBLACKBLACK
"98-"32מסכים

FRIDAYFRIDAYFRIDAY
BLACKBLACKBLACKBLACKBLACKBLACK
FRIDAYFRIDAYFRIDAY
התחייבות למחיר הזול ביותר!!
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מתפרסם בסניפים ובאתר
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בפני הממשלה  שיעמדו  האתגרים  אחד 
קרוב,  ובזמן  בעגלא  אי"ה  שתקום  הבאה, 
'ההתיישבות  הוא חוק ההסדרה – הסדרת 
הצעירה' ביהודה ושומרון. צעירה – למרות 
שחלקה הגדול כבר קיים למעלה מחצי יובל 
שנים. אותו חוק שכבר נחקק בעבר, ובוטל 
בידי בג"ץ. אם יש נושא שעליו אין באמת 
מרכיבי  כל  בקרב  אידיאולוגית  מחלוקת 
להסדיר  הצורך  זה  הבאה,  הקואליציה 
בחקיקה את מעמדם של היישובים שבעבר 

כונו 'מאחזים'.
צעירה,  התיישבות  לאותה  מעבר  אבל 
מה  שמשום  התיישבותי,  גורם  עוד  ישנו 
נשכח מעט בדיונים על הסדרת ההתיישבות: 
הייתה  הגבעות  בהקמת  המטרה  הגבעות. 
יהודה  רחבי  בכל  יהודית  שליטה  לבסס 
ושומרון - אבל הדרך לשם ארוכה ומייגעת. 

להקים גבעה – גם 
בארבל, מעל הכינרת

כשמדברים על נוער בגבעות, דניאלה וייס 
יכולה להיות 'הסבתא של הגבעות', וכך היא 
גם רואה את עצמה. אנחנו תופסים אותה 
בחווארה,  בנסיעה  כשהיא  טלפון  לשיחת 
בגבעות  שהוקמה  חדשה  לגבעה  בדרך 
לא  מעדיפה  היא  בנימין.  של  המזרחיות 

של  החשאיות  מפאת  הגבעה,  על  לפרט 
מגבעה  מתרוצצת  היא   77 בגיל  המבצע. 
לגבעה וממשיכה בפעילות בקצב שלא היה 
מבייש חברה צעירים. בשיחתנו היא משתפת 
בקיץ  ההתיישבות שהחל  בפרויקט  אותנו 
האחרון של תנועת נחלה, התנועה ליישוב 
הארץ אותה הקימה ובראשה היא עומדת: 
"בכל המקומות יש לנו גרעינים, 22 גרעיני 
התיישבות של תנועת נחלה. אנחנו נאחזים 
בגבעות בכל מיני צורות. בחלק מהמקומות 
פתחנו  מהמקומות  בחלק  מבנים,  הקמנו 
אנחנו  המקומות  בכל  חדשות.  דרכים 
מקפידים על נוכחות, אם זה באוהל ואם זה 
רק בשהייה ברכב. אנחנו מאד מאוד מחזקים 
את גרעיני ההתיישבות וכל הזמן מצטרפות 

משפחות".
מה זוכה לשם המכובד 'גבעה'?

שמתכנן  משפחות  של  גרעין  זה  "גבעה 

להקים ישוב. זה יכול להיות ישוב קהילתי. 
גדולה.  עיר  של  בסיס  להיות  יכול  זה 
זו  נוספת,  מזווית  זה  את  אגדיר  אני  אם 
התייחסות הכי רחבה שאפשר לפוטנציאל 
של המשפחות שרוצות ליישב את הארץ. זה 
פוטנציאל עצום, מעבר למשפחה או שתיים 
או שלש. רק בתנועת נחלה אנחנו קשורים 
לשמונה מאות משפחות רשומות. כל אלה 

רוצות להתיישב".
אלה משפחות שמוכנות להתיישב ביהודה 

ושומרון בזמן הקרוב?
"כן. אם נתניהו ירים טלפון הרגע, עד מחר 
בשעה הזאת יש עשרה יישובים מאוכלסים, 
בכל ישוב 30 משפחות. אני אומרת את זה 
אורית סטרוק תהיה  אם  באחריות מלאה. 
שרת ההתיישבות, היא תרים אליי טלפון. 
אנחנו חברות טובות. אני אגיד לה: 'אורית, 
עכשיו בחווארה, מהרגע שאני כאן בכיכר 
עשרה  הזאת  בשעה  מחר  עד  בחווארה 

ישובים, ובכל אחד 30 משפחות'".
התחילו  כבר  האלה  מהמשפחות  חלק 

להתיישב?
"בוודאי. אלה משפחות שמוכנות לחיות 
בכל תנאי; רק שלא יגרשו אותם. זה התנאי 

היחיד, שלא יגורשו".
ביחס  החדשה  מהממשלה  מצפה  את  מה 

להתיישבות?
"אני מצפה מהממשלה בראשות נתניהו 
את  לאכלס  ההתנתקות,  חוק  את  לבטל 
אביתר, ולאפשר ל-22 גרעיני ההתיישבות 
של תנועת נחלה להקים 22 ישובים חדשים 

מיד עם הקמת הממשלה החדשה".
שחוק  כדי  לפעול  מתכוונים  אתם  כיצד 
החדשים  הישובים  את  גם  יכלול  ההסדרה 

של נחלה?
מפורטים  מאד  מסמכים  הגשנו  "אנחנו 
לבצלאל  הדתית:  לציונות  גם  לליכוד,  גם 
ולאורית ולאיתמר. אני אישית נתתי אותם 
לנתניהו. הוא שאל אם יש מבנים במקום. 
אמרתי לו שבחלק מהם יש, ושאנחנו בדקנו 
בעזרת אנשי מקצוע, שזה אדמות מדינה, 
פנה  הוא  ואז  ישוב.  שם  להקים  ושאפשר 
לאביחי בוארון שעמד לידו, ואמר לו: 'נו, 

תביא להם קרוואנים'.
שבמקומות  וראינו  ביסודיות  "בדקנו 
מבחינת  ישוב  להקים  אפשרות  יש  רבים 
אפשר  זה  בסיס  ועל  ממשלה,  החלטות 
לחדש אישורים, כי זה לא ישוב שלא הייתה 
לגביו שום התייחסות, אלא רק צריך לחדש 

החלטה ישנה.
של  הנושא  את  הכנסנו  כך,  על  "בנוסף 
רק  לא  הקואליציוני;  ומתן  למשא  אביתר 
נכנס  זה  היסוד.  לקווי  אלא  ומתן  למשא 

גם בגבעות 

להסדרה
הממשלה הבאה יוצרת ציפיות לא רק בהתיישבות הצעירה אלא גם בגבעות, שיהיו 
ויס מגלה: "הגשתי אישית לנתניהו מסמכים  חלק מהסדרת ההתיישבות. דניאלה 
מאד מפורטים. הוא שאל אם יש מבנים במקום. כששמע שמדובר באדמות מדינה 

ושאפשר להקים שם ישוב הוא אמר לאביחי בוארון: 'נו, תביא להם קרוואנים'"

//אבישג אדרי

מצפים

"בדקנו ביסודיות וראינו 
שבמקומות רבים יש 

החלטות ממשלה ישנות 
שאפשר לממש להקים 

ישוב"

גבעה זה גרעין של 
משפחות שמתכנן להקים 
ישוב. זה יכול להיות ישוב 

קהילתי. זה יכול להיות 
בסיס של עיר גדולה

דניאלה ויס בשטח. צילם חגי הוברמן

מרעה ברמת מיגרון. צילם אלישע ירד



בפני הממשלה  שיעמדו  האתגרים  אחד 
קרוב,  ובזמן  בעגלא  אי"ה  שתקום  הבאה, 
'ההתיישבות  הוא חוק ההסדרה – הסדרת 
הצעירה' ביהודה ושומרון. צעירה – למרות 
שחלקה הגדול כבר קיים למעלה מחצי יובל 
שנים. אותו חוק שכבר נחקק בעבר, ובוטל 
בידי בג"ץ. אם יש נושא שעליו אין באמת 
מרכיבי  כל  בקרב  אידיאולוגית  מחלוקת 
להסדיר  הצורך  זה  הבאה,  הקואליציה 
בחקיקה את מעמדם של היישובים שבעבר 

כונו 'מאחזים'.
צעירה,  התיישבות  לאותה  מעבר  אבל 
מה  שמשום  התיישבותי,  גורם  עוד  ישנו 
נשכח מעט בדיונים על הסדרת ההתיישבות: 
הייתה  הגבעות  בהקמת  המטרה  הגבעות. 
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ושומרון - אבל הדרך לשם ארוכה ומייגעת. 
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בארבל, מעל הכינרת

כשמדברים על נוער בגבעות, דניאלה וייס 
יכולה להיות 'הסבתא של הגבעות', וכך היא 
גם רואה את עצמה. אנחנו תופסים אותה 
בחווארה,  בנסיעה  כשהיא  טלפון  לשיחת 
בגבעות  שהוקמה  חדשה  לגבעה  בדרך 
לא  מעדיפה  היא  בנימין.  של  המזרחיות 

של  החשאיות  מפאת  הגבעה,  על  לפרט 
מגבעה  מתרוצצת  היא   77 בגיל  המבצע. 
לגבעה וממשיכה בפעילות בקצב שלא היה 
מבייש חברה צעירים. בשיחתנו היא משתפת 
בקיץ  ההתיישבות שהחל  בפרויקט  אותנו 
האחרון של תנועת נחלה, התנועה ליישוב 
הארץ אותה הקימה ובראשה היא עומדת: 
"בכל המקומות יש לנו גרעינים, 22 גרעיני 
התיישבות של תנועת נחלה. אנחנו נאחזים 
בגבעות בכל מיני צורות. בחלק מהמקומות 
פתחנו  מהמקומות  בחלק  מבנים,  הקמנו 
אנחנו  המקומות  בכל  חדשות.  דרכים 
מקפידים על נוכחות, אם זה באוהל ואם זה 
רק בשהייה ברכב. אנחנו מאד מאוד מחזקים 
את גרעיני ההתיישבות וכל הזמן מצטרפות 

משפחות".
מה זוכה לשם המכובד 'גבעה'?

שמתכנן  משפחות  של  גרעין  זה  "גבעה 

להקים ישוב. זה יכול להיות ישוב קהילתי. 
גדולה.  עיר  של  בסיס  להיות  יכול  זה 
זו  נוספת,  מזווית  זה  את  אגדיר  אני  אם 
התייחסות הכי רחבה שאפשר לפוטנציאל 
של המשפחות שרוצות ליישב את הארץ. זה 
פוטנציאל עצום, מעבר למשפחה או שתיים 
או שלש. רק בתנועת נחלה אנחנו קשורים 
לשמונה מאות משפחות רשומות. כל אלה 

רוצות להתיישב".
אלה משפחות שמוכנות להתיישב ביהודה 

ושומרון בזמן הקרוב?
"כן. אם נתניהו ירים טלפון הרגע, עד מחר 
בשעה הזאת יש עשרה יישובים מאוכלסים, 
בכל ישוב 30 משפחות. אני אומרת את זה 
אורית סטרוק תהיה  אם  באחריות מלאה. 
שרת ההתיישבות, היא תרים אליי טלפון. 
אנחנו חברות טובות. אני אגיד לה: 'אורית, 
עכשיו בחווארה, מהרגע שאני כאן בכיכר 
עשרה  הזאת  בשעה  מחר  עד  בחווארה 

ישובים, ובכל אחד 30 משפחות'".
התחילו  כבר  האלה  מהמשפחות  חלק 

להתיישב?
"בוודאי. אלה משפחות שמוכנות לחיות 
בכל תנאי; רק שלא יגרשו אותם. זה התנאי 

היחיד, שלא יגורשו".
ביחס  החדשה  מהממשלה  מצפה  את  מה 

להתיישבות?
"אני מצפה מהממשלה בראשות נתניהו 
את  לאכלס  ההתנתקות,  חוק  את  לבטל 
אביתר, ולאפשר ל-22 גרעיני ההתיישבות 
של תנועת נחלה להקים 22 ישובים חדשים 

מיד עם הקמת הממשלה החדשה".
שחוק  כדי  לפעול  מתכוונים  אתם  כיצד 
החדשים  הישובים  את  גם  יכלול  ההסדרה 

של נחלה?
מפורטים  מאד  מסמכים  הגשנו  "אנחנו 
לבצלאל  הדתית:  לציונות  גם  לליכוד,  גם 
ולאורית ולאיתמר. אני אישית נתתי אותם 
לנתניהו. הוא שאל אם יש מבנים במקום. 
אמרתי לו שבחלק מהם יש, ושאנחנו בדקנו 
בעזרת אנשי מקצוע, שזה אדמות מדינה, 
פנה  הוא  ואז  ישוב.  שם  להקים  ושאפשר 
לאביחי בוארון שעמד לידו, ואמר לו: 'נו, 

תביא להם קרוואנים'.
שבמקומות  וראינו  ביסודיות  "בדקנו 
מבחינת  ישוב  להקים  אפשרות  יש  רבים 
אפשר  זה  בסיס  ועל  ממשלה,  החלטות 
לחדש אישורים, כי זה לא ישוב שלא הייתה 
לגביו שום התייחסות, אלא רק צריך לחדש 

החלטה ישנה.
של  הנושא  את  הכנסנו  כך,  על  "בנוסף 
רק  לא  הקואליציוני;  ומתן  למשא  אביתר 
נכנס  זה  היסוד.  לקווי  אלא  ומתן  למשא 

גם בגבעות 

להסדרה
הממשלה הבאה יוצרת ציפיות לא רק בהתיישבות הצעירה אלא גם בגבעות, שיהיו 
ויס מגלה: "הגשתי אישית לנתניהו מסמכים  חלק מהסדרת ההתיישבות. דניאלה 
מאד מפורטים. הוא שאל אם יש מבנים במקום. כששמע שמדובר באדמות מדינה 

ושאפשר להקים שם ישוב הוא אמר לאביחי בוארון: 'נו, תביא להם קרוואנים'"

//אבישג אדרי

מצפים

"בדקנו ביסודיות וראינו 
שבמקומות רבים יש 

החלטות ממשלה ישנות 
שאפשר לממש להקים 

ישוב"

גבעה זה גרעין של 
משפחות שמתכנן להקים 
ישוב. זה יכול להיות ישוב 

קהילתי. זה יכול להיות 
בסיס של עיר גדולה

דניאלה ויס בשטח. צילם חגי הוברמן

מרעה ברמת מיגרון. צילם אלישע ירד
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כחלק מההתחייבויות לציונות הדתית".
עם  פעולה  בשיתוף  עובדת  נחלה  תנועת 

גרעיני התיישבות אחרים?
 20 בתמוז,  בכ"א  לשטח  שעלינו  "מאז 
יד  על  לדוגמה:  יוזמות.  המון  יש  ביולי, 
רצינו  אנחנו  חברון,  הר  בדרום  כרמל 
תשתית  שם  יש  ישוב.  שם  להקים  מאד 
מאד נוחה. בינתיים נכנסה קבוצה, נאחזה 
מנסים  אנחנו  משובח.  זה  הרי   - במצודה 
לתת ביטוי לפוטנציאל האנושי הגדול, וגם 
למדנו מניסיון ההתיישבות, שאנשים שונים 

נמשכים לצורות חיים שונות.  
"בדיוק עכשיו לפני השיחה איתך, סיימתי 
שיחה עם רמת ארבל בגליל. תנועת נחלה 
מאד מעורבת בגליל. הייתה החלטה לפני 12 
שנה להקים את רמת ארבל, אבל אף אחד לא 
הרים את הכפפה. כשאנחנו בתנועת נחלה 
החלטנו לעלות בכ"א בתמוז, גם הם החליטו 
ועלו על השטח באותו זמן שאנחנו עלינו".

הצלחנו לבלום תכניות 
השתלטות של הכפרים 

מסביב לגבעה
גר  ילדה,  עם  נשוי   ,)22( ירד  אלישע 
בגבעת רמת מגרון בבנימין, ליד כוכב יעקב. 
"לגבעה עלינו לפני קצת יותר משנה וחצי. 
לפני שעלינו היו כאן על הרכס עדרים של 
ערבים, ששלטו כאן בצורה מלאה על הרכס, 
גם עם עדרי צאן גם עם חקלאות. וב"ה מאז 
שאנחנו הגענו לכאן, הרכס בשליטה יהודית. 
אנחנו תופשים קרוב לאלפיים חמש מאות 
דונם, משני הצדדים של כביש 60. זה מקום 

מאד אסטרטגי". 
כמה משפחות אתם בגבעה?

"כרגע שלוש משפחות, בנוסף לגרעין של 
בחורים שנמצא איתנו ביום יום ומקיים סדרי 
לימוד קבועים. יש לנו כאן שני עדרי צאן 
שהבחורים מתפעלים. מבחינת חקלאות, יש 

לנו שלשה מטעי עצי פרי ומאה חמישים דונם 
של שדות. אנחנו בדיוק לפני עונת הזריעה. 
לשמירה  קמים  רציניים.  מאד  הבחורים 
בלילה של שעה וחצי עד שעתיים, יוצאים 
עם העדר למרעה כל יום, בחמש לפנות בוקר 

בחום בקור בגשם. יוצאים לחזית.
הכי  הנשק  מכלי  אחד  הוא  "המרעה 
חלוץ  חיל  הוא  העדר  היום.  אפקטיביים 
מסייר.  השטח,  על  שומר  קדימה,  הולך 
וחוטף  בחזית  נמצא  הוא  הדברים  מטבע 
הכי הרבה. יש לא מעט תקיפות של ערבים 
כלפי רועי צאן. זה הכי מציק להם ומסמן את 
החזית,  ובסוף זה רועה או שניים שנמצאים 

הגדרנו  מצליחים.  אנחנו  ב"ה  אבל  לבד. 
את גבולות הגבעה בצורה מאד יפה בשנה 
וחצי האחרונות. בנוסף להתפתחות הגבעה 
ב"ה הצלחנו לבלום תכניות השתלטות של 
הכפרים פה מסביב. הצלחנו להביא בשנה 
וחצי הזאת להחרמות של חמישה כלים כבדים 
ערבים שעבדו כאן, וחוץ מההחרמות הצלחנו 

לגרום 7-8 פעמים לעצירה של עבודות".
אתם עצרתם אותם בעצמכם או שקראתם 

למינהל האזרחי?
"היום המינהל האזרחי והצבא לא נוקפים 
ותכנית   C אצבע מול המערכה על שטחי 
פיאד )תכנית של ראש הממשלה הפלשתיני 
לשעבר סלאם פיאד ליצירת רצף התיישבות 
ערבי ביו"ש. א"א(. בשביל שזה יקרה, צריך 
לעשות להם הכל מ-א' עד ת'.  אתה מגיע, 
מזהה כלים ערבים פורצים דרך, מכשירים 
מוודא  ראשון  דבר  כזה,  משהו  או  מגרש 
אחרים  לצערנו בשטחים  כי   C שזה שטח 
אין לנו מה לעשות. אני מעיף רחפן ושולח 
את המידע בתוספת פרטי המיקום למינהל 
מסכת  מתחילה  וכאן  ולחטיבה,  האזרחי 
ארוכה של לחצים בשביל שיסכימו לשלוח 
לקפוץ  צריך  גם  אתה  לרוב  לשטח.  כוח 
לא  שהערבים  לוודא  כדי  איתם,  לשטח 
מטרפדים את זה, או שהמינהל האזרחי לא 

משחרר את הכלי".
עם  יחד  בשא-נור,  כילד  גדל  אלישע 
משפחתו. לאחר הפינוי מגוש קטיף וצפון 
לגבעת  משפחתו  עם  עבר   הוא  השומרון 
שותף  היה   15 מגיל  ביצהר.  שלהבת-יה 
בו  רואה  הוא  חדשות.  גבעות  בהקמת 
ובחבריו מקימי הגבעות חלוץ ההולך לפני 
המחנה: "לא הכרנו את תכנית פיאד, אבל 
זעקנו כל הזמן. אמרנו שאם לא ניישב את 
השטחים הפתוחים, לא משנה כמה תושבים 
יהיו לנו, ואם נהיה מקובצים בכמה גושים, 
פה  ותקום  השטח,  בשאר  ישלטו  הערבים 
מדינה פלשתינית. אבל הנהגת ההתיישבות 
הוותיקה לא הסכימה עם הדבר הזה. אני 
שמה  אמרו  עלינו.   לגלגו  שאפילו  זוכר 
ביהודה  תושבים  מיליון  חצי  זה  שצריך 
ושומרון, אחרי זה שינו את זה למיליון ב"ה. 
זה  על השטחים הפתוחים  היום המלחמה 
בקונצנזוס. תשאלי כל ראש מועצה שיסביר 
לך את החשיבות של התיישבות בשטחים 
פתוחים, אבל לפני עשור וחצי זה היה משהו 

של 'מה אתם רוצים?'
"באיחור מצער, בעקבות דו"חות מסמרי 
כאן,  ועד  רגבים  כמו  ארגונים  של  שיער 
אנשים הפנימו את הדבר הזה, וזה חלחל. 
היום זה קונצנזוס. גם אנחנו זוכים בהרבה 
הרבה  לגבעות  קמו  וגם  תמיכה,  יותר 

מתחרים. אני שמח שזה ככה".  
הנוער מוביל את הגבעות?

נוער הגבעות  "אני לא משתמש בביטוי 
היום, כי זה לא נוער אלא ציבור. היום אין 
כמעט גבעה של נערים. בכל גבעה יש כמה 
משפחות שמחזיקות את הגבעה, ואיתם כמה 

נערים". 
בשנים  לגבעות  ביחס  השתנה  מה 

האחרונות?
שום  הכילה  לא  המערכת  שנים  "במשך 

של  נחוש  מאבק  לגדר.  מחוץ  התיישבות 
אנשים הצליח להזיז את קו ההכלה לזה שהיא 
בתנאים  יהודית  התיישבות  היום  מכילה 
מסויימים. אני מוכן ללכת קדימה להוביל 
שזה  יודע  אני  קדימה.  והמאבק  העם  את 
שאני בחזית, גורם לכך שאני חוטף הרבה 
יותר אש. הבית שלי נהרס בשנה האחרונה 
שלוש פעמים, אבל אני יודע שכשאני נלחם, 
לא רק שאני מצליח בסוף; אני יודע שאלה 
שמאחורי, בינתיים נהנים משקט, ולכן צריך 
גם אנשים שילכו קדימה וילחמו וגם אנשים 

שיקטפו את הפירות מאחור".
מה אתה מצפה מהממשלה החדשה ביחס 

לגבעות?
את  להפסיק  מרע':  'סור  ראשון  "דבר 
מדיניות ההרס שהייתה כאן בעשור האחרון. 
בחודשים  חרמה.  עד  נרדפנו  מזה.  סבלנו 
מטורפים:  הרס  מסעות  היו  האחרונים 
לא.  מה   - התנכלויות  אלימים,  מעצרים 
דבר  ומיד.  להפסיק  צריך  הזה  הדבר  את 
שני אנחנו מצפים מהמדינה לחזור בעצמה 
חדשים  ישובים  לאשר  ישובים,  להקים 
באדמות מדינה, לחזור לנוהל של הפקעת 
קרקעות לצרכי הקמת ישובים, דבר שקרה 
הוקמו  ישובים  עשרות  ובעזרתו  בעבר 

ביהודה ושומרון והוא נצרך גם היום. 
"אנחנו מקווים שהממשלה תעשה את זה. 
ואם הממשלה לא תעשה את זה, אין לה זכות 

קיום".
שחוק  כדי  לפעול  מתכוונים  אתם  כיצד 

ההסדרה יכלול גם את הגבעות?
"אני לא יודע אם חוק ההסדרה במתכונתו 
כרגע מאפשר לכלול תחתיו גם את הגבעות, 
כל  לפעול  מתכוונים  בהחלט  אנחנו  אבל 
הזמן להשגת תמיכה מחברי כנסת ותמיכה 
הקמת  בגבעות.  להתיישבות  ממשלתית 
שכל  לאומית  משימה  זו  בארץ  יישובים 
ממשלה ימנית, ובטח ממשלה ימנית כזאת, 
אנחנו  וכמובן  בה,  לתמוך  וצריכה  חייבת 
סל  שיגבשו  כדי  הכנסת  חברי  מול  נפעל 

כלים לתמיכה וסיוע בהתיישבות בגבעות".

שלושה פינויים 
בשלוש וחצי שנים

ידידיה אמסלי )24(, נשוי ואב לשתי בנות. 
כילד גדל בקרית ארבע, וכבר בגיל 12 הוא 
זוכר את עצמו תורם לחיזוק הגבעות ביהודה 
ושומרון. אחרי שהתחתן עבר לגור בגבעת 
'גאולת ציון' בגוש שילה. היום הוא גר עם 
בבנימין,  שחר'  'אעירה  בגבעת  משפחתו 
ממזרח לכוכב-השחר, ביחד עם עוד שתי 

משפחות ושבעה רווקים.

מה סדר היום שלכם בגבעה?
"החברה הרווקים והנשואים לומדים או 
עובדים, כל אחד והסיפור שלו. אבל כולם 
לפחות,  בשבוע  יום  להישאר  משתדלים 
בגבעות  בבניה  עובד  אני  בגבעה.  לעבוד 
עצמם. יש קבוצת תורמים שתורמים כסף 
שבונים  אנשים  כמה  של  צוות  ואנחנו 
בתים  בנינו  בחודשים האחרונים  בגבעות. 

לשש-שבע משפחות חדשות בגבעות".
איך אתם מתמודדים עם פינויים?

וחצי,  שנה  לפני  לגבעה  שהגעתי  "מאז 
עברנו פינוי אחד לפני 6-7 חודשים. הרסו 
את רוב המבנים בגבעה. אני אישית נעצרתי 
בפינוי, אבל לא עזבנו את הגבעה. לקח בערך 
חודש וחצי עד שבנינו הכל חזרה. בשלוש 
וחצי השנים האחרונות היו שלושה פינויים".
בעיניך  הגבעות  של  החשיבות  מה 

להתיישבות?
הגאולה  של  המפתח  זה  ישראל  "ארץ 
ותמיד צריך להתקדם בישוב הארץ. הגבעות 
הן אלו שלוקחות צעד קדימה וממשיכות 
אחד  כל  הארץ.  בישוב  ההתקדמות  את 
צריך להיות חלק מהנושא של ישוב הארץ. 
זה המפתח לגאולה השלמה. יש עוד הרבה 
מבחינה  גם  מהגדר,  לצאת  של  נקודות 
ביטחונית, אבל זו הנקודה החשובה של ישוב 
ארץ ישראל. עם ישראל צריך ליישב את כל 
הארץ. לכן צריך כל הזמן ליישב עוד ועוד 

מקומות ולהתקדם קדימה".
מה  ימנית;  ממשלה  לקום  אמורה  בקרוב 

חשוב לך שהיא תעשה?
הסכמי  כל  את  שיבטלו  רוצה  "הייתי 
היסוד  והנחות  האמירות  כל  את  אוסלו, 
שלא  שלנו  בארץ  חלקים  יש  שכביכול 
מכריזים עליהם בעלות. ושיראו איך מקימים 

עוד ועוד ישובים חדשים". 
יש לך ציפיות שזה יקרה בממשלה הזאת?
כרגע  שיקרה?  מה  שזה  חושב  אני  "אם 
אין לי אמון בזה, בגלל שכל ממשלות הימין 
עד היום, בחמש עשרה השנים האחרונות, 
איפשרו  בשקט שתקום פה מדינה פלשתינית. 
אני לא רואה למה עכשיו יהיה אחרת. אני 
כן חושב שעם ישראל אומר כל הזמן שהוא 
מאמין בארץ ישראל והלוואי שהנציגים שלו 

ישמעו לו.
בישוב  ישתתף  אחד  שכל  רוצים  "היינו 
הארץ. מצופה מכל אחד ליישב את הארץ, כל 
אחד בנקודה שלו. לא שכל אחד חייב לעבור 
לגבעה, אבל כל אחד יכול לעסוק בזה, ומצווה 
עליו וחובה עליו להשתתף בזה. היינו רוצים 
שכל עם ישראל יהיה חלק מההתיישבות הזו".

המרעה הוא אחד מכלי 
הנשק הכי אפקטיביים 

היום. העדר הוא חיל חלוץ 
הולך קדימה, שומר על 

השטח

 "היום אין כמעט גבעה 
 של נערים. בכל גבעה 

יש כמה משפחות 
שמחזיקות את הגבעה 

ואיתם כמה נערים"

בחודשים האחרונים היו 
מסעות הרס מטורפים: 

מעצרים אלימים, 
 התנכלויות - מה לא. 
את הדבר הזה צריך 

להפסיק ומיד

אלישע ירד. צילם אברהם שפירא

חריש ברמת מגרון. צילם אלישע ירד

ידידיה אמסלי. צילום באדיבותו

ידידיה אמסלי בנטיעות בגבעת 'אעירה שחר'. צילום באדיבותו
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כחלק מההתחייבויות לציונות הדתית".
עם  פעולה  בשיתוף  עובדת  נחלה  תנועת 

גרעיני התיישבות אחרים?
 20 בתמוז,  בכ"א  לשטח  שעלינו  "מאז 
יד  על  לדוגמה:  יוזמות.  המון  יש  ביולי, 
רצינו  אנחנו  חברון,  הר  בדרום  כרמל 
תשתית  שם  יש  ישוב.  שם  להקים  מאד 
מאד נוחה. בינתיים נכנסה קבוצה, נאחזה 
מנסים  אנחנו  משובח.  זה  הרי   - במצודה 
לתת ביטוי לפוטנציאל האנושי הגדול, וגם 
למדנו מניסיון ההתיישבות, שאנשים שונים 

נמשכים לצורות חיים שונות.  
"בדיוק עכשיו לפני השיחה איתך, סיימתי 
שיחה עם רמת ארבל בגליל. תנועת נחלה 
מאד מעורבת בגליל. הייתה החלטה לפני 12 
שנה להקים את רמת ארבל, אבל אף אחד לא 
הרים את הכפפה. כשאנחנו בתנועת נחלה 
החלטנו לעלות בכ"א בתמוז, גם הם החליטו 
ועלו על השטח באותו זמן שאנחנו עלינו".

הצלחנו לבלום תכניות 
השתלטות של הכפרים 

מסביב לגבעה
גר  ילדה,  עם  נשוי   ,)22( ירד  אלישע 
בגבעת רמת מגרון בבנימין, ליד כוכב יעקב. 
"לגבעה עלינו לפני קצת יותר משנה וחצי. 
לפני שעלינו היו כאן על הרכס עדרים של 
ערבים, ששלטו כאן בצורה מלאה על הרכס, 
גם עם עדרי צאן גם עם חקלאות. וב"ה מאז 
שאנחנו הגענו לכאן, הרכס בשליטה יהודית. 
אנחנו תופשים קרוב לאלפיים חמש מאות 
דונם, משני הצדדים של כביש 60. זה מקום 

מאד אסטרטגי". 
כמה משפחות אתם בגבעה?

"כרגע שלוש משפחות, בנוסף לגרעין של 
בחורים שנמצא איתנו ביום יום ומקיים סדרי 
לימוד קבועים. יש לנו כאן שני עדרי צאן 
שהבחורים מתפעלים. מבחינת חקלאות, יש 

לנו שלשה מטעי עצי פרי ומאה חמישים דונם 
של שדות. אנחנו בדיוק לפני עונת הזריעה. 
לשמירה  קמים  רציניים.  מאד  הבחורים 
בלילה של שעה וחצי עד שעתיים, יוצאים 
עם העדר למרעה כל יום, בחמש לפנות בוקר 

בחום בקור בגשם. יוצאים לחזית.
הכי  הנשק  מכלי  אחד  הוא  "המרעה 
חלוץ  חיל  הוא  העדר  היום.  אפקטיביים 
מסייר.  השטח,  על  שומר  קדימה,  הולך 
וחוטף  בחזית  נמצא  הוא  הדברים  מטבע 
הכי הרבה. יש לא מעט תקיפות של ערבים 
כלפי רועי צאן. זה הכי מציק להם ומסמן את 
החזית,  ובסוף זה רועה או שניים שנמצאים 

הגדרנו  מצליחים.  אנחנו  ב"ה  אבל  לבד. 
את גבולות הגבעה בצורה מאד יפה בשנה 
וחצי האחרונות. בנוסף להתפתחות הגבעה 
ב"ה הצלחנו לבלום תכניות השתלטות של 
הכפרים פה מסביב. הצלחנו להביא בשנה 
וחצי הזאת להחרמות של חמישה כלים כבדים 
ערבים שעבדו כאן, וחוץ מההחרמות הצלחנו 

לגרום 7-8 פעמים לעצירה של עבודות".
אתם עצרתם אותם בעצמכם או שקראתם 

למינהל האזרחי?
"היום המינהל האזרחי והצבא לא נוקפים 
ותכנית   C אצבע מול המערכה על שטחי 
פיאד )תכנית של ראש הממשלה הפלשתיני 
לשעבר סלאם פיאד ליצירת רצף התיישבות 
ערבי ביו"ש. א"א(. בשביל שזה יקרה, צריך 
לעשות להם הכל מ-א' עד ת'.  אתה מגיע, 
מזהה כלים ערבים פורצים דרך, מכשירים 
מוודא  ראשון  דבר  כזה,  משהו  או  מגרש 
אחרים  לצערנו בשטחים  כי   C שזה שטח 
אין לנו מה לעשות. אני מעיף רחפן ושולח 
את המידע בתוספת פרטי המיקום למינהל 
מסכת  מתחילה  וכאן  ולחטיבה,  האזרחי 
ארוכה של לחצים בשביל שיסכימו לשלוח 
לקפוץ  צריך  גם  אתה  לרוב  לשטח.  כוח 
לא  שהערבים  לוודא  כדי  איתם,  לשטח 
מטרפדים את זה, או שהמינהל האזרחי לא 

משחרר את הכלי".
עם  יחד  בשא-נור,  כילד  גדל  אלישע 
משפחתו. לאחר הפינוי מגוש קטיף וצפון 
לגבעת  משפחתו  עם  עבר   הוא  השומרון 
שותף  היה   15 מגיל  ביצהר.  שלהבת-יה 
בו  רואה  הוא  חדשות.  גבעות  בהקמת 
ובחבריו מקימי הגבעות חלוץ ההולך לפני 
המחנה: "לא הכרנו את תכנית פיאד, אבל 
זעקנו כל הזמן. אמרנו שאם לא ניישב את 
השטחים הפתוחים, לא משנה כמה תושבים 
יהיו לנו, ואם נהיה מקובצים בכמה גושים, 
פה  ותקום  השטח,  בשאר  ישלטו  הערבים 
מדינה פלשתינית. אבל הנהגת ההתיישבות 
הוותיקה לא הסכימה עם הדבר הזה. אני 
שמה  אמרו  עלינו.   לגלגו  שאפילו  זוכר 
ביהודה  תושבים  מיליון  חצי  זה  שצריך 
ושומרון, אחרי זה שינו את זה למיליון ב"ה. 
זה  על השטחים הפתוחים  היום המלחמה 
בקונצנזוס. תשאלי כל ראש מועצה שיסביר 
לך את החשיבות של התיישבות בשטחים 
פתוחים, אבל לפני עשור וחצי זה היה משהו 

של 'מה אתם רוצים?'
"באיחור מצער, בעקבות דו"חות מסמרי 
כאן,  ועד  רגבים  כמו  ארגונים  של  שיער 
אנשים הפנימו את הדבר הזה, וזה חלחל. 
היום זה קונצנזוס. גם אנחנו זוכים בהרבה 
הרבה  לגבעות  קמו  וגם  תמיכה,  יותר 

מתחרים. אני שמח שזה ככה".  
הנוער מוביל את הגבעות?

נוער הגבעות  "אני לא משתמש בביטוי 
היום, כי זה לא נוער אלא ציבור. היום אין 
כמעט גבעה של נערים. בכל גבעה יש כמה 
משפחות שמחזיקות את הגבעה, ואיתם כמה 

נערים". 
בשנים  לגבעות  ביחס  השתנה  מה 

האחרונות?
שום  הכילה  לא  המערכת  שנים  "במשך 

של  נחוש  מאבק  לגדר.  מחוץ  התיישבות 
אנשים הצליח להזיז את קו ההכלה לזה שהיא 
בתנאים  יהודית  התיישבות  היום  מכילה 
מסויימים. אני מוכן ללכת קדימה להוביל 
שזה  יודע  אני  קדימה.  והמאבק  העם  את 
שאני בחזית, גורם לכך שאני חוטף הרבה 
יותר אש. הבית שלי נהרס בשנה האחרונה 
שלוש פעמים, אבל אני יודע שכשאני נלחם, 
לא רק שאני מצליח בסוף; אני יודע שאלה 
שמאחורי, בינתיים נהנים משקט, ולכן צריך 
גם אנשים שילכו קדימה וילחמו וגם אנשים 

שיקטפו את הפירות מאחור".
מה אתה מצפה מהממשלה החדשה ביחס 

לגבעות?
את  להפסיק  מרע':  'סור  ראשון  "דבר 
מדיניות ההרס שהייתה כאן בעשור האחרון. 
בחודשים  חרמה.  עד  נרדפנו  מזה.  סבלנו 
מטורפים:  הרס  מסעות  היו  האחרונים 
לא.  מה   - התנכלויות  אלימים,  מעצרים 
דבר  ומיד.  להפסיק  צריך  הזה  הדבר  את 
שני אנחנו מצפים מהמדינה לחזור בעצמה 
חדשים  ישובים  לאשר  ישובים,  להקים 
באדמות מדינה, לחזור לנוהל של הפקעת 
קרקעות לצרכי הקמת ישובים, דבר שקרה 
הוקמו  ישובים  עשרות  ובעזרתו  בעבר 

ביהודה ושומרון והוא נצרך גם היום. 
"אנחנו מקווים שהממשלה תעשה את זה. 
ואם הממשלה לא תעשה את זה, אין לה זכות 

קיום".
שחוק  כדי  לפעול  מתכוונים  אתם  כיצד 

ההסדרה יכלול גם את הגבעות?
"אני לא יודע אם חוק ההסדרה במתכונתו 
כרגע מאפשר לכלול תחתיו גם את הגבעות, 
כל  לפעול  מתכוונים  בהחלט  אנחנו  אבל 
הזמן להשגת תמיכה מחברי כנסת ותמיכה 
הקמת  בגבעות.  להתיישבות  ממשלתית 
שכל  לאומית  משימה  זו  בארץ  יישובים 
ממשלה ימנית, ובטח ממשלה ימנית כזאת, 
אנחנו  וכמובן  בה,  לתמוך  וצריכה  חייבת 
סל  שיגבשו  כדי  הכנסת  חברי  מול  נפעל 

כלים לתמיכה וסיוע בהתיישבות בגבעות".

שלושה פינויים 
בשלוש וחצי שנים

ידידיה אמסלי )24(, נשוי ואב לשתי בנות. 
כילד גדל בקרית ארבע, וכבר בגיל 12 הוא 
זוכר את עצמו תורם לחיזוק הגבעות ביהודה 
ושומרון. אחרי שהתחתן עבר לגור בגבעת 
'גאולת ציון' בגוש שילה. היום הוא גר עם 
בבנימין,  שחר'  'אעירה  בגבעת  משפחתו 
ממזרח לכוכב-השחר, ביחד עם עוד שתי 

משפחות ושבעה רווקים.

מה סדר היום שלכם בגבעה?
"החברה הרווקים והנשואים לומדים או 
עובדים, כל אחד והסיפור שלו. אבל כולם 
לפחות,  בשבוע  יום  להישאר  משתדלים 
בגבעות  בבניה  עובד  אני  בגבעה.  לעבוד 
עצמם. יש קבוצת תורמים שתורמים כסף 
שבונים  אנשים  כמה  של  צוות  ואנחנו 
בתים  בנינו  בחודשים האחרונים  בגבעות. 

לשש-שבע משפחות חדשות בגבעות".
איך אתם מתמודדים עם פינויים?

וחצי,  שנה  לפני  לגבעה  שהגעתי  "מאז 
עברנו פינוי אחד לפני 6-7 חודשים. הרסו 
את רוב המבנים בגבעה. אני אישית נעצרתי 
בפינוי, אבל לא עזבנו את הגבעה. לקח בערך 
חודש וחצי עד שבנינו הכל חזרה. בשלוש 
וחצי השנים האחרונות היו שלושה פינויים".
בעיניך  הגבעות  של  החשיבות  מה 

להתיישבות?
הגאולה  של  המפתח  זה  ישראל  "ארץ 
ותמיד צריך להתקדם בישוב הארץ. הגבעות 
הן אלו שלוקחות צעד קדימה וממשיכות 
אחד  כל  הארץ.  בישוב  ההתקדמות  את 
צריך להיות חלק מהנושא של ישוב הארץ. 
זה המפתח לגאולה השלמה. יש עוד הרבה 
מבחינה  גם  מהגדר,  לצאת  של  נקודות 
ביטחונית, אבל זו הנקודה החשובה של ישוב 
ארץ ישראל. עם ישראל צריך ליישב את כל 
הארץ. לכן צריך כל הזמן ליישב עוד ועוד 

מקומות ולהתקדם קדימה".
מה  ימנית;  ממשלה  לקום  אמורה  בקרוב 

חשוב לך שהיא תעשה?
הסכמי  כל  את  שיבטלו  רוצה  "הייתי 
היסוד  והנחות  האמירות  כל  את  אוסלו, 
שלא  שלנו  בארץ  חלקים  יש  שכביכול 
מכריזים עליהם בעלות. ושיראו איך מקימים 

עוד ועוד ישובים חדשים". 
יש לך ציפיות שזה יקרה בממשלה הזאת?
כרגע  שיקרה?  מה  שזה  חושב  אני  "אם 
אין לי אמון בזה, בגלל שכל ממשלות הימין 
עד היום, בחמש עשרה השנים האחרונות, 
איפשרו  בשקט שתקום פה מדינה פלשתינית. 
אני לא רואה למה עכשיו יהיה אחרת. אני 
כן חושב שעם ישראל אומר כל הזמן שהוא 
מאמין בארץ ישראל והלוואי שהנציגים שלו 

ישמעו לו.
בישוב  ישתתף  אחד  שכל  רוצים  "היינו 
הארץ. מצופה מכל אחד ליישב את הארץ, כל 
אחד בנקודה שלו. לא שכל אחד חייב לעבור 
לגבעה, אבל כל אחד יכול לעסוק בזה, ומצווה 
עליו וחובה עליו להשתתף בזה. היינו רוצים 
שכל עם ישראל יהיה חלק מההתיישבות הזו".

המרעה הוא אחד מכלי 
הנשק הכי אפקטיביים 

היום. העדר הוא חיל חלוץ 
הולך קדימה, שומר על 

השטח

 "היום אין כמעט גבעה 
 של נערים. בכל גבעה 

יש כמה משפחות 
שמחזיקות את הגבעה 

ואיתם כמה נערים"

בחודשים האחרונים היו 
מסעות הרס מטורפים: 

מעצרים אלימים, 
 התנכלויות - מה לא. 
את הדבר הזה צריך 

להפסיק ומיד

אלישע ירד. צילם אברהם שפירא

חריש ברמת מגרון. צילם אלישע ירד

ידידיה אמסלי. צילום באדיבותו

ידידיה אמסלי בנטיעות בגבעת 'אעירה שחר'. צילום באדיבותו
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ישי לפידות

לפידות בוער

ברוך שלא עשני גוי

לפעמים קצת קשה לנו להבין או להאמין, אבל גם 'גדולי 
עולם': ראשי ממשלות, נשיאים וגנרלים, הם בסוף בני אדם. 
התקשורת והמדיה, שומרי הראש והבאז התמידי שסביבם, 
האדם  בין  'כוכבים'  של  דיסטנס  ליצור  אומנם  מצליחים 
הפשוט למפורסמיו, אבל בסוף - כמה לא מפתיע - כולם 
אנשים בשר ודם, עם רגשות ואגו, עם רגישות ופגיעות; או 
כמו שדודה שלי הייתה אומרת )מחילה מכבודכם(: גם להם 

יש לפעמים 'עצירות' בשירותים...
שני מקרים מעניינים תפסו את מחשבתי השבוע. הראשון 
היה פסק הדין של השופט עמית יריב מבית משפט השלום 
בתל אביב, שקבע כי תביעתו של בנימין נתניהו ומשפחתו נגד 
אהוד אולמרט בדבר הוצאת שם רע עליהם, התקבלה בעיקרה, 
וכי על ראש הממשלה לשעבר לפצות את בני משפחת נתניהו 
בסכום כולל של 62.5 אלף שקל על הצער והפגיעה שגרם 
לשמם הטוב. והשני, צרור התמונות המסוגננות ששיחרר 
הבית הלבן מחתונת נעמי ביידן, נכדתם של נשיא ארצות 
הברית ג'ו ביידן והגברת הראשונה ג'יל ביידן, אשר נישאה 
השבוע בחצר הבית הלבן. 

אתה  המקרים  בשני 
הפלשים  שמאחורי  מגלה 
הכתבות  והמצלמות, 
ישנם  הכותרות,  הרבות 
בני אדם. הם יכולים להיות  
ואולי  מפורסמי-על, 
מרוחקים מאתנו בקביעות, 
טבעת  מאחורי  כשהם 
עוזרים  מאבטחים,  של 
עדיין  הם  אך  ויחצנים... 
בני אדם. עם שמחות ועם 
הרגישויות  עם  חולשות, 
ועם חיי משפחה בדיוק כמו 

לכולנו.
היארצייט  צוין  השבוע 
נטע  רבי  הצדיק  הרב  של 
נוטע  ר'  זצ"ל.  צינווירט 
הדעת  מנקיי  היה  זה 
מעלה  של  שבירושלים 
מאודו  בכל  השי"ת  ועובד 
ונפשו.  מסופר עליו שיום 
אחד הוא הגיע בבוקר לשטיבל של זיכרון משה, לעבודת 

היום ותפילת שחרית נלהבת.
היה זה למחרת מערכת בחירות לנשיאות ארצות הברית. 
ה'נעייסנים"  אצל  נטע  רבי  התעניין  התפילה  לפני  ועוד 
המקומיים, מי הוא זה אשר זכה לכהן בנשיאות ארה"ב, ורק 
משענו לו, החל בעבודת היום, ויהי הדבר לפלא: ר' נטע 

מתעניין אודות גוי זה ועוד לפני התפילה...?                
לאחר התפילה אזר יהודי אחד עוז, ניגש אליו ושאלו מה 
הפשט בדבר? וענה לו רבי נטע במתק לשונו: "כשאני הולך 
לומר ברכת 'שלא עשני גוי' אתה חושב שאני מתכוון לאיזה 
החשוב  לגוי  מתכוון  אני  לא!  ממש  ממש  פשוט?   פלאח 
העשיר והמכובד ביותר בתבל, אחד כזה שהוא לפחות נשיא 
ארצות הברית. גם ממנו טוב יהודי אחד אשר מקיים את דברי 

מלך מלכי המלכים"...

עוד לפני 
התפילה 

התעניין רבי 
נטע אצל 

ה'נעייסנים" 
המקומיים, מי 
הוא זה אשר 

זכה לכהן 
בנשיאות 

ארה"ב. ורק 
משענו לו, החל 

בעבודת היום

זוכה פרס החינוך המחוזי: אמית רננים. בית החינוך אמית 
יוקרתי  - פרס  רננים, זכה בפרס החינוך המחוזי לשנת תשפ"ג 
יוזמות וחדשנות חינוכית, אקלים בית ספרי מיטבי  הניתן בגין 
ומקצועיות של צוותי החינוך וההוראה. חיים ברוידא, ראש העיר 
רעננה: "המון תודה והוקרה לכל סגל בית הספר אמית רננים, 
למנהלת בית הספר עפרה פאר, למנהלת חטיבת הביניים אסתי 
פרידמן ומנהלת החטיבה העליונה אפרת שוורץ, ששוב הביאו נחת 
וכבוד לעיר רעננה, על זכייתן בפרס החינוך המחוזי שהוענק להם 
בזכות ההישגיות, קליטת עליה, חדשנות והכלה". צילום: דוברות.

תנועה ותפילה בגלריה האחרת של מכללת תלפיות. בגלריה 
האחרת של מכללת תלפיות לחינוך, נפתחה השבוע התערוכה 
'קו וצבע - תנועה ותפילה', של האמן אבי עזרא, במעמד ראשי 
המכללה. עבודותיו מתמקדות במסורת היהודית ובפרשנות אישית 
גם בדיוקנאות  בין היתר,  שלו לנושאים תנ"כיים. הוא מתמקד 
בפתיחה  היהודית.  למסורת  קשריו  את  דרכן  ומבטא  אישיים 
החגיגית של התערוכה השתתפו: ראש המכללה בנימין בהגון, 
ראש המסלול לאמנות ד"ר מתי פישר, מאיר אהרונסון מנהל ואוצר 
מוזיאון רמת גן לשעבר, ואבנר בר חמא אוצר הגלריה והתערוכה. 

צילום: דוברות.

יהודים השתתפו.  גם לא  ליל הבדולח בבלגרד –  זכר 
בבניין הקהילה היהודית בבלגרד בירת סרביה התקיים טקס 
הלילה  כל  דלקו  ובמקביל  הבדולח,  לליל  שנה   84 לציון 
האורות בבית הכנסת המרכזי בעיר 'סוכת שלום'.  השתתפו 
כמאה חברי הקהילה היהודית וביניהם בלטה גם קבוצת נערים 
ונערות לא יהודים מבית הספר התיכון בעיר, שהגיעו להביע 
הזדהות, בהדרכת  המורה להיסטוריה. במהלך הטקס הוקרנה 
תמונת רקע של שער ההכניסה למחנה ההשמדה אושוויץ-
בירקנאו, נאמרה תפילה 'א-ל מלא רחמים', הוקרן סרט על ליל 
הבדולח והתקיימה הרצאתו של הרב יחיאל וסרמן נשיא עמית 
של תנועת המזרחי העולמי, בנושא 'גם אמא שלי היתה שם'. 
באירוע השתתפו  שגריר ישראל בסרביה יחל וילן, רב הקהילה 
הרב יצחק איסיאל, קונסולית ישראל אלכסנדרה בן-ארי, נשיא 
הפדרציה של הקהילות היהודיות בסרביה אלכסנדר אלבחרי, 

ונשיא הקהילה היהודית בבלגרד ארי פוקס. 
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הראשל"צ למכון צומת: המשיכו לפעול בנושא הבנייה. ראש 
מכון צומת הרב מנחם פרל והמחלקה ההלכתית במכון, נפגשו עם 
הרב הראשי לישראל הראשון לציון הרב יצחק יוסף. במהלך הפגישה 

שוחחו נציגי המכון עם הרב יוסף על אתגרי 
הבנייה כהלכה בימינו ועל ההתאמות שיש 
לעשות כדי להתאים את הבנייה המודרנית, 
כדי  שתהיה על פי ההלכה. ראש מכון צומת 
אותנו  עודד  יוסף  "הרב  פרל:  מנחם  הרב 
להמשיך ולפעול בנושא ולדאוג לפתרונות 
לבעיות הרבות שהתעוררו בעקבות הבנייה 

המודרנית". צילום: דוברות.

צביה ירושלים עוברת לחומת שמואל השכונה ע"ש מייסד 
הרשת. טקס הנחת אבן פינה למבנה חדש ומפואר לאולפנת צביה 
ירושלים, בשכונת חומת שמואל בעיר, התקיים השבוע בהשתתפות 
סגנית ראש העיר חגית משה, הנהלת רשת החינוך נעם-צביה, אנשי 
המינהל הקהילתי, תלמידות וצוות האולפנה. רשת 'צביה' נוסדה בידי 
שמואל מאיר ז"ל, שהיה סגן ראש עיריית ירושלים, ועל שמו נקראת 

השכונה 'חומת שמואל'. צילום: דוברות.

'וכמו ענן להתגשם'. לכבוד חנוכת בית 
בשבוע  התקיים  זהב,  עלי  אמית  אולפנת 
שעבר ערב הורים ובנות. נושא הערב 'וכמו 
סיפור התגשמות  סיפר את  ענן להתגשם', 
ומעבר  בשומרון  אולפנה  הקמת   - החלום 
מועצת  ראש  ברכת  אחרי  הקבע.  למבנה 
שומרון יוסי דגן, התקיימה שיחה מרגשת עם 
סיוון רהב מאיר, שחידדה את תחושת הברכה 
הקיימת בכל אחד ואחת מאיתנו, ומעניקה 
לנו כוחות להמשיך לחלום, לפעול, ליצור 
ולהגשים את עצמנו. לאה שטינמץ, מנהלת 
האולפנה: "תחושה חזקה של הודאה גדולה 
לבורא העולם על חלום שהופך למציאות". 

צילום: דוברות.
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עמיעד טאוב: '77 הגיגים 
הומוריסטיים על החיים'

הוצאת עט תקשורת, 245 עמוד, 89 ש"ח
מצחיק  העולם 
לאחר  צוחקים.  אז 
בו  מעשור  למעלה 
טאוב  עמיעד  נכנס 
קוראי  של  לבתיהם 
השבועון מצב הרוח 
עם הטור טאוב ישיר, 
עכשיו  מבקש  הוא 
לספרייה  לעבור 
בספר  שלהם. 
תקראו ממיטב טוריו 
 , ם י י ט ס י ר ו מ ו ה ה
במשבר  העוסקים 
שמתחיל   הגילאים 
כשהוא מוזמן  ליותר 
מחתונות,  לוויות 
בפנטזיות על שנ"צ, 
הבצקים  עולם 

והחגים היהודי, החופשות הכפויות עם הילדים, החופש הגדול 
מדַי, והבדיחות שהכי הצחיקו את הסופר. הספר נולד בשיאו 
ציטטות  משלב  והוא  ה-40  גיל  של  המתמשך  המשבר  של 

ותובנות מהחיים עצמם. 
למה 7?

וְאִמּוֹ",  אָבִיו  וְנָתְנוּ לוֹ  שֶׁנָּתַן לוֹ אֱ-לֹהִים  שֵׁם  "לְכָל אִישׁ יֵשׁ 
כתבה המשוררת זלדה בשנת 1974. לא ממש ברור האם היו 
זלדה שניאורסון- שיינא  ואמה של  אביה  או  א-לוהים  אלו 
לתינוקת  זלדה  המכונן   השם  את  שבחרו  ז"ל  מישקובסקי 
של  בשם  שבחירה  להניח,  סביר  אבל  יחידה.  בת  שהייתה 
מעדנייה פולנית, לא ממש היטיב עם מצבה החברתי.  שמו 
של הספר נגזר הן מ-77 פרקיו והן מחיבתו של המחבר למספר 
7 המהדהד את תאריך לידתו )בלע"ז( 01.07.1977 - השנה 
בה נוסדה חברת אפל, קבוצת צסק"א אכלה אותה, גם מפלגת 
העבודה וצ'ארלי צ'פלין גדול המצחיקנים בהיסטוריה הלך 

לבית עולמו. 
טאוב: "במהלך ימי חיי אולצתי, ולעיתים אף נכפה עליי, 
להיות רציני.  אבל לעיתים אני מוצא את עצמי מביט מהצד 
את   המאפיינות  בלע"ז(   )עכוז  הישבן  קפיצות  על  וחושב 
החברה שלנו. לא ברור לי למה אנשים צריכים להיות רציניים 
ולבן; מותר  חייבים לחלק את החיים לשחור  כל הזמן. לא 
ואף כדאי להכניס קצת צבע במסגרת הכבדה של ציור החיים 
שלנו. אין דבר טוב יותר לבריאות שלנו מאשר האנדרופינים 

של הצחוק''. 
עמיעד טאוב, נשוי לרות ואב לחמישה: שרון, עידן, אופק, 
נועה ועומר, תושב מודיעין. טאוב משמש בהתנדבות כמשנה 
לראש עיריית מודיעין מכבים רעות, ויו"ר עמותת אופק חזרה 
לחיים, הפועלת לשיפור מערכת הבריאות בישראל. בעליו  של 
משרד הפרסום 'עט תקשורת', רשת אתרי תוכן ו'רדיו מודיעין'. 
ספריו הקודמים: 'מזימה', 'אחי מיוחד' ו'קסם אישי'. ספרו 'אחי 
מיוחד', העוסק בעולמם של אחים לילדים עם צרכים מיוחדים, 

הפך למופע מוסיקלי מצליח.
יוצא לאור ע"י  הספר בעריכתו של העיתונאי מנחם רהט 
עט תקשורת. ניתן לרכוש את הספר ישירות מאתר ההוצאה 

www.picone.co.il

ראו אור

אודות הספר 77
העולם מצחיק אז צוחקים. לאחר למעלה מעשור בו 

נכנס עמיעד טאוב לבתיהם של קוראי מצב הרוח עם 

הטור טאוב ישיר, הוא מבקש עכשיו לעבור לספרייה 

ההומוריסטיים,  טוריו  ממיטב  תקראו  בספר  שלהם. 

העוסקים במשבר הגילאים שמתחיל כשהוא מוזמן 

עולם  שנ"צ,  על  בפנטזיות  מחתונות,  לוויות  ליותר 

עם  הכפויות  החופשות  היהודי,  והחגים  הבצקים 

הילדים, החופש הגדול מדַי, והבדיחות שהכי הצחיקו 

את הסופר. 

אזהרה: 

הספר אינו מיועד לקוראים נעדרי חוש הומור.

אודות הסופר
ואב  לרות  נשוי   )01.07.1977 )יליד  טאוב,  עמיעד 

תושב  ועומר(,  נועה  אופק,  עידן,  )שרון,  לחמישה 

לראש  כמשנה  בהתנדבות  משמש  טאוב  מודיעין. 

אופק  עמותת  וכיו"ר  רעות,  מכבים  מודיעין  עיריית 

הבריאות  מערכת  לשיפור  הפועלת  לחיים,  חזרה 

בישראל. בעליו של משרד הפרסום "עט תקשורת', 

הקודמים:  ספריו  מודיעין".  ו'רדיו  תוכן  אתרי  רשת 

'מזימה', 'אחי מיוחד' ו'קסם אישי'.
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 מחיר מומלץ לצרכן 89 ש"ח 

עט תקשורת הוצאה לאור

פליטי אוקראינה הקימו את 
'אודסה הקטנה' בעיירת נופש 

ברומניה ונערכים לקליטת 
פליטים יהודיים נוספים

| מנחם רהט

1,200 יהודים שנמלטו מאודסה שבאוקראינה, כולל 250 
ילדי בתי היתומים היהודיים, הקימו את קהילת 'אודסה 
הקטנה' בעיירת הנופש נפטון שעל חוף הים השחור ברומניה, 
ומקיימים בה חיי קהילה מלאים, בסיוע תקציבי של ארגונים 

יהודיים שונים ובהם ועידת רבני אירופה.
השנתי  כינוסם  את  המקיימים  הוועידה,  חברי  הרבנים 
בבוקרשט ברומניה, הקדישו יום תמים לביקור ב'אודסה הקטנה' 
שבנפטון. נשיא הוועידה הרב פנחס גולדשמידט, לשעבר רבה 
של מוסקבה שפרש מתפקידו בפרוץ המלחמה ומתגורר כיום 
בירושלים, הודיע במהלך הביקור כי הקרן לסיוע לפליטים של 
הוועידה תעניק 133 גנרטורים מקצועיים לקהילות היהודיות 
ברחבי אוקראינה הסובלות מהפסקות חשמל תכופות ומתקשות 
לתפקד כבר כעת, ועלולות לסבול קשות בחורף הקרוב מחמת 

הקור העז השורר במדינה. 
הרבנים סיירו במשך שעות ארוכות ברחבי הקמפוס הענק 
בהדרכת ראשי הקהילה באודסה, אשר גלו עם חברי הקהילה 
הקרויה 'תקווה':  רבה של אודסה הרב שלמה בקשט ויד ימינו 

ומנכ"ל 'תקווה אודסה' הרב רפאל קרוסקל.
במהלך הביקור נודע לרבנים כי הנער תלמיד כיתה ח' דוד 
בוגוצ'וב חוגג באותו יום את בר המצווה שלו, ויצאו  בריקודים 
עימו ועם ילדי כיתתו הנרגשים. בערב עלו הרבנים אל בית 
המדרש שהוקם במרכז הקונגרסים, שאיש אינו יודע להסביר 
הישיבות  תלמידי  עם  ולמדו  נופש,  בעיירת  נבנה  מדוע 
האודסאיות שגלו גם הן לנפטון והקימו בה עם הפליטים את 

'אודסה הקטנה'.
הרב גולדשמידט מסר כי הסכום הראשוני שהגיע לקרן שהקימו 
הרבנים לטובת הפליטים היה בסך 3 מיליון דולר שתרמו יורי 
ההומניטריים  במאמצים  תומכת  הסיוע  קרן  מילנר.  וג'וליה 
בפליטים היהודים הכוללים: מקום מגורים, מזון כשר, תרופות, 
סיוע רפואי, משפטי ופסיכולוגי, הסעות אל וממעברי הגבולות 
וסיוע בעליה וקליטה בישראל. הפליטים שוכנים במגוון של 
קהילות יהודיות ברחבי אירופה ובהם: פולין, מולדובה, רומניה, 

הונגריה, גרמניה ומקומות נוספים ביבשת. 
בתוך כך נערכים ב'אודסה הקטנה' לקליטה של גל פליטים 
נוסף מרחבי אוקראינה. רבה של אודסה הרב שלמה בקשט: 
אל  אוקראינה  מכל  משפחות  עשרות  מגיעות  חודש  "מדי 
מתחם הקהילה שלנו כאן בנפטון ובהתאם לכך אנו מתגברים 
את הצוות החינוכי בעשרות מורים ומורות, מדריכים ואנשי 
מקצוע, המגיעים גם מישראל. מדי יום מגיעה אספקה של מזון 
כשר מבלגיה, צרפת ואנגליה אל נפטון. והמשימה העיקרית 
של הקהילה הייתה ועודנה לייצב את מוסדות החינוך ולהעניק 

סיוע נפשי ורגשי לילדים. 
לייצב מחדש את הקהילה שלנו, החיים  "על אף שהצלחנו 
הלוגיסטיים  האמצעים  כל  בהימצא  גם  מורכבים.  בנפטון 
הנדרשים, פליט הוא עדיין פליט ותחושת האובדן היא גדולה. 
אנחנו עובדים מסביב לשעון בשביל לענות על כלל הצרכים של 
חברי הקהילה שלנו ושל הפליטים המגיעים מרחבי אוקראינה 
הרב  בראשות  אירופה  רבני  של  היום  הביקור  שבוע.  מדי 
גולדשמידט, שסייעו לנו לאורך כל הדרך, מעניק לנו חיזוק 

מורלי אדיר".
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רגע קט בקטמנדו

אדם מחפש משמעות

יש את הימים האלה שהם פחות פשוטים. כן, גם כאן זה 
קורה.

פתאום מגיע לבית חב"ד מישהו מאתגר. וכל כך לא פשוט 
איתו. הו, כמה לא פשוט.

ואנחנו הרי אמורים להיות הכי מכילים שיש. הכי מקבלים.
לוחשת  ואני  עצמה  תוך  אל  בחשאי  שלי מתאגרפת  היד 
לא  אני  חלילה.  להתרגז,  לא  לחמול.  להתאפק.  לעצמי: 
זה  את  להרשות  יכולה  באמת 

לעצמי בתפקיד שלי...
שההתנהגות  מבינה  גם  אני 
של אותו אדם, היא תוצאה של 
בהכרח  לא  שאני  והווה  עבר 
מבינה אותו. אף אחד לא מגיע 

הנה 'טאבולה ראסה'.
האדם  בני  את  פוגשת  אני 
החיים  באמצע  מסע.  של  בסוג 
יודעת  באמת  אני  ומה  שלהם, 

עליהם ועל מה שעברו?!
עדיין,  אבל  ויפה.  טוב  הכל 
חשוב לי לספר לכם, שלא תמיד 
הכל נוצץ בשליחות. ושגם לנו 
פשוטים  תמיד  לא  קורה.  זה 

הדברים.
גם כאן. בכל פעם שזה קורה, 
אני מתרחקת קצת. הולכת אל 
ומתבוננת.  הבית  של  הכניסה 
מנסה למצוא משמעות לכל מה 

שאנחנו עושים במקום הזה. 
מוצאת  אני  דבר  של  בסופו 

אותה: 
דרך נחירי השואפות את ריח 
הגויאבות שצומחות לנו עכשיו 

בחצר,
של  המתגלגל  צחוקם  דרך 
ברוח  מתבדר  כששערם  ילדיי 

נובמבר,
שלי  האיש  של  קולו  דרך 

הנוסך בי רוגע מעצם היותו, 
דרך עיניו התכולות של הרבי 
שלי הנוקבות את נשמתי מבעד 

לתמונות, 
המתפקעים  התרמילים  דרך 
ובאים  הנכנסים  האורחים  של 

בשער, 
זו שהגיעה עכשיו ומחניקה את  דרך עיניה העייפות של 

אנחותיה בשיעול כבד, 
דרך הנער השדוף שסוחב את עגלת הזבל המתפרקת, 

דרך השבילים והמפות התלויות על הקיר, 
האוכמניות  ושיח  לתקן.  שיש  החורקת  העץ  נדנדת  דרך 

שכבר יש לגזום.
מאוששים.  בצעדים  וההמון  ההמולה  אל  חוזרת  אני 
נוכל  כולם  את  לא  בנו.  תלוי  הכל  שלא  לעצמי  מזכירה 

לשנות ואני לא באמת מבינה הכל.

חני ליפשיץ

 להזמנת ההצגה 'גלויה מקטמנדו' והזמנת הרצאות:
058-6771040 בוואטסאפ.

חשוב לי 
לספר לכם, 
שלא תמיד 

הכל נוצץ 
בשליחות. 

ושגם לנו זה 
קורה. לא 

תמיד פשוטים 
הדברים. 
גם כאן. 

בכל פעם 
שזה קורה, 
אני הולכת 

אל הכניסה 
של הבית 

ומתבוננת. 
מנסה למצוא 

משמעות לכל 
מה שאנחנו 

עושים במקום 
הזה. בסופו 
של דבר אני 
מוצאת אותה

מיתקפה חרדית כנגד הסאטמרים 
בניו יורק על תמיכתם בבחירת 

מושלת להט"בית
| מנחם רהט

לשטן  נשמתם  את  שמכרו  שכאלו,  מצדיקים  לנו  "אוי 
והפקירו את עתיד החינוך החרדי למען טובת הנאה לעצמם 
ולקהילתם". כך הגיבו באתרים חרדים בארה"ב, על נצחונם של 
חסידי סאטמר בבחירות האמצע בניו יורק לבחירת מושל המדינה. 
הסאטמרים, בניגוד לכל שאר החצרות החרדיות, תמכו במועמדת 
הדמוקרטית קת'י הוקול, הידועה כתומכת הלהט"בים ונישואין חד 
התורה  בתלמודי  ליבה  לימודי  בכפיית  גם  שתומכת  מיניים, 

החרדיים באמריקה.
לתמוך  כי סאטמר עברה  טוענים  בארה"ב  באתרים החרדיים 
במועמדת הדמוקרטית, לאחר שהובטח להם שהקנס שהושת על 
רשת מוסדות סאטמר בסך 9 מיליון דולר, על ניהול לא תקין של 
כספי התמיכה הציבורית, יבוטל; וכן שיוקצו להם שטחים נרחבים 

לבנייה למגורי הסאטמרים.
בסופו של דבר גברה הוקול על המתחרה היהודי על התפקיד 
לי זלדין, מתומכי טראמפ ומומלציו, שנתמך ע"י כל הקהילות 

היהודיות בניו יורק, בהפרש של 6%. 
בתקשורת החרדית בניו יורק הגיבו במיתקפה קשה כנגד סאטמר, 
שהואשמה ב'פריצת החזית החרדית' אשר התייצבה כאיש אחד נגד 
הוקול הלהט"בית. באחד האתרים נכתב: "חומרת המעשה שעשתה 
סאטמר, אי אפשר לתאר במילים. מדובר באחד הפשעים החמורים 
ביותר שנעשתה אי פעם ביהדות החרדית, לתמוך בהחדרת תועבה 
לכל חלקי החיים בניו יורק. הגויים עובדים בחכמה משלהם, כדי 
להשחית לא רק את דורנו אלא חותרים שהדורות היהודיים החרדים 
הבאים יסתגלו לכך, שחיי התועבה ייחשבו החיים ה'נורמליים' 

ואילו מי שאינו מתועב משהו, הוא בעצמו לא בסדר.
לכזו  הברית  ארצות  פני  את  לשנות  מבקשים  "הדמוקרטים 
שהיא נקיה מכל סוג דת ולהטמיע בה חיים ליברליים פתוחים 
שמאפשרים לכל אדם לבחור את סוג החיים שירצה מבלי שיהיה 
אפשר אפילו להסביר לו כי הוא טועה. בממשלת ביידן מחצית 
השרים אינם חיים על פי הטבע שהקב"ה יצר, ולאיש אסור לומר 
מילה. המצב הזה חודר לכל מקום בעולם, אבל מה שחמור הוא, 
שבניו יורק מבקשים להכריח את ילדינו התמימים ללמוד נושאים, 
שאצלנו החרדים, אפילו מבוגרים, אין מדברים עליהם. זהו  חינוך 
שמתיר את הכל ממש, בדרך שהקב"ה בתורתו מכנה זאת תועבה. 
והאדמו"ר מסאטמר תמך ונתן ידו למעשים הללו, תמורת שטחים 

שסאטמר מקבלת עתה מן המדינה".

הצהרת  בעקבות  היום.  במעונות  המהפכה  עצירת  נגד 
יו"ר יהדות התורה ח"כ יצחק גולדקנופף כי מפלגתו תפעל 
החינוך למשרד הכלכלה,  היום ממשרד  להחזרת מעונות 
אפרתה  ממכללת  הרך  לגיל  מומחית  שילה,  יערה  פנתה 
וממייסדות "חינוך מלידה" לראש הממשלה המיועד, בנימין 
נתניהו למנוע את המהלך. שילה, שהובילה את התוכנית 
לתואר ראשון למנהלות מעון באפרתה ומנהלת את ההכשרות 
למטפלות מחנכות במכללה, טוענת כי "ישראל עשתה צעד 
משמעותי לכיוון חינוך מלידה. לא הגענו אל המנוחה ואל 
הנחלה ויש עוד הרבה לעשות בתחומי ההכשרה, התקינה 
והסיוע למטפלות מחנכות ולמעונות. אבל חזרה למשרד 
ותיזכר  בנושא  עצומה  ולפגיעה  לנסיגה  תביא  הכלכלה, 

לדיראון עולם".
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בנצי גופשטיין 

מאחורי הלהבות

פדיון שבויים – זה נוגע גם בימינו!

ועל  שבוים  פדיון  על  נפלאים  סיפורים  רוויה  שלנו  המורשת 
את  מכתתים  היו  ישראל  גדולי  זו.  מטרה  למען  הנפש  מסירות 
שנשבו,  יהודים  לשחרר  מנת  על  נידחות,  בעיירות  רגליהם 
מציפורניהם של הרשעים. גדלנו על איך שיהודים שהיו חוסכים 
בידים  העבירו  שלהם,  הילדים  של  לחתונה  כסף  שנים  במשך 
רועדות אך בלב שמח את כל כספם לרשותו של  - שליח עם סיפור 

מזעזע של פדיון שבויים. 
רבה  במצווה  חלק  ליטול  גם  אחד  יום  שנזכה  שאפנו  תמיד 
של  מפורש  פסק  זה  סיפורים;  רק  לא  זה  טעות:  תהיה  ושלא  זו. 
"ואין  ונביא כאן מקצת מדבריו:  הרמב"ם בהלכות מתנות עניים, 
לך מצווה גדולה כפדיון שבויים, שהשבוי הרי הוא בכלל הרעבים 
והצמאים והערומים, ועומד בסכנת נפשות.... ואין לך מצווה רבה 

כפדיון שבויים". 
כדי  אחורה  שנים  מאות  הזמן  במנהרת  לחזור  צריך  לא  ובכן, 
לקיים את המצווה הגדולה הזאת. אנחנו בלהב"ה מתעסקים במשך 
כל השנה בהצלת הבנות שברגע של חולשה הלכו לעם אחר. כמה 
סיפור  באיזה  ולא  אנו  בימינו  ועכשיו,  כאן  קורה  שכשזה  עצוב, 

קומיקס מרתק.
ישנם כאלו שאומרים: "זו בעיה שלהן, למה הלכו לשם? אני לא 
צריך למסור נפש כדי להציל אותן" וכיוצא בביטויים אלו. כמובן, 

שאנחנו חושבים ופועלים אחרת, אבל הקול הזה נשמע, וחבל.
ומלבד זאת, חשוב שתקראו על המקרה הבא, כי הוא מלמד אותנו 
רבות על הילדים של אותן נשים, שעליהם אין לנו כל זכות לוותר. 
לפני שנים, באחד המקרים הראשונים שבהם טיפלנו, הצלנו אשה 
עם שני ילדים. הבאנו אותה לביתנו, שכרנו לה דירה ודאגנו ממש 
עזרה  של  הגדול  בחסד  התעסקה  שלמה  קהילה  מחסורה.  לכל 
לאותה אשה. אך לאחר שנה, בוקר אחד היא הגיעה אלינו ואמרה: 
"ענת ובנצי, אין בפי מילים להודות לכם, אך קשה לי, אני רוצה 

לחזור לערבי ההוא...". 
לנסות  האם  להגיב.  ואיך  לעשות  מה  ידענו  לא  דום.  נאלמנו 
לשכנע או להרים ידיים. החלטנו לפנות למרא דאתרא הגאון הרב 
דב ליאור שליט"א. הוא שמע את המקרה, ופסק על פי ההלכה, 
שמי שמכר את עצמו לגוי, בפעם הראשונה פודים אותו, אבל אם 
חזר ומכר את עצמו שוב, כבר אין חיוב לפדותו. "אתם פטורים", 

אמר. 
היה שם איתנו עוד יהודי מיוחד, בן לאם יהודיה ואב ערבי, שגדל 
שנים בכפר עד ששב אל עמו וגדל והפך לתלמיד חכם. הוא שאל 
האם  הילדים?  אשמים  במה  אבל  הדין.  הוא  כך  "נכון,  הרב:  את 
יהודים לכל דבר! במה הם  ילדים  הם מכרו את עצמם? הרי הם 
חטאו?" ואכן, הרב ליאור בגדלותו ובענוותנותו העצומה קיבל את 
דבריו, חזר בו מהפסק הקודם, ואמר לנו:  "עשו הכל כדי להציל 
את הילדים ואת האשה". וכך היה! בנסי נסים והשתדלות מרובה, 

האשה נשארה אצלנו, והיום הילדים גדלים כיהודים לכל דבר.
שבוים  פדיון  מיוחד,  מקרה  לנו  יש  שאת.  ביתר  כיום,  גם  וכך 
למהדרין, כפי שכותב הגאון הרב ליאור שליט"א: "מדובר במקרה 
היהודיה,  אמם  את  שאבדו  יהודים,  ילדים  שני  הצלת  של  חשוב 
במשפחה  יגדלו  הילדים  האם  גדול,  משפטי  מאבק  יש  ועכשיו 
דתית, או ח"ו יגדלו בכפר ערבי". זוהי הצלת נפשות ממש! האם 
או  דתית,  במשפחה  יגדלו  אתם,  לא  כבר  שאמם  האלו,  הילדים 
העזרה  את  חייבים  אנחנו  אותם,  להציל  שנוכל  כדי  ח"ו?  בכפר 

שלכם. לא תעזרו?

לדיווחים ולתרומות: 074-7871390
benzion444@gmail.com :להערות

חיבור חדש לשירות הלאומי. במסגרת יריד החשיפה לשירות 
הלאומי, שיזמו ראובן פינסקי מנכ״ל רשות השירות הלאומי, דוד 
פלבר מנהל האגף לשירות לאומי במשרד החינוך, ואתי אורלב 
סגנית ראש מנהל החינוך הדתי, שהתקיים בבנייני האומה, זכה 
הדוכן של עמותת חיבור חדש לסקרנות יוצאת דופן, מצידן של 
באות היריד. יצחק לנגה מנכ״ל חיבור חדש: "חיבור חדש חרטה 
על דגלה יחס אישי לכל אחת ואחת וברוך ה׳ לצד ההתרחבות 
של העמותה אנו נצמדים לערכים שלנו תוך שמירה על איכות 

ומצויינות". צילום: דוברות.

אתי אורלב: 'לתקן עולם במלכות שדי'. סגנית מנהל החמ"ד 
אתי אורלב מסכמת את כנס השירות הלאומי שנערך בשבוע שעבר: 
"כנס השירות הלאומי אזרחי הוא הזדמנות לחשיפה והכרות של כל 
האפשרויות וההזדמנויות לשירות לאומי אזרחי משמעותי, לאורו 
אנו מכוונים ומנחים תלמידותינו. הבחירה של בוגרות החמ"ד 
בשירות הלאומי אזרחי היא קיום התפילה 'לתקן עולם במלכות 
שדי'. תרומת הבנות בכל מקום חברתי אזרחי אליו מגיעות הוא 
חיוני, נצרך והכרחי לחברה. עם ישראל זקוק לבנותינו המצויינות, 
לכל מקום שהן מגיעות מביאות ברכה ותרומה אדירה. מצפים 
לבוגרותינו בחינוך, ברווחה, בסייבר, במשרדי ממשלה בביטחון, 
בבריאות. ביכולתן של הבוחרות בשירות הלאומי אזרחי להביא 
במעשיהן תיקון עולם, יצירת חברת מופת באמצעות הטוב הגדול 
של מעשיהן. תודה לצוותי החינוך המלווים את תלמידותינו, תודה 
לרשות השירות הלאומי אזרחי בהובלתו של ראובן פינסקי, לדוד 
פלבר ולצוותו, למפקחת מנהל ח"ן וצוותה הגב' שושי שפיגל, 
לצוות מינהל החמ"ד, ולמיכל דה האן. כולם כולם נרתמים באהבה 

להצלחתן של הבנות במסע לקראת שרות משמעותי".
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 אבא שלנו היקר 
זקוק לתרומת כליה בהקדם!

איתן בן 57, איש משפחה נפלא ומסור לאשתו, שתי בנותיו ו- 7 
נכדיו.

אבינו סובל מאי ספיקת כליות. מצב בו הכליות שלו בחוסר 
תפקוד והוא זקוק נואשות לתרומת כליה. לצערנו בני המשפחה 

הקרובה לא נמצאו מתאימים לתרום.
אבא שלנו אדם שתרם רבות לחברה והקדיש את כל חייו 

לעשייה ועבודה קשה וכעת המחלה הידרדרה והוא זקוק לעזרה.
אנו יוצאים למלחמה על חיי האדם היקר לנו מכל כדי לתת לו 
עוד הזדמנות לחיות חיים בריאים וטובים. להמשיך את החיים 

שהוא כה אוהב.

 ישנה עדיפות לסוג דם O+ אך לא חובה 
)ניתן לעשות הצלבה(.

 אנא שתפו והעבירו הלאה כך שנוכל להגיע 
לתורם המתאים.

*בליווי עמותת "מתנת חיים"

רבקה - 054-6459111
ניסן - 054-5598495

שרית - 054-8348048 
מורן - 050-5763062

"כל המציל נפש אחת מישראל, כאילו הציל עולם ומלואו"

על עם ישראל לא מתפשרים. ארגון ראש יהודי פותח שעריו 
בקרוב למחזור נוסף של הנני - בית המדרש לשליחות. התכנית 
מיועדת לכל מי שרוצה לדעת איך לאהוב להאמין ולקרב, ולכל 
איש ואשה בעלי רקע תורני מגיל 20 ומעלה שרוצים לקחת חלק 
ובכל מקום להתחבר לציבור הכללי ולהשפיע - במקום העבודה, 
הלימודים, מילואים והשכנים. הקורס הינו תוכנית ערב של 16 
מפגשים בירושלים עם רבנים מנוסים ומיטב המרצים בתחום קירוב 
רחוקים. אם את/ה רוצ/ה להשפיע וללמוד לאהוב, להאמין ולקרב 

- מקומך איתנו! 055-662-1129 או בגוגל.

אינפורמטיבי

הנהלת  באוניברסיטה.  חדש  עיסקא  היתר 
אוניברסיטת בר-אילן חתמה השבוע על היתר עיסקא 
חדש ומהודר כדי להימנע מאיסור ריבית בפעילותה 
הפיננסית. לאחר אישור ועדת הקבע, חתמו על ההיתר 
מנכ"ל האוניברסיטה זהר ינון וסמנכ"ל הכספים רו"ח 
ארנון זית. ייעוץ וליווי הלכתי מקצועי לתהליך, ניתן 
ע"י הרב שלמה אישון, ראש מכון כת"ר לכלכלה על פי 
התורה, שפעל יחד עם הרב שלמה שפר, רב הקמפוס 
והיועץ המשפטי של האוניברסיטה, עו"ד דרור פרנקל. 
בתמונה: הרב שפר, זהר ינון, הרב אישון וארנון זית. 

צילום: דוברות.

חטיבת הבקעה והעמקים: 55 שנות הגנה על הגבול הארוך ביותר
| מנחם רהט

ומעצרי  פיגועים  סיכול  של  יזומות  פעילויות  ל-100  מעל 
חשודים, סיכול יותר מ-20 ניסיונות הברחה, ותפיסת למעלה 
מ-400 אמצעי לחימה בלתי חוקיים, נרשמו בשנה זו לזכות חטיבת 
הבקעה והעמקים באיו"ש, החוגגת בימים אלה 55 שנים לפעילותה. 
מאז הקמת החטיבה בשנת 1967, מיד לאחר מלחמת ששת הימים 
ושיחרור הבקעה, פעלה החטיבה להגן על חבל הגבול הארוך ביותר 
בישראל, במאמץ מתמשך לשמור על בטחונם של התושבים באזור ים 
המלח, בקעת הירדן ובעמקים, ולאפשר ניהול חיים אזרחים שקטים 

ובטוחים, חקלאות עניפה ותיירות משגשגת. 
'תנופה בגבולות',  בשנה האחרונה החטיבה מובילה את פרויקט 
שבמהלכו התעצמה באופן משמעותי ביכולותיה ובאמצעי הלחימה 
שברשותה. בתוך כך, מתחילת השנה ביצעה החטיבה מעל ל-100 

הברחה,  ניסיונות  ל-20  מעל  וסיכלה  ומעצרים  יזומות  פעילויות 
במהלכן נתפסו מעל ל-400 אמצעי לחימה בלתי חוקיים. החטיבה  
קיבלה את האות המבצעי מהרמטכ״ל על פעילותה במהלך 'שובר 

גלים'.
בעצרת החטיבתית בגן הלאומי בית שאן לציון חגיגות ה-55, נכחו 
ראש מטה פיקוד המרכז, תת-אלוף רועי שיטרית, מפקד החטיבה 
אלוף משנה מאיר בידרמן, ראש עיריית בית שאן ג׳קי לוי, ומשתתפים 
נוספים. אל"ם בידרמן: "חטיבת הבקעה והעמקים הוקמה לשם המטרה 
הנעלה ביותר, הגנה על תושבי בקעת הירדן, העמקים וכלל אזרחי 
מדינת ישראל העוברים במרחב. זה 55 שנה שהחטיבה עוצרת, רודפת, 
האחרונה  בשנה  לאות.  ללא  ומסיירת  מאבטחת  אורבת,  מסכלת, 
החטיבה עברה התעצמות חסרת תקדים באמצעים ומשאבים ומצליחה 
לסכל הברחות אמל״ח רבות, ועל כך עתידה לקבל את האות המבצעי 

מהרמטכ״ל. יש לנו הזכות להגן על המדינה וגבולה המזרחי".



ציפור קטנה לחשה 
בנצי רובין, סרוגים: 

תוהה מי מחרטט יותר בימים אלו: פרשני המונדיאל או הפרשנים הפוליטיים?

ש"ס צריכה להיות במשרד הדתות. לאו רק בגללה אלא כדי 
שמפלגת 'הציונות הדתית' לא תחזיק בו. 

לא  היא  למשרד  סמוטריץ'  של  שהדרישה  נדמה  ראשית, 
יותר מאשר כלפי חוץ, לא נלחם עליו כמו בקרב על התיקים 

הגדולים )אפילו לא דרש רוטציה, או סגן שר( 
האוצר.  על  מיקוח  כקלף  בו  השתמש  אלא 
אפשר לאהוב או לא את מה שעשה מתן כהנא, 

אבל הוא לפחות באמת רצה את התפקיד.
מעבר לכך, השינוי הנדרש במשרד לא יכול 
בתוכה  כשש"ס  הנוכחית,  בממשלה  לקרות 
ופוקחת עין על כל מינוי ושינוי שמתבצע. מה 
ההבדל אם יהיה שר מהמגזר במשרד? הכיפות 
לא  יתחלפו?  דתיות  במועצות  המינויים  של 
צריך להחזיק במשרד בכוח, רק כדי לנפנף בו 

ולהצהיר ש"ניצחת את החרדים".
דמות  בהצבת  יתרון  גם  יש  כללי  באופן 
החרדים  כך  דרך   - דתות  כשר  חרדית 
זה  אם  ולמדינה,  לציונות  יותר  מתקרבים 
במינויים או באחריות הדתית שמועצמת. ניתן 
לראות דוגמא את ש"ס, שהחזיקה בתיק שנים 
ולציונות,  למסורתיים  ויותר  יותר  ומתקרבת 
ואף במהלך הקמפיין שלה במערכת הבחירות 

נלקח  כאילו  שנראה  המדינה  על  סרטון  הפיצה  האחרונה 
מהקמפיין של הציונות הדתית.

הויתור על התיק אינו אומר כמובן שהציונות הדתית צריכה 
לוותר על חלוקה שווה בבחירת רבני ערים ורב ראשי בפרט, 
הדתי- התורה  לעולם  ייצוג  גם  שיהיה  חשוב  באמת  שם 

הסיבה  לא  זו  אך  מסוכם,  להיות  שצפוי  מה  שזה  לאומי, 
לדרוש משרד שאתה לא יכול לשנות בו הרבה ובמילא לא 

"מת" לקחת אותו.

הקודמת.  בממשלה  אחד  לתיק  שאיפה  הייתה  כהנא  למתן 
הוא הכין את עצמו כבר מרגע כניסתו לפוליטיקה לשינויים 
מרגע  המשרד  על  והסתער  הדת,  בשירותי  לעשות  שרצה 
שהכניס  השינויים  אופי  על  חולקים  רבים  לתפקיד.  כניסתו 
על  חולק  שאין  לי  נדמה  אבל  היקפם,  ועל 
העצומה  המוטיבציה  ועל  איתו  שהביא  הידע 

שהנחתה אותו.
לא כל כך חשוב לי איך יחלקו את התיקים 
הכח  את  אבל  הצבעתי,  לא  שלהם  במפלגות 
הזה הייתי רוצה לראות במשרד הדתות, ובכל 
כמיטב  ויעשה  למשרד  שייכנס  שר  משרד. 
הציבור,  כלל  לטובת  השקפתו  ולפי  הבנתו 
לא יראה במשרד קטן יחסית עונש, ולא ייכנס 
אחרים  משרדים  של  לענייניהם  ורובו  ראשו 
ולקבינטים היוקרתיים. נזכיר גם את השר אורי 
משרד  את  ניחומים  כפרס  שקיבל  ז"ל  אורבך 

הגמלאים, ועשה בו נפלאות.
בזמנים  יהמחלקות השונות במשרד מגיעות 
שונים כמעט לכל אזרח בישראל, כולל, כמובן, 
ומועצות  יישובים  רבנים  מינוי  יהודים.  לא 
דתיות שיהיו לרצון התושבים, הנגשת שירותי 
ושיפור  תיקון  קבורה,  ולהבדיל  נישואין 

האירועים במקומות הקדושים, ועוד. 
גם בדרך שונה מאד משל מתן כהנא יכול השר החדש לשפר 
לגאולה.  צעד  עוד  אותנו  ולקרב  והדתיים  הדת  תדמית  את 
אנחנו צריכים שר שיהיה עבד לעם קדוש על אדמת הקודש. 
מימון:  פישמן  הכהן  י"ל  הרב  הראשון,  הדתות  שר  וכמאמר 
חובה להתחיל להלהיב עוד פעם את לב העם, להפיח בקרבו 
זיקי האהבה לארץ ישראל ולקבוע מחדש בתוך לבו את רגשי 

האמונה והבטחון.

מה המצב
מוסף שבת מצבהרוח

מועדון הדיבייט
האם תיק הדתות צריך להיות בידי הציונות הדתית או בידי החרדים?

 יאיר כלפה 
כתב הציונות הדתית באתר בחדרי חרדים

 הרב שלמה הכט
ארגון בית הלל

נדמה 
שהדרישה 

של 
סמוטריץ' 
למשרד 
היא לא 

יותר מאשר 
כלפי חוץ
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יש מצב
 היועץ שבונה תדמית לח"כים     

כנס חירום - עד כאן      

אירועים בחייה של מדינה     

 

יועץ התקשורת עובד פרל הגיע לכנסת לברך את חברי הכנסת 
החדשים והותיקים, נצפה יוצא ונכנס בלשכות בכירים, מסתודד 

עם עיתונאים ומתייעץ עם יועצי חקיקה.

 

במדרשת הדרום בלכיש פתחו השבוע סדרת הרצאות עם נפתלי 
חן והזמינו את הציבור הרחב להשתתף בפעילויות.

צילום: דוברות

  

למעלה ממניין חברי כנסת השתתפו בכנס חירום של ארגון 'עד 
לחמאס  לגיטימציה  הדה  ארגוני  קשרי  את  חשף  בכנסת  כאן' 

והג'יהאד האסילאמי. 

צילום: "עד כאן"

 | גדול הדור הרב חיים קנייבסקי |

מְדבְַּרִים רק אִתּוֹ

בּ�תְפִלּהָ

"המקפידים בקדושת בית הכנסת שלא 
לדבר דברי חולין בו,

יזכו לשפע פרנסה
מילדיהם" ונחת  בריאות 
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מזכרונות כדורגלן ממורמר שלא הגיע לקטאר

המונדיאל כבר כאן. כמיטב המסורת, 
הטירוף התחיל, כולל נבחרת ישראל 
הבינלאומית  לחגיגה  צורפה  לא  שכמובן 

בקטאר. 
וזה הזמן גם להתוודות, שבגדול אין לי שום 
מושג מה הולך שם, חוץ מעובדת היעדרותנו 
לזהות  הצנועה  מיכולתי  וחוץ  מהמונדיאל, 
ברמת  מדובר  ורונאלדו.  מסי  כמו  שחקנים 

ידע, שמחזיק בה גם ילד מנוזל בן 3. 
יותר  אוהד  אני  האמת,  על  להודות  אם  כי 
כל  את  ופחות  והניצחונות,  האווירה  את 
הכדורגל. אמנם הייתי כמה פעמים במשחקים 
באצטדיונים שונים, כולל היציע המזרחי של 
ובכולם ריתק  בית"ר עם אוהדי לה פמיליה, 
אותי מה שקורה בקהל יותר מאשר על הדשא. 
אמנם שמחנו כשהיה גול, ושרנו על אמא של 
המקומית,  הקבוצה  את  ועודדנו  השופט, 
ואפילו אכלנו את הנקניקיה הדוחה בהפסקה, 
אבל זה היה יותר חוויה אנתרופולוגית מאשר 

אירוע ספורטיבי מסעיר. 
כי אצלי בכל מה שקשור לכדורגל, הנרטיב 
מה  וכל  מרתק,  שמסביב  מה  שכל  הוא 
שאמור להיות העיקר משעמם אותי. התכונה 
השירים,  החולצות,  באוויר,  המחשמלת 
לא  אבל  עצמו,  המשחק  ואפילו  המתח, 
באמוציות שאליהן אוהדים אמיתיים מגיעים 
שאהדתי  הסיבה  גם  זו  אולי  שניות.  בתוך 
הזדהות  לאותה  מדי  גדולה  קצת  הגדרה   -
כלשהי עם קבוצה מסוימת - את מכבי פ"ת. 
אותה קבוצת כדורגל שהייתה האנדרדוג של 
העיר, וכנראה דווקא בגלל שכולם אהדו את 
אקשן  קצת  רציתי  לוזון,  את  ושנאו  הפועל 
בדרך  האוהדים  כל  של  למונית  ולהצטרף 
למשחק החוץ הבודד שלהם שאי פעם הייתי. 
שלא תבינו לא נכון; בטכניקה אני מעולה. 
אנשים  נדירות,  לעיתים  לשחק  עולה  כשאני 
שלי,  היכולות  על  מה,  משום  גבה,  מרימים 
שמפתיעות לפעמים גם אותי. אבל בפריזמה 
רחבה ובמשחק הכולל, אפשר להגיד בנחת, 
מומש,  לא  שמעולם  פוטנציאל  לי  שיש 
ולאף אחד מהצדדים גם לא היה רצון, חשק 

וסיבולת לב ריאה לעשות זאת. 
בצורה  שיחקתי  שבה  היחידה  התקופה 
מקצועית, הייתה בליגת בתי הכנסת של פ"ת. 
לא זוכר למה הסכמתי להיכנס לסגל של בית 
הכנסת 'ניגוני חיים'. כנראה בגלל לחץ חברתי 
או התערבות פנימית שלהם, אבל הנתון הוא 
נבחרתי  ואני  שלישי  שוער  להם  חסר  שהיה 

מס'  להיות  כמו  שזה  לתפקיד,  קולות  ברוב 
15 ברשימה שקיבלה 6 מנדטים: הסיכוי שלך 
אפשר  וככה  לאפס,  שואף  למגרש  להיכנס 
להיות  אחד  מצד   - העולמות  מכל  להרוויח 
לגעת  לא  שני  מצד  נבחרת,  כחבר  רשום 

בכדור בחיים. 
ימינה עליה השלום, גם פה  וכמו במפלגת 
יצא  וכך  סיטונאית.  הבטחות  הפרת  הייתה 
שהשוער הראשון נפצע, השוער השני בדיוק 
היה בחו"ל ואיכשהו מצאתי את עצמי עומד 
בשער, כשהאימון האחרון שביצעתי לפני כן 
היה בבגרות בספורט בעשור הקודם לחיי. אז 
אמנם חטפנו שישיה, אבל החלוצים שלנו היו 
מספיק טובים להכניס שמיניה וכך נישאתי על 
גלי הניצחון. אין ספק שחלק גדול מהאליפות 

באותה שנה רשום על שמי. 
לגמרי.  אחר  סיפור  כבר  היה  פיפ"א 
של  המלך  הייתי  ו-2000   '98 בגרסאות 
המגרש. ידעתי לעשות את כל הטריקים, כולל 
למסור  ההגנה,  כל  מעל  פעמיים  להקפיץ 
לשחקן לידי ב'וולה' שהוביל להבקעה. מדובר 
בזמנים שעוד לפני הפלייסטיישן, כשבשביל 
התרגיל הזה היית צריך ללחוץ במקביל על 
שמונה מקשים ושלושה מספרים שונים בשתי 

מקלדות נפרדות. 
העדפתי  כבר  יותר  המאוחרות  בגרסאות 
במקום  שבו  מנג'ר,  בפיפ"א  לשחק  לעבור 
כל  את  מנהל  אתה  השחקנים,  עם  לשחק 
קנייה  אימונים,  תקציב,  כולה:  הקבוצה 
באנגליה  לא.  ומה  שחקנים,  של  ומכירה 
ידועה:  אחת  קבוצה  הייתה  שנים  אותם  של 
מנצ'סטר יונייטד, ובדיוק כמו בפתח תקווה, 
אני לקחתי דווקא את סיטי מהליגה השנייה. 
הכוכבים  מכירת  תוך  אבל  קל,  היה  לא  זה 
הוותיקים וקנייה של סגל צעיר ממזרח אסיה 
הצלחנו  אירופה,  במזרח  נחשלות  ומדינות 
ליג, לקחת 3  לפריימר  לעלות  עונות   5 תוך 
לזכות  פעמיים  ואפילו  גביעים   4 אליפויות, 
בליגת האלופות, כולל ניצחון היסטורי בדרבי 

על יונייטד. 

מה זה 'משחק טוב'?
אין ספק שתחום  כבר,  כפי שאפשר להבין 
הספורט החביב עלי, הוא משחקי כדור שבהם 
אין צורך להזיז את הגפיים התחתונות אלא רק 
וכדורגל  את אלו העליונות. סנוקר, באולינג 
בה  מדורג  שאני  הזו,  הקטגוריה  וכל  שולחן 
גבוה בליגת העל של החובבנים, כך שתמיד 

נוח לי להתערב עם חברים שחושבים שינקנקו 
אותי, ובסוף הם חוזרים עם הזנב בין הרגליים. 
העניין  בכל  מבחינתי  העיקר  אבל 
הספורטיבי, זה לא מי מנצח אלא מה האווירה 
- ומונדיאל זה אחלה קטליזטור בשביל לארגן 
את החברים לצפייה משותפת, קירור בירות 
והדלקת מנגל. זה לא משנה אם המשחק הוא 
צרפת-גרמניה, או קטאר-מולדובה. מה שכן 

משנה זה, מי שצופה איתך בו. 
ההסדר,  בישיבת  היינו   2006 במונדיאל 
 20 של  ישנה  טלוויזיה  בהיחבא  והגנבנו 
אינץ'. מישהו הביא גם אנטנה מהעיזבון של 
סבתא שלו, וכך קלטנו בחינם דרך התדרים 
הירדניים של הפלשתינים את כל המשחקים 
מאוחר  שנים   4 בישראל.  בתשלום  אז  שהיו 
יותר, כמפקד בצה"ל, דאגנו שיהיה במועדון 
הסגל מקרן, ולהכניס ללו"ז את כל המשחקים, 
ישיבות  עם  התנגשות  תהיה  שלא  מנת  על 
הגמר  משחק  את  ושיעורים.  אימונים  צוות, 
כבר שידרנו במרכז הבסיס, עם הפנינג לכל 
אותי  לשמוע  שנאלצו  האומללים  החיילים 
מפרשן את המשחק ברמקול כי הסאונד לא 

עבד, וכך גם הידע שלי בתחום. 
זה לא שאינני יודע מהו נבדל ומכיר את כל 
המושגים, אבל בשבילי משחק כדורגל טוב זה 
אחד שמדלגים בו על כל השלב של המסירות 
לטופ  או  השער,  ליד  למצבים  ישר  ומגיעים 
מ-11  לשער  לבעיטות  ישר  להגיע  שבטופ: 

מטר לאחר 120 דקות של 0:0. 
בהסכמים  להכניס  צריך  לדעתי, 
קנס  שמטיל  סעיף  הקרובים  הקואליציוניים 
לכולנו  וביזבזו  בונקר  ששיחקו  קבוצות  על 
מובילים  שלא  פסים  על  מהחיים  שעתיים 
לשום מקום. אפילו נכנסתי לקבוצת הימורים 
ברוך  שם  וגם  אפליקציה,  באיזו  חברים  של 
ה', אני מגרד את התחתית בניחושי התוצאות 

שבניהם לבין היגיון אין כל קשר. 
מושג  לי  אין  אמנם  הקרוב  במונדיאל  אז 
מיהם השחקנים - למרות שאני מתחיל כבר 
אבל  למשחק.  ממשחק  ויותר  יותר  לזהות 
מראש:  כבר  הכנו  התפאורה  שאר  כל  את 
מסך גדול בסלון ומקרן במרפסת, רמקולים 
חוץ  ובר  וטאבון  מנגל  ופנימיים,  חיצוניים 
של משקאות, וכל מה שצריך בדיוק בשביל 
האווירה המדוייקת והמתאימה, בעיקר מפני 
שבמשחק עצמו כנראה שאני פחות אבין מה 

הולך. חג מונדיאל שמח! 

dobov1@gmail.com :לתגובות יונתן דובוב, מנכ״ל מרכז יעקב הרצוג

הבית הישראלי



 אני פשוט לא יכולה 
לראות אותו מתאכזב

"אני באמת לא מבינה למה כל מה שאני עושה עבורך לא 
מה  לכל  מעבר  הרבה  הרבה  עושה  באמת  אני  לך.  מספיק 
שאשה אחרת הייתה עושה. כולם במשפחה אומרים איזו אשה 
מדהימה! רועי, זכית!!! אבל אתה פשוט קיבלת את זה בקלות, 

אתה פשוט חסר הערכה וכפוי טובה", רטנה אודיה.
"אודיה, אני לא ממש מצליח להסביר את עצמי ואני באמת 
מעריך את הרצון שלך וכל העשייה, אבל אני מרגיש שזה מגיע 

ממקום לא נכון,  זה מרגיש לי לא טוב….", ענה לה רועי.
"מה כואב לך? קשה לך שטוב? אני מסכימה איתך עם כל מה 
שאתה אומר. אני לא מתווכחת ועושה כל מה שאתה רוצה...

מה? מה? מה?", התחילה להתעצבן.
"אני לא רוצה שתסכימי איתי על כל דבר. אני רוצה שתביאי 

את עצמך", השיב לה רועי.
מה שבעצם רועי מנסה לומר זה, שהדברים שאודיה עושה 

עבורו, לא נובעים מתוך בחירה אמיתית אלא מתוך פחד.
"ממה יש לי לפחד?", שאלה. 

"בואי תחשבי רגע, מה לדעתך עלול לקרות אם הוא לא יהיה 
מרוצה מהקשר שלכם?" 

"אני חושבת שהוא עלול לאבד את העניין בקשר ואז אולי 
ענתה  ממני",  להיפרד  ירצה  אולי  אותי,  יאהב  לא  כבר  הוא 

בלחש . 
עמדה  להביע  או  להתעמת  ממך  מונע  בעצם  הזה,  "הפחד 
עצמאית ושונה ממנו כי את חוששת מהתגובות החזקות שיש 
לו, הן לא נעימות לך, אז את פשוט מעדיפה להסכים איתו על 

כל דבר".
"אז את אומרת שככה בעצם רועי שולט בי?". שאלה אודיה.

"לא רועי שולט בך, מי ששולט בך זה הפחד! הפחד לאבד את 
האהבה שלו, הפחד לפגוש את רועי לא מרוצה… כל זה מונע 
ממך לבחור בצורה משוחררת ועם דעה או תגובה עצמאית. 
את תלויה בו שיתן לך אישור לקיום שלך, שיאשר שאת טובה 
חושבת,  מה שאת  את  אומרת  או  עושה  לא  את  לכן  וראויה. 
אלא את מה שרועי חושב שנכון. כל זה נובע מזה שאת מרוכזת 

בעצמך".
"מה??", התרעמה אודיה. "אני כל כולי סביבו ובסוף אני זו 

שמרוכזת בעצמי?"  
 "כשאת בוחרת שרועי יהיה מרוצה ממך, את בעצם מופעלת 

מהרצון לשמור על התדמית שלך ולשמור על האגו שלך.
לכן את יותר רגישה לביקורת מבחוץ, כי זה עלול למוטט את 
כל מה שנבנה עד כה. אם תבחרי לפעול על מנת לממש ערך, 

יהיה לך קל יותר לעמוד מול הביקורת שאולי תגיע". 
נוספת שגורמת לה לפעול על פי ריצוי: חוסר עמוד  סיבה 

שדרה.
"איך אני מייצרת עמוד שדרה?", שאלה. 

"תתחילי לברר מה הדעות והעמדות שלך באמצעות מחשבה 
מתוך  חיצוני,  אדם  באף  תלות  בלי  עצמאי,  ובירור  חופשית 

גילוי זהות עצמית".
סיבה נוספת לריצוי מצידה של אודיה: היא לא יכולה לראות 

אכזבה. "אני פשוט לא יכולה לראות אותו מתאכזב ומבואס".

נכתב בשיתוף עם אישי
חנה דיין - טיפול זוגי ופרטני

קליניקה פרטית במרכז
hanna.tipul@gmail.com :מייל

טלפון: 054-4480705
www.hannad.co.il : לכל המאמרים

 בהשראת ספרו של ד"ר יחיאל הררי - 
לפרוץ את גבולות האישיות

מ.

טליה אלון

הא בהא טליה

מצאת צדיק

אז הוצאתי רישיון על אקדח. סתם, נראה לכם? בקושי את רישיון 
הרכב אני זוכרת לחדש. אבל אין ספק שאילה בן גביר היא גבירה 

אמתית. צועדת עם האמת שלה ועשויה ללא חת. 
שלשום יצא לי לצפות בתוכנית 'יצאת צדיק', עוד אחד מסממני 
כולי  הייתי  שבסיומה  מודה  אני  לאחרונה.  עלי  שנפלו  הזִקנה 
דמעות. ובכל זאת, אני עדיין מרגישה צורך להביע מחאה קטנה: 
איך קורה שאדם שעושה עבודה מקצועית ולא עוקץ אותנו נחשב 

לצדיק וזוכה במדליה? 
מובן לכל הצורך בחיזוק הטוב שבבני האדם. וידוע שהיכן שאתה 
חיובית,  להתנהגות  חיובי  חיזוק  כשנותנים  צומח.  שם  משקה, 
הסבירות לקבל עוד ממנה גדל. דומה מושך דומה. כל הקלישאות 
ובאמת  בתוכנית  צפיתי  קלישאות(.  היו  לא  הן  )אחרת  נכונות 
מקצוע  לבעל  עם,  ברוב  התעודה  הענקת  טקס  אבל  התרגשתי. 
'צדיק', הוא משהו כמו - תודה שלא רימית אותנו. או לחילופין, 

יישר כוחך על ההליכה בדרך הישר והאמת. 
משום  לנהוג,  צריך  וכך  לעשות  מה  שאין  שיטענו  יש  עכשיו, 
שזו הנורמה בקרב בעלי מקצוע - הם עוקצים, מרמים ומנצלים 
את חוסר הידע המקצועי של בעלי הבתים שנזקקים לשירותיהם 
ועוברים חופשי על לא תקלל חרש ולפני עיוור לא תיתן מכשול. 
אז בגלל שהנורמה מתחת לבלטות, האדם שלא שיקר וגנב ראוי 

לשבח? 
את  להחריב  סדום. הקב"ה החליט  הפיכת  על  קראנו  לאחרונה 
העיר סדום בגלל שאנשיה היו רעים וחטאים. אברהם פנה להקב"ה 

בתחינה שייתן הזדמנות לאנשי העיר, אולי לא כולם בה רשעים.
מי כמו אברהם אבינו יודע מה זה להיות 'צדיק בסדום'. הוא עצמו 
היה אדם שחי בעבר אחד וכל העולם בעבר השני. זו הסיבה שהוא 
התעקש מול ה' שלא ימחה את אנשי סדום, שמא יימצאו ביניהם 

50 אנשים צדיקים. 
הבעיה עם אברהם, שהוא התהלך בעולם עם תודעה סביבתית 
ייחודית שהייתה קיימת בו. בעומק שהאדם רואה את עצמו, כך 
הוא רואה את זולתו. מניסיונו האישי הוא יודע, שאדם יחיד יכול 
לעמוד מול כולם. סיפור חייו מוכיח לנו שלא משנה היכן גדלת 
ומהם הערכים על ברכיהם חונכת, אתה יכול ללכת עם האמת שלך 
מאברהם  העולם.  בכל  להתפשט  לה  לגרום  שביכולתך  ולהאמין 
אנו למדים מה תפקידו של 'צדיק בסדום'. צדיק כזה לא מביט על 
אנשי עירו הרשעים מהצד ובוחר להשתבלל*. במחשבה שאם הם 
בוחרים להיות רעים, זבש"ם. אם אדם נוהג כך, ברור שהוא כבר 

לא צדיק.
הגישה של אברהם הוכיחה את עצמה, והראייה – אנחנו פה. עולם 

שלם, מתוקן וטוב, התחיל עם איש אחד בודד. שהאמין באנשים.
מעתה, אל תקרי יצאת צדיק, אלא מצאת צדיק.

ה'אקדח של צ'כוב' – מכירים את הביטוי?
זהו עיקרון דרמטי בסיפורת המיוחס למחזאי הרוסי אנטון צ'כוב, 
ולפיו לכל פריט המופיע בעלילה צריכה להיות משמעות. צ'כוב 
לא בהכרח התכוון לאקדח במובן המילולי שלו, אלא כמטאפורה. 
הוא סבר שיש להשמיט פריטים שלא תורמים להתפתחות הסיפור. 
כולנו מכירים את הפרפרזה הידועה שאקדח שמופיע במערכה 
הראשונה, חייב לירות עד סוף המערכה האחרונה. אם תלית אקדח 
על הקיר, בהמשך הוא אמור לירות; ואם זה לא יקרה, הוא מיותר 

לסיפור. 
פתחנו באקדח של אילה במערכה הראשונה ואנו מתפללים שהיא 

לא תזדקק לירות בו עד סוף המערכה האחרונה או בכלל. 
בעזרת ה'.

*לשון שבלול

Talmazav10@gmail.com
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משרד החינוך

Agaftarbutyehudit :עכשיו גם בפייסבוק

Agaftarbutyehudit :מוזמנים לבקר בדף הפייסבוק של האגף

פרשת תולדות

 כשבחוץ קר וגשום..., בלב חם ומרגש...
 מפגש ברוח חג הסיגד בבנימינה: 

הצגה - "לשנות את מחר" וטעימות של מאכלים 
 אותנטיים. 

תודה לאתי ונסיה מנהלות תרבות יהודית

כ-40000 איש השתתפו השנה בשבת חיי 
שרה בתפילות, שירה, ריקודים וארוחות כיד 
המלך לכל האורחים שבאו למערת המכפלה 
ישר כח גדול לענת כהן ואברהם וטרו, 
שסייעו בהכנת הארוע הגדול.

חברון -קרית ארבע

ערב נשים עוצמתי התקיים ביום ראשון האחרון 
במצפה רמון.

 במרכז הערב היה מופע של חנה כהן אלרו.
לקחו חלק כ-300 נשים ממצפה רמון אשר 

יצאו לכמה שעות להתרענן ולצחוק על היומיום 
 מזוית אחרת.

 תודה רבה לנשים המארגנות מגרעין מצפה רמון
 תודה לצוות מתנ"ס מצפה רמון.

מנהל התרבות היהודית וגזבר המועצה במצפה 
רמון אליה וינטר

מצפה רמון

באולם מלא מפה לפה, ציינו במוצ"ש האחרון 
כ"ח שנים לפטירתו של ר' שלמה קרליבך 
 באירוע מלווה מלכה. 
הערב כלל שירים, ניגונים וסיפורים מפי החזנים  
המעולים ישראל פרנס, אבריימי רוט ואודי 
 אולמן, יחד עם הקהל שלא הפסיק לשיר. 
האירוע בהפקת תרבות יהודית , מינהל קהילה 
ברעננה בניהולה של ציפי הוז.

רעננה

בנימינה

להצליח בחינוך
“המלמד ששמע על שהתרחש הוזעק למקום, גער בי קשות 
אריה  ר’  הרוחני  המנהל  לפני  בבוקר  שאתייצב  לי  והודיע 
לוין. כל אותו הלילה לא עצמתי עין מפחד. מה אוכל לומר 

למשגיח להגנתי...”
כשהיה  שהתרחש  בארוע  ז”ל  בהרן  אברהם  הרב  נזכר  כך 

ילד בתלמוד תורה.
היו  והמנות  בירושלים  תקופה  באותה  שרר  קשה  עוני 
יום חשב במנת  במשורה. אברהם שהיה רעב מאוד באותו 
מנה  עוד  לבקש  “חוצפתו”  על  בזעף  הביטה  זו  וביקש מהטבחית.  נוספת  פודינג 

והשיבה בשלילה. אברהם הרעב ניגש אליה ושפך את סיר הפודינג על הריצפה...
מה  אם  אותי  שאל  לוין  אריה  ר’  נשימתי.  נעתקה  כבר  אריה  ר’  לפני  “כשהגעתי 
ששמע שקרה אמש נכון ואני החלטתי להודות ולהתנצל” אולם לפני שמצאתי את 

מילותי, אמר ר’ אריה:
“אני מבין שהכל היה בגלל שאתה אוהב פודינג. הכנתי לך צלחת מלאה פודינג. 

שבת ותאכל...”
סיים הרב בהרן שבאותו רגע ממש גמלה בלבו החלטה שכאשר יגדל ירצה להיות 

מחנך בישראל, וליישם את השיעור בחינוך שקיבל מר' אריה...
אחד הדברים המדהימים בכל המקרא הוא שהכתוב אינו מסתיר חולשות, טעויות 
או שגיאות, קטנות כגדולות, במעשי אבותינו הגדולים. ברור מהכתוב שעשיו כבר 
היה  אפשר  אחרת,  לנהוג  ורבקה  יצחק  השכילו  אם  אבל  לרשעות,  נועד  מרחם 
לישרו. חידוש מפתיע זה הרש”ר הירש על פי מדרש בתחילת הפרשה שמשווה את 

יצחק ועשיו להדס ועיצבונית שבקטנותם ההבדל ביניהם אינו ניכר.
תכונותיו  בזיהוי  חוסר  בגלל  כרשע  גדל  שעשיו  בחינוך  יסוד  הירש  הרש”ר  אומר 

המיוחדות והתאמת חינוכו לפי התכונות.
את  ההולמת  בעתיד,  לו  המיוחדת  לדרכו  בהתאם  החניך  את  לכוון  “יש 
ויעקב  עשיו  היו  עוד  כל  נפשו...  בעמקי  הרדומות  והנטיות  התכונות 
וחינוך  אחת  תורה  הנסתרות,  נטיותיהם  להבדלי  לב  שמו  לא  קטנים, 
דרכו... פי  על  לנער  חנוך  בחינוך:  גדול  כלל  ושכחו  לשניהם  העניקו   אחד 

המושיב את יעקב ועשו על ספסל לימודים אחד, ובאותם הרגלי החיים מחנך אותם 
כאחד לחיי לימוד ומחשבה - מובטח לו שאת האחד מהם הוא מקלקל...

למדנו שעלינו לזהות את התכונות הטבועות בכל ילד, ולאורן לחנכו באופן ייחודי.
  שבת שלום,
הרב איתיאל בר לוי מנהל האגף

רוח צעירה

במסגרת שבת עולמית, השתתפו כ-100  משפחות צעירות שלקחו חלק במיזם 
"אופים ומתחברים". הם קיבלו ערכה של מארז עם חותכנים לעוגיות, צלופן 

וסרטים לאריזה, מתכון וכרטיסי ברכה .כל משפחה בחרה שלושה  אנשים/
משפחות שיהנו ממעשה ידיהם, אנשים בודדים, יולדת, אזרחים ותיקים וכדו'. 
מהריחות, הטעמים והאהבה שמופצים בחבל יבנה, כך שכ-600 משפחות היו 

שותפות לחוויה. את הפרויקט ארגנו רינה טל מנהלת תחום צעירים וענת 
יעקב מנהלת תרבות יהודית.

יצירה צעירה
 אורית הורוביץ - סיסו

 כותבת ,בימאית ומרצה לתיאטרון בבתי ספר למשחק.  
לפני כ-5 שנים התחילה תהליך של גירושין. כאישה 

דתיה, מתנחלת ואם ל-6. מציאות חדשה זו 
טלטלה את עולמה והביאה אותה לכתיבה, בימוי 

ומשחק של המופע 'חד אורית' העוסק  בנושא. 
בכנות, אומץ והומור מעביר המופע את החוויות 

והתחושות שהגיעו עם התהליך אותו עברה. "...לשים ככה 
את הלב על השולחן... לפתוח נושא כל כך טעון, בטח בציבור שלנו... ואת עושה את 

 זה באומץ, ברגישות ומעיזה "לשבור מיתוסים" )אהובה קדוש, ס.מנהלת בי"ס(
 המופע הקומי והדרמטי מלווה בשירה ונגינה: )נגינה ומשחק : אביעד הורוביץ.

 ליווי אמנותי : נטע רוטנר( ונוגע בנושא גורל, בחירה והרצון ליציבות ובית.
 המופע הקרוב עולה בתיאטרון החאן )ניתן לרכוש כרטיסים באתר(

להזמנות :  אורית 052-4314004       אביעד 052-898-4587
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מצב אישי
ראובן פינסקי )47( נשוי לדבורה, מנהלת סיעוד במרפאת 

כללית בבית אל, להם שישה ילדים, חתן ונכד. גרים 
בישוב פסגות. שימש כמנהל פיתוח אגן העיר העתיקה 

ברשות לפיתוח ירושלים וראש אגף בכיר מורשת והנצחה 
במשרד רה"מ. לאחרונה החל את הקדנציה השנייה בתור 

מנכ"ל רשות השירות הלאומי-אזרחי.

איך הכל התחיל? 

אבא – יהודה פינסקי, שנים רבות היה מנהל בכיר 

במשרד החינוך וכיום גמלאי. אמא – בקי פינסקי, 

מפקחת בכירה במשרד החינוך ופעילה בזיכרון מורשת 

השואה. השני מבין חמישה אחים. עליתי ארצה עם 

משפחתי בגיל 5 לישוב בית אל, שם גדלתי והתחנכתי.

זיכרון ילדות משמעותי

בגיל שמונה הופעתי לראשונה בבנייני האומה, הייתי 

סולן ראשי בלהקת פרחי ירושלים. המנצח שכח לבצע 

את הסולו שלי. סבא שלי, שהיה חזן, ניגש אליו והודיע 

לו שכל המשפחה קנתה כרטיסים ואין מצב שהוא לא 

מעלה אותי לשיר. העלו אותי לבד לבמה לשיר בפני 

אולם מלא. 

דמות שהשפיעה עליך במיוחד

דוד בן גוריון, שעליו נאמר "לא צריך 

להיות גבוה בשביל להיות ענק". 

איש קטן קומה וענק רוח, ששינה 

את מהלך חייו ומהלך חיי 

האומה.

אם היינו שואלים את בני 

המשפחה איך זה לגור 

איתך מה היינו מגלים?

אדם מסודר מאוד. נמצא מעט בבית אך מקפיד פעם 

בשבוע על ארוחת ערב מוקדמת עם הילדים. 

מהו לדעתך ההישג הכי גדול שלך?

הרגל שהיית רוצה להיפטר ממנו 

החיבה המופרזת לאוכל ומתוקים.

איך נראית השבת שלך?

השבת שלי מתחילה כבר ביום שישי בבוקר, אני 

מסתער על המטבח ומבשל מכל הסגנונות והעדות 

ולא שוכח לבשל ללא גלוטן )לשלושת ילדיי הסובלים 

מצליאק( ולהגניב חריף שלא שמים לב. סעודות השבת 

שלנו מתמשכות שעות רבות עם דיונים ערים בנושאים 

שונים, שירה ודברי תורה. לא פעם אנחנו קמים 

מהשולחן ומגלים שעוד מעט מוצאי שבת. 

תוכניות לעתיד

אני רואה שליחות אדירה בשירות הציבורי. אני נמצא 

בתנופת עשייה של רפורמות רבות בשירות הלאומי-

אזרחי ולאחר ישומן אמשיך לתפקידים 

משמעותיים בשירות הציבורי, מקום בו 

השליחות שלי תתמלא באופן מיטבי 

ואתרום תרומה משמעותית למדינת 

ישראל.

על איזו שאלה נמאס לך להשיב 

ומה התשובה עליה?

למה לכל הרוחות אתה עדיין 

במגזר בציבורי ולא 

עושה ערימות של 

כסף במגזר הפרטי. 

התשובה מובנת - 

כך גודלתי וחונכתי 

וזו דרכי. 

מה היית 

אם לא 

היית מנכ"ל 

השירות 

הלאומי-

אזרחי

כנראה הייתי 

איש חינוך 

טביעת אצבע

בראש ובראשונה משפחתי היקרה שמעניקה 

לי אושר גדול. בפאן המקצועי זכיתי לעמוד 

בראש פרויקט תכנון ופיתוח אגן העיר העתיקה 

תחת ממשלות ישראל, עיריית ירושלים והרשות 

לפיתוח ירושלים, בהם תכננו וביצענו פרויקטים 

כעלות של למעלה ממיליארד ₪. עד היום 

התכניות באגן העיר העתיקה ממשיכות על 

בסיס התכנון שנקבע לפני כ-15 שנה.

צילום: עמוס בן גרשום לעמ
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שבט אחים ואחיות

	Ì אחרי שלא התראו 22 שנים, ציינו
בוגרות מחזור ט׳ של אולפנת הראל 

נהריה, את חגיגות ה-40, בפגישת 
מחזור במפגש הטאבון שבעין יעקב. 

המפגש כלל הרבה נוסטלגיה, צילומים 
ואוכל כיד המלך. במרכז האירוע עמד 

המורה האגדי אשר בוהדנה, שכיבד 
בנוכחותו, הזכיר נשכחות וגם הצחיק 

את המשתתפות-תלמידות. 

	Ì ראש המרכז לשליחות ציונית
לתפוצות, הרב הלל ון-לואן, ערך 

מסע ביקורים בן שבועיים בארה"ב 
ובקנדה, במהלכו נפגש עם עשרות 
שליחי המזרחי העולמי. הרב הלל 

התלווה אל השליחים בפעילויות שונות, 
בבתי הספר, ובאירועים הקהילתיים, 

ונפגש עם בנות השירות של 'בת 
עמי'. בוושינגטון הצטרף  למפגש 

של סטודנטים יהודים עם שחקן 
ה-NBA הישראלי דני אבדיה. הרב 

הלל: "נפעמתי ממסירות הנפש של כל 
השליחים וממידת השפעתם על מי שבא 

עמם במגע. זהו צו השעה, ואני קורא 
לכל מי שאכפת להם מאחינו ואחיותנו 

מעבר לים - צאו והתחברו. יש צמא 
וביקוש גדולים לשליחים מישראל".  1 

	Ì מחוז שרון שומרון בתנועת בני
עקיבא, קיים ערבי הכשרה לשמיניסטים 

בתפקיד ולמדריכי 'יובל' ו'אופק', 
באולפנת בני עקיבא אמנה בכפר סבא. 

במהלך הערב קיבלו השמיניסטים 
והמדריכים כלים פרקטיים להובלת 

הצוותים במהלך השנה כולה ולא רק 
לחודש הארגון, שנפתח כעת. הערב 

כלל מפגש עם רועי ועירית גינת, אם ובן 
עם צרכים מיוחדים שהציגו את סיפור 

חיים באופן מוסיקלי. 

	Ì ארגון מורשת ההגנה, העוסק
בין היתר בעידוד המחקר האקדמי 
על תולדות הישוב העברי וההגנה, 

בקרב חוקרים צעירים, העניק פרסים 
לסטודנטים מצטיינים בלימודי ארץ 

ישראל. הפרסים הוענקו בכנס שערכה 
המחלקה ללימודי א"י וארכיאולוגיה 

באוניברסיטת בר אילן בראשות פרופ' 
קובי כהן-הטב, לרגל צאתו לגמלאות 
של חבר הסגל ד"ר גד קרויזר. הרצו 
ד"ר שלומי שטרית מבר-אילן ופרופ' 

אלון קדיש מהאוניברסיטה העברית. את 
הפרסים חילק סגן יו"ר ארגון מורשת 
ההגנה תא"ל )מיל'( ד"ר אפרים לפיד. 

שלושת תלמידי המחקר שזכו בפרסים 
הם: נדב פרנקל, רעות יהודאי ואושר 

צדקה.  2 

	Ì הנהלת מרחב יובלים בירושלים
יצאה השבוע להכשרת הנהלה לקראת 

שנת 2023, שכללו יומיים של דיונים 
עמוקים על זהות המרחב המורכב 
ביותר בעיר. בין המשתתפים חברי 

הנהלת יובלים, נבחרי הציבור: דור לוי 
יו"ר ההנהלה, שרון נידם מ"מ יו"ר, ישי 
כהן, סמי אלקלעי, נטע פורזיקי, אסתר 

אלקין, בן אלהרר, פרד מנצרס. חברי 
הנהלה ונציגי העירייה: קורין אברמוביץ 

הממונה על המנהלים הקהילתיים, 
מושיק אטיק מנהל מחוז ירושלים של 
החברה למתנ"סים, ליאור שלם מתכנן 

הרובע, יעל בן דוד מנהלת מחלקת 
רווחה בקרית יובל, יאיר ריס מנכ"ל 

יובלים ועוד. 

	Ì בהיכל שלמה בירושלים נערך
השבוע כנס של אנשי הציונות הדתית 

שביקשו 'לחשב מסלול מחדש', 
בעקבות תוצאות הבחירות האחרונות. 

בין המתכנסים: הרבנים רפי פוירשטיין, 
יוחנן פריד, שלמה וילק, יעקב מדן, מאיר 

נהוראי, ברוך גיגי, שלמה ברין, בני לאו, 
קני בראנדר, חיים אירם, עמית קולא; 

הרבניות ד"ר מיכל טיקוצ'ינסקי, אסתי 
רוזנברג ויהודית שילת; הפרופסורים 

אשר כהן, בני איש שלום, אביעד הכהן 
ויהודה ברנדס; אנשי התקשורת עמנואל 

שילה, שלמה בן צבי, מוטי שקלאר, 
אמילי עמרוסי ויאיר שלג; אמונה אלון, 

תהילה פרידמן, שרה עברון ועוד. 

תרבות ופנאי

	Ì צמרת חברת הצורפים ואנשי
תקשורת ומדיה מובילים, נפגשו 

באירוע הפרימיום של הצורפים, במרכז 
המבקרים בכפר דניאל. האירוע כלל 
תצוגה ייחודית של תערוכת 'טקסים 

צרופים', המציגה פריטי אומנות 
ויודאיקה מעוררי השראה מכסף טהור. 
לצד התצוגה נהנו לקוחות ה-VIP של 

המותג ממכירת בוטיק של מגוון דגמים. 
נצפו, יעקב מרדינגר בעלי הצורפים, 
חלי האובן זיסר סמנכ"לית המכירות, 
ורד כהן סמנכ"לית הכספים, אופירה 

גוטמן ברבי המשנה למנכ״ל ודנה בריל 
מנכ"לית משרד הפרסום 'בריליאנט'  3 

מינויים

	Ì חברי מועצת התלמידים והנוער
העירונית אשדוד, ערכו השבוע בחירות, 
בסיומן נבחר יובל ברשישת מבית הספר 

אמית י', ליו"ר המועצה לשנת תשפ"ג. 
בתגובה לבחירה, אמר ברשישת: "אדאג 
שהמועצה תהיה מעורבת, חזקה וטובה 

ואפעל לכך שהיא תייצג את הנוער 
בכבוד ותפעל למען רצונותיו וצרכיו 
כמו שתמיד עשתה". ירון כרמי, מנהל 

אמית י' אשדוד: "אין ספק שזכו תלמידי 
אשדוד והעיר כולה במנהיג איכפתי, 

רגיש ומבריק שיעשה רבות למען 
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הנוער בעיר. יובל עוד יהיה מהמובילים 
במדינת ישראל וכבר עכשיו מהווה 

מקור גאווה לכולנו!".  4 

	Ì גם מועצת הנוער העירונית
בירושלים פתחה את שנת הפעילות, 

במסגרתה נבחרו נציגי מועצת הנוער 
לתפקידים הבאים: אביגיל צרויה 
מבית הספר פלך נבחרה לתפקיד 

יו"ר המועצה. עוד סרוגות שנכנסו 
למועצת הנוער: שירה אלטשול מבית 
הספר אור תורה סטון, ואביגיל חכמון 

מבית הספר צביה מעלה אדומים. 
ראש העיר ירושלים, משה ליאון: "בני 

הנוער הם עתידה של ירושלים. הם 
אלה היכולים להביא לשינוי ולהשפיע 

על חיי הצעירים בעיר, ולהוביל את 
עירנו לגבהים חדשים. חשוב לנו 

בעירייה לשמוע את קולכם ולפעול יחד 
איתכם למענכם. אנו מחזקים את ידכם 

ובטוחים בהצלחתכם".  5 

	Ì בטקס מרשים ביד יצחק בן
צבי בירושלים, העניקו השבוע יו״ר 
ההסתדרות הציונית העולמית יעקב 

חגואל, ושרת החינוך ד״ר יפעת שאשא 
ביטון, את אות המייסדים, לשר לשעבר 

אבי דיכטר, הרב אלי בן דהן, אלי 
אורגד, עופר מרום ואחרים, על עשייתם 

ותרומתם לחינוך ולחברה בישראל, 
בנוכחות בני משפחות.

מזל טוב

	Ì לאוריה וצביקי גולדברג, מפרסומי
ישראל, להולדת הבן, נכד לרונית 

וישראל גולדברג. 

	Ì ,לעו"ד יצחק ונעמי אילוביץ
מאלקנה, לנישואי הנכד רועי, בנם של 

מיכל ודני עוגן, מאלקנה, עם ערבה, 
בתם של רחלי וממי לביא, מיקיר.

	Ì ,למחנכים הוותיקים יעל וזכריה נגר
מכפר סבא, להולדת הנין דוד אוֹרי, 

בנם של איתן ויעל פינסקי, נכד לאורית 
ולאוּרי פינסקי, מרמת גן, יו"ר איגוד 

ישיבות ההסדר, נין לאנשי החינוך 
יהודה ובקי פינסקי, מירושלים.  

	Ì לרב ג'רמי שפירר, ר"מ בישיבת
נתיב מאיר, ולרעייתו אילנה, יועצת 
טיפולית מנווה דניאל, לנישואי בנם 

נחי, עם מוריה, בתם של ברכה מנהלת 
מחלקת גנ"י במועצה אזורית גוש עציון 
ודובי שפלר חבר מועצת אפרת. במהלך 
החופה הודה המנחה מתן שפלר לשדכן 
- צה"ל – שבמסגרת שירותם של החתן 

והכלה בבסיס אוגדת עזה,  הכירו זה 
את זו. בברכות החופה התכבדו הסבים 
והסבתות:  מצד החתן צבי וקרן שפירר 

מניו יורק, ויהושע וטובה ורבלובסקי, 
מירושלים, ומצד הכלה זהבה ועקיבא 

שפלר, מחולון.

	Ì לצורי יפרח, עוזר ראש מוסדות
קריית החינוך בשעלבים, ורעייתו 

תהילה, לרגל הולדת בתם, נכדה לרב 
אברהם ואילנית יפרח, משדרות, ולרב 
אילן ואילנה אלפונטה, מפתח תקווה.

	Ì ליהודית וזאב סגל, מקהילת
משכן ישראל, בפתח תקווה, לנישואי 

בנם ליאור, עם  איילת לבית אליהו, 
מירושלים.

	Ì ,לשרה ואבי תאומים, מראשון לציון
ולנורית ואיצקו בן מנחם, מקרני שומרון, 

לנישואי נכדם עודד,  בנם של אסתי 
ונתנאל בן מנחם, מאלון שבות, עם שני, 

בתם של רינה ויאיר חמודות, מבית 
שמש. באו לשמח: הרב תמיר גרנות 

ראש ישיבת ההסדר 'אורות שאול', הרב 
זאב ויטמן  רב הישוב אלון שבות, הרב 
אמנון בזק  מאלון שבות, הרב גיל דביר 
מישיבת אורות שאול, פרופ' גידי ספיר 

מאוניברסיטת בר אילן, ד"ר יובל ובת חן 
בן אבו מאוניברסיטת תל אביב, מפקחת 

משרד החינוך לילך שטיינברג, הרב 
נועם וד"ר רננה תאומים מרחובות, ועוד
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4לייצג בכבוד את הנוער.  3הצורפים. 
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חניית ביניים משביעה בדרך דרומה
כאשר ביקרנו לפני כמה שבועות בטורו פרימיום 
שמקור  לכם  סיפרנו  דיזנגוף,  ברחוב  אביב,  בתל 
בנתיבות  בדרום,  הוא  פרימיום  טורו  מסעדות 
יחד  ובאתי  במקור,  לבקר  החלטנו  גת.  ובקרית 
רבים  קוראים  בכלל,  גת.  לקרית  רעייתי  נאוה  עם 
פונים אלינו ומבקשים המלצות על מסעדות בדרכם 
בהחלט  עונה  גת  קרית  ביניים.  לחניית  לדרום 

למשאלה זו.
I )איי( סלומון הוא מתחם חדש בקרית גת, שנבנה 
לפני כארבע שנים. יש בו חנויות ומסעדות שכולן 

כשרות, ולמתחם צמודה חנייה בשפע.
למסעדה שני מסלולים. מסלול של שירות עצמי, 
בו מקבלים את המנות בלאפה או בפיתה או בבאגט, 
ומסלול שני בו מקבלים שירות ואירוח ממלצרים. 
בכלל, הרוח החיה בצוות הוא מנהל המסעדה, איבן 
)או בשמו המקורי יובל( צורדקר, שעלה עם הוריו 
מהודו בן חצי שנה, ואנו התרשמנו שמדובר במנהל 
ומסייע  עוזר  הקבועים,  הסועדים  כל  את  שמכיר 

לכולם, ופותר כל בעיה בשניות.

שימו לב במיוחד לסלט הבטטה

נפתח שולחן.
 ₪ 20 מגישים לכם שניים עשר סלטים שעולים 
עם  יחד  עיקרית(,  מנה  גם  מזמינים  )אם  לסועד 
לאפות חמות. הסלטים תוצרת בית וטעימים מאוד, 
במיוחד  לב  ללא תשלום. שימו  וכמובן מתמלאים 
ירוק  סלט  )ג'עלוק(,  היווני  הסלט  הבטטה,  לסלט 
במיונז  אדמה  תפוחי  וחמוציות(,  צנוברים  )עם 

וסלט המשוויה. 
יכול  להוסיף  שרוצה  מי 
מנות  של  שורה  להזמין 
תוצרת  החומוס  ראשונות. 
בית מעולה )35 ₪( וההום 
 .)₪  40( מצוין  היה  פרייז 
אנו ממליצים על שתי מנות 
והסיגרים.  הקובות  חובה, 
 )₪  40 )שלוש,  הקובות 
טחינה  בליווי  מוגשות 
וסלטון, והסיגרים )שלושה, 
בבשר,  ממולאים   )₪  40
מתפצחים וארוכים במיוחד. 

אפשר גם לצרף: שני סיגרים ושתי קובות )50 ₪(. 
עוד בראשונות:  עראיס )45 ₪(, סלט ישראלי )40 
₪(, צ'יפס )תעשייתי, 15 ₪/20 ₪(  וחציל בלאדי 

.)₪ 40(

"השווארמה של טורו מהטובות בארץ"

בשווארמה.  הוא  המסעדה  של  המוניטין  עיקר 
מוצעים שלושה סוגי שווארמה: עגל, עם פיסטוק 
פרגית;  עם  משולבת  הודו  שווארמה  וצנוברים; 
ושווארמה כבש. המחירים זהים - 65 ₪ למנה. יש 
גם מנה שנקראת שווארמה קומבינה )הודו, פרגית 

ועגל על מצע חומוס( ב-69 ₪. 

נאחז באילן גבוה. בכניסה למסעדה תלויה תמונה 
בה מצולמים הבעלים, משה מלוקה, עם השף הידוע 
טורו  של  "השווארמה  שם:  שמצוטט  כהן,  חיים 
משה  לאכול.  שבאתי  כמובן  אז  בארץ,  מהטובות 
אגרסיבי  לא  בתיבול  איכותי  בשר  מתבל  מלוקה 

שאינו מסתיר את טעם הבשר, וזהו כנראה סודו".
התפריט מציע עוד מנות עיקריות רבות. שיפודים 
לבבות,  עוף,  כבד  בית,  תוצרת  קבב  )פרגית, 
אנטריקוט, כבש, שומן כבש, 
וכבד  עגל  בקר, שקדי  פילה 
מנות  גם  מוצעות  אווז(. 
שניצל,  לצלחת':  'מהאש 
פרגית,  סטייק  עוף,  חזה 
ירושלמי,  מעורב  נקניקיות, 
צלעות  אנטריקוט,  סטייק 
והמבורגר  בקר  פילה  כבש, 

)תוצרת בית(. 
עיקרית מקבלים  מנה  לכל 
שלוש(:  מבין  )אחת  תוספת 

אורז, צ'יפס, סלט. 
אנטריקוט  קבב,  שיפודים:  שלושה  הזמנתי  אני 
 .)₪ 64( פרגית  סטייק  הזמינה  נאוה  עגל.  ושקדי 
היו  והאנטריקוט  הקבב  שיפודי  הפרגית,  סטייק 

מצויינים. 
הבעלים  אבל  רגילה  כשרות  היא  הכשרות 

מצהירים שהבשרים חלק.
טריקולד,  )מלבי,  מביסקוטי  מגיעים  הקינוחים 

חלווה, שוקולד ולוטוס( ומחיריהם 35 ₪.
 יש גם מנות ילדים ב-42 ₪ . 

לכל שולחן מוגשים חופשי חופשי בקבוקי רטבים 
)קטשופ, טחינה, עמבה וחרדל(.

בכלל, נהנינו מאוד. 

 קרית גת, 
דרך הדרום 20

כשרות: 
רבנות קריית גת

כשר

טל: 08-6600516

שעות פתיחה:
 ימים א'-ה':

10:30 עד 23:00
יום ששי: סגור

מוצ"ש: עד 23:00

 שירותים: 
ניקיונם בסדר גמור

שירותי נכים: יש

גישה לנכים: יש

חנייה: בשפע.

נטילת ידיים: 
במבואת השירותים

צילום: יח"צ

ותסעדו
תרבחו

טורו 
פרימיום

שאול יהלום

למסעדה שני 
מסלולים: שירות 
עצמי או שירות 

ממלצרים

מה המצב מוסף שבת | גיליון מס' 710  42



יהודה אהרוני

חרדים לעתיד

גם הנפש חשובה
רבות הפעמים בהן האדם מרגיש את ההרגשה המוכרת לכולנו 

- תחושת המיצוי.
דעים  בתמימות  אליה  מתייחסים  אנחנו  בהן  הפעמים  רבות 

מוחלטת ומקבלים אותה כמו שהיא. כן, מיצוי.
רבות הפעמים בהן תחושה זו נכונה. אם לגבי עבודה, לימודים, 

מקום מגורים או סתם כך בחיי היום יום. 
אך יש פעמים שהיא מטעה, ולמעשה אנו מספרים לעצמנו כי 
עצלות,  של  ממקום  נובעת  בכלל  זאת  אך  המיצוי  הרגשת  זוהי 

חוסר שייכות או כל גורם אחר.
איך נדע מתי היא אכן תחושת מיצוי אמיתית? נבחן עצמנו. האם 
גם ביום גדוש עשיה וסיפוק, הרגשת המיצוי מקננת בתוכנו, או 
רק בימים של חוסר מעש וסיפוק הרגשות הללו 'אוכלות אותנו' 

מבפנים?
תופעה מוכרת בקרב ה'אלטרערס' 
)הבחורים המבוגרים בישיבה שטרם 
מצאו זיווגם( בעולם הישיבות, אשר 
שנים  ומסדריה  מהישיבה  חלק  היו 
רבות, היא הרצון לגוון מעט את סדר 
יומם הקבוע בעבודה 'מהצד' בשעת 
הפסקת הצהריים. אם זה ללמוד עם 
כל  או  או עם בחור שמתקשה,  ילד, 
ולו  יאתגר  אשר  אחר,  יצירתי  דבר 
יומם הכל כך קבוע  במעט את סדר 
אולי  הדרך  ועל  האחרונות  בשנים 

להרוויח כמה לירות...
זה  את  לקחו  אשר  כאלה  גם  יש 
צעד אחר קדימה ויצאו לעבוד שעות 

רבות יותר במהלך היום.
נו, מה תגיד לו לאותו בחור? ש"חשוב 
ש"חשוב  ישיבתית"?  במסגרת  להיות 
להמשיך ולשמוע את השיחות מראש 
הישיבה או וועדים מהמשגיח, למרות 
שאתה מכיר אותם כבר בע"פ"? אבל 

הבחור בשלו - הוא מיצה!
ונניח שהוא באמת מיצה - השאלה 
עבודה  אותה  האם  כן?  מה  אז  היא: 
נפשו  על  שומרת  עדיין  בחר,  שבה 
כפי  הנ"ל  הבחור  של  ורוחניותו 

שהיו?
האם עבודה שכזו תגרום לו להמשיך 
והגבולות שהיו  הסייגים  על  לשמור 

לו, או חלילה להיפך?
אשתי  עם  שיחה  במהלך  השבוע, 
קורה  שלא  )דבר  הצהריים  בארוחת 
הרבה מתוקף עבודתי שלרוב מסתיימת בשעות בלתי מקובלות(, 
)כתדמיתנית  כי במקום עבודתה  היא שיתפה אותי בהתרגשות, 
של רשת בגדים גדולה וידועה בציבור החרדי(, החליטו הבעלים 

על שיעור יומי לכלל האפסנאים והשליחים במחסן.
הכיבוד וזמן השיעור הם על חשבון העבודה)!(. מגיד השיעור 
מגיע כל יום במיוחד למחסן למסור את שיעורו בפני העובדים 

הצעירים.
מיצו קצת  )שאולי  בחורים  חשוב להם, לבעלים, לתת לאותם 
את הישיבה מפאת גילם(, רגע של עצירה משגרת היום העמוסה, 
ולהכניס בהם קצת יידישקייט ואווירה תורנית, ובעיקר להזכיר 

להם כל יום מחדש, מה העיקר והחשוב באמת!
שאפו ענק לבעלי החברה על היוזמה הברוכה!

במקום 
עבודתה של 

אשתי החליטו 
הבעלים 

על שיעור 
יומי לכלל 

האפסנאים 
והשליחים 

במחסן. 
הכיבוד וזמן 
השיעור הם 

על חשבון 
העבודה)!(. 

מגיד השיעור 
מגיע כל 

יום במיוחד 
למחסן 

למסור את 
שיעורו בפני 

העובדים 
הצעירים

ספיר חיים

נופך ספיר

בעקבות הדרך והאמונה

לפני 4 שנים בדיוק, בעקבות התפילות, ההצלחות, הכישלונות, 
מתנת  את  קיבלתי  בחיי,  שנכחה  הגדולה  האמונה  המחשבות, 
חלומותיי. בכל שנה אני מפרסמת את אותו הנס ואת אותו הרגע 

שבו בני בכורי יצא לאוויר העולם. 
בעקבות החלום זכיתי להגשים ולקבל. בעקבות התהליך, הדרך 

והאמונה, חיבקנו וזכינו לחיים שלמים שנולדו ביום אחד.
השבוע ישבתי בבית קפה עם חברתי, ולידינו ישבו מספר בנות 
שדרך העיניים שלנו נראה שהן אינן שומרות תורה ומצוות. שמעתי 
את השיחה שעסקה בענייני אמונה בקדוש ברוך הוא. בתוך תוכי 
רציתי להתערב, כי זו היתה שיחה מעניינת ביותר בנושא שרבים 
או  לדבר  ורוצים  שואלים  דנים, 
עשיתי  שלא  כמובן  עליו.  להגיב 

זאת.
הרבה דברים בחיים שלנו קורים 
מתוך ובעקבות בעקבות סיפורים, 
מחשבות,  סיטואציות,  מצבים, 
רעיון  סתם  או  החלטות,  תהיות, 
פועלים  ואנחנו  אלינו,  שמתגנב 

ומשתנים בהתאם לשינויים.
ויצחק  רבקה  תולדות,  בפרשת 
ברוך  והקדוש  לילד,  מתפללים 
בתאומים,  אותם  ממלא  הוא 
ומתגלה  משתנה  בתוכה  ומשהו 
הרבה  מולידה  הזו  הפרשה  יחד. 

מצבים, רגעים והתפתחויות.
'אחרי  אמר:  החינוך  ספר 
הלבבות'.   נמשכים  הפעולות 
כלומר: אין ערך למילים. העשייה 

היא זו שמושכת ומוכרת ומשכנעת.
לכיוון אחר, הפנים  פונה  כל אחד  ויעקב הם שני הפכים.  עשו 
והדעות שונים לחלוטין ובעקבות כך, יעקב זוכה בברכה, באהבה 

ובשמחה.
רבקה מרגישה את יעקב בבטנה ויודעת שבעקבותיו ודרכו צריך 
והשגחה  ברכה  קיבל  הוא  עשה,  שיעקב  וצעד  צעד  כל  ללכת. 

בדרכו ובעשייתו.
גורם למשהו אחר, כל דבר קטן משנה תמונה  כל דבר בחיינו 

גדולה.
רגע,  מכל  ללמוד  'בעקבות',  ללכת  זה  ביותר  הגדול  הלימוד 
הקטנים  הצעדים  אלו  כי  קדימה.  ולהתקדם  בעקב  להחזיק 
ומתן,  משא  בעקבות  הגדולים.  המקומות  אל  אותנו  שמובילים 

חישובים, הצלחות וחלומות, אנחנו בונים את חיינו ואת זהותנו.
זה המסר מפרשת השבוע, שלקחתי אל החיים שלי, גם בעקבות 
הנס הפרטי שלי: אל תזלזלו באף מצב, כי בעקבות המעשים תגיעו 

ותגעו בנקודות וברגעים עוצמתיים.

sapirtamir20@gmail.com :להרצאות ותגובות

בפרשת 
תולדות, 

רבקה ויצחק 
מתפללים 

לילד, והקדוש 
ברוך הוא 

ממלא אותם 
בתאומים, 

ומשהו בתוכה 
משתנה 

ומתגלה יחד

Shutterstock :צילום
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יש אנשים שיכו�ם להציל עו�ות. 
האנשים ה	ה יכו�ם להיכנס לגן ילדים, 

להגיד 2-3 מי�ם או לתקשר עם ילד אחד או שניים 
ובאופן טבעי יתאספו סביבם 10-15 ילדים 

הם פשוט "ממגנ�ם" 
לא קל �צוא אנשים כ	ה.

זאבי רוט
אותם אני מחפש �הפכה �נו!“

בנשיאות הרב חיים דרוקמן
והרב שלמה אבינר

בשיתוף ד"ר מיכאל אבולעפיה
הרב יצחק שטיינברג

והיחידה לפיתוח מקצועי הפקולטה לחינוך 
אוניברסיטת בר אילן 

”מבקש את עזרתכם.
אני מחפש מגנט! 

הסמכהתעודת
הסמכהתעודת

 
 

  שגפמב םכתוארל חמשנ
ההשתתפות אינה כרוכה בתשלום אך נדרשת הרשמה מראש

 

אנו שמחים להזמינכם 

להשתתף במפגש 
העשרה ל

משתלמים ובוגרים ביום ראשון 

. 27/11/22 ג' כסלו

המפגש יתקיים ב
 "זום"

על מנת לאפשר 
ל

לומדים ובוגרים להשתתף בו
. 

מלחץ ושחיקה לצמיחה
 

הזמנה למפגש (
ZOOM (שלישי

, של לומדים ובוגרים 
 תשפ"ג –

תוכנית המפגש:
 

 

20:00 

ממדים נוספים בפיתוח חוסן רגשי והתמודדות עם לחץ ושחיקה

 
ההרצאה תעסוק בהכרות עם כלים לפיתוח חוסן מעולם הפסיכולוגיה של התודעה.

 

שחר צדוק, מנהל פיתוח אקדמי, מטפל פסיכותרפיה 

CBT 

ומרצה בתוכנית פיתוח חוסן וויסות רגשי.

 

20:30  

על התחדשות וצמיחה בעידן של אי ודאות

- 

שימוש בכלים מעולם הפסיכופיזיולוגיה וההרפייה 

 היישומית
ההרצאה תעסוק 

ב
אמנות של עבודה מנטלית תוך
חיבור לגוף" " 

. נדון בדרכים בהם
 

תובנות אלה יכולות לשפר 

רווחה פיזית ונפשית
, נכיר את 

תפקידו של עצב הואגוס בבריאות נפשית וגופנית 

נלמד 
כיצד ניתן לשפר את 

פעילותו באופן דרמטי תוך שימוש בכלים פשוטים וישימים

. 

ד"ר יובל עודד 
פסיכולוג  –

מומחה בטיפול קוגניטיבי התנהגותי
כיר במדריך בו 

ביופידבק. 
מומחה 

לזיהוי סטרס 

באמצעים טכנולוגיים פורצי דרך. יזם ותיק בתחום 

Wellness 

,מפתח שיטת האימון חדר הכושר המנטלי

® 

המיושמת ביחידות עילית ברחבי העולם. חבר לשעבר בצוות הקליני של נט"ל. 

 

דברי סיכום קצרים
 

דרוש מגנט!


